

Від укладачів

Цей нарис підготовлено з нагоди 60-річного ювілею професора кафедри літературознавства Національного університету «Києво-Могилянська академія», доктора філологічних наук, відомого літературного критика, літературознавця, письменника Володимира Євгеновича Панченка. Для зручності користування видання складається з двох розділів, побудованих за хронологічно-алфавітним принципом.

У першому розділі «Публікації про Панченка Володимира Євгеновича» зібрано і опрацьовано матеріали з опублікованих джерел. Бібліографічні описи анотовано.

До другого розділу «Хронологічний покажчик друкованих праць» увійшли праці від першої публікації в пресі 1970 року до 2013 року включно. Праці, в яких учений був редактором, рецензентом, упорядником, до яких писав передмови, подано наприкінці алфавіту праць у відповідних хронологічних межах та позначено відповідно «Ред. :», «Рец. :», «Упоряд. :», «Передм. :». Запис – [Рецензія] подається у бібліографічному описі джерела за відсутності самостійної назви рецензії. Відгуки, згадки, рецензії на праці В. Є. Панченка подано в об'єднаному бібліографічному описі за хронологією. Праці іноземною мовою розташовано наприкінці абетки у певних хронологічних рамках. Кожна частина має власну нумерацію. В іменному покажчику нумерація першого розділу позначена курсивом, другого – напівжирним шрифтом.

При відборі матеріалу до біобібліографічного нарису було використано матеріали з видання : *Володимир Панченко* : біобібліогр. покажч. : (до 25-річчя літературно-наукової праці: 1976–2001 рр.) / Кіровоград. держ. пед. ун-т ім. Володимира Винниченка, Кіровоград. ОУНБ ім. Дмитра Чижевського ; уклад. *Оксана Нельга*. – Кіровоград : [б. в.], 2001. – 51, [1] с. : портр., а також фонди та

довідковий апарат Наукової бібліотеки НаУКМА, Парламентської бібліотеки, бібліотеки ім. В. Вернадського, Інтернет-сайти.

Майже всі праці описано *de visu* (за винятком позначених астериском – *). Матеріал описано згідно з Державними стандартами України та правилами сучасного українського правопису.

Укладачі: *В. Є. Панченко, Т. О. Патрушева.*

Публікації про Володимира Панченка

1970

1. *Михайлик Ю.* Поетичний дебют : Про вірші *Є. Аксаріна* і *В. Панченка* / *Ю. Михайлик* // Комсомольська іскра. – 1970. – 1 серп. – С. 3.

1979

2. **Борецький В.* Цілеспрямованість, або розповідь про те, як *В. Є. Панченко* став наймолодшим кандидатом наук в університеті / *В. Борецький* // За наукові кадри. – 1979. – 1 черв.

1980

3. *Ільницький М.* Чи болить голова у дятла?.. / *М. Ільницький* // Літературна Україна. – 1980. – 21 лист. – С. 2–3.
«Рівень розуміння поезії багато в чому визначають виступи чуйного до новизни слова *М. Слабошпицького*, полемічного *М. Стрельбицького*, аналітичного *В. Брюховецького*, ...чутливого до жанрово-стильової динаміки *В. Панченка*...». – С. 3.

1981

4. *Панченко Володимир Євгенович* [коротка біограф. довідка] // Письменники радянської України : біобібліограф. довід. / [відповід. ред. *А. Т. Мороз* ; авт.-упоряд. : *В. К. Коваль, В. П. Павловська*]. – К. : Рад. письм., 1981. – С. 205.

1983

5. *Брюховецький В.* «Злоба дня» і соціальність критики / *В'ячеслав Брюховецький* // Літературна Україна. – 1983. – 7 квіт. – С. 3.
Про *Володимира Панченка* як одного з плеяди сучасних літературних критиків.

1984

6. *Брюховецький В. С.* Силове поле критики : літературно-критичні статті / *В. С. Брюховецький*. – К. : Рад. письм., 1984. – 238 с. – Включ. бібліогр.

«Загальне твердження про залежність прийому від громадянської зрілості митця виразно висловив і *Володимир Панченко*». – С. 115; «Дозволю собі назвати критиків покоління 70-х років, роботи котрих читаю з інтересом – хай і не погоджуючись у чомусь, а то й багато в чому... *Володимир Панченко*...». – С. 132.

1987

7. *Брюховецкий В. С.* Испытание гласностью, или «Давайте говорить...» / *Вячеслав Брюховецкий* // Вопросы литературы. – 1987. – № 3. – С. 83–111.

Обговорення проблем сучасної літературної критики. Про творчу діяльність *В. Панченка* та ін.

1988

8. *Володимир Панченко* критик, літературознавець [коротка біограф. довідка] // Письменники радянської України 1917–1987 : бібліограф. довід. / [авт.-упоряд. : *В. К. Коваль, В. П. Павловська*]. – К. : Рад. письм., 1988. – С. 459.

1990

9. *Мальцев В.* Замітки учасника республіканської конференції / *В. Мальцев* // Кіровоградські новини. – 1990. – 31 берез. – С. 2.
Про участь *В. Є. Панченка* в республіканській конференції в Харкові 24–25 березня 1990 року.

1992

10. *Дяченко В.* Доба літературного фенікса / *В. Дяченко* // Літературна Україна. – 1992. – 30 серп. – С. 5.
«...Критика і критики вимерли як мамонти, *В. Дончик* і *В. Брюховецький* обома руками обійняли по праву престижні посади... *В. Панченко* сидить у Верховній Раді і пише мемуари...».
11. *Петренко К.* І знову *Панченко*! Про народного депутата України *В. Панченка* / *К. Петренко* // Народне слово. – 1992. – 1 груд. – С. 1.
12. *Що робить депутат? // Вечірня газета. – 1992. – 5 черв.

1995

13. *Володимир Панченко* [коротка біограф. довідка] // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 174.

1996

14. *Володимир Панченко* : критик, літературознавець [коротка біограф. довідка] // Письменники України : довідник / [упоряд. :

Д. Г. Давидюк, Д. Г. Кореневич, В. П. Павловська]. – Д. : Дніпро, 1996. – С. 227 : іл.

1998

15. Історія української літератури ХХ ст. : у 2-х кн. : підруч. для вузів / за ред. *В. Г. Дончика*. – К. : Либідь, 1998. – Кн. 2. – 453 с. – Включ. бібліогр. посилання. – Про *В. Панченка* – С. 266.
Літературознавець та літературний критик *Володимир Панченко* працював і в галузі публіцистики.

1999

16. Автобіографія // 15х15 : Письменники Приінгулля : Автобіобібліогр. довід. / уклад. *Василь Бондар*. – Кіровоград : Центрально-Українське вид-во, 1999. – С. 44–46.
17. *Левочко В.* Д-р, або доктор філології (не за *Дюрренматтом*) / *В. Левочко* // Народне слово. – 1999. – 10 квіт. – С. 3.
18. *Панченко Володимир Євгенович* : [коротка біограф. довідка] // Хто є хто в Україні / [уклад. і ред. *Ю. Марченко, О. Телемко*] ; Київ. наук. т-во ім. Петра Могили. – К. : К.І.С., 1999. – С. 205.

2001

19. *Бондар О.* «Хлопці з Олександрії» погрожують : *Володимиру Панченку* за відкритий лист першим особам області / *О. Бондар* // Голос України. – 2001. – 20 лют. – С. 2.
20. *Володимир Панченко* : Біобібліогр. покажч. : (до 25-річчя літературно-наукової праці: 1976–2001 рр.) / Кіровоград. держ. пед. ун-т ім. Володимира Винниченка, Кіровоград. ОУНБ ім. Дмитра Чижевського ; уклад. *Оксана Нельга*. – Кіровоград : [б. в.], 2001. – 51, [1] с. : портр.

2002

21. Текст+контекст / Кор. «ЛУ» // Літературна Україна. – 2002. – 12 верес. – С. 8.
Професори НаУКМА, доктори філологічних наук *Віра Агеєва* та *Володимир Панченко* виступили на презентації нового літературного проекту київського приватного видавництва «Факт», що відбулася в рамках роботи виставки-ярмарку «Книжковий світ – 2002».

2003

22. Від *Баха* до *Файербаха*, або все йде в борщ... : Київські критики сперечаються довкола нового роману *Павла Загребельного* / кор. «ЛУ» // Літературна Україна. – 2003. – 27 берез. – С. 6.

Професор НаУКМА *Володимир Панченко*, який є головою творчого об'єднання київських критиків, взяв участь в обговоренні нового твору *Павла Загребельного* «Брухт».

23. Зворотна дорога з Канади // *Сущенко О. Г.* Будьмо! : (Україна й українці: 1990–2001 роки. Пером журналіста) / *Ольга Сущенко*. – 2-е вид., доповн. – К. : УкрІНТЕІ, 2003. – С. 53–63.

Професор НаУКМА *В. Панченко* брав участь у «круглому столі» на теплоході дніпровського круїзу, організованого товариством «Україна» для членів групи «Спадщина – 1991» з нагоди 100-ліття першопоселення українців у Канаді.

24. *Мазурін М.* Диспут небайдужих : «Наші стосунки з історією» / *Михайло Мазурін* // *День*. – 2003. – 20 берез. – С. 2.

У НаУКМА відбулася презентація книги «Україна Incognita», серед присутніх були: Віце-президент з навчальної роботи НаУКМА, один з укладачів книги *Володимир Панченко*... та ін.

25. *Махун С.* Десята книжка серії «Текст + Контекст» : як знакова подія літературного життя / *Сергій Махун* // *День*. – 2003. – 31 січ. – С. 24.

В рамках Днів науки Києво-Могилянської академії відбулася зустріч із авторами-упорядниками книжок літературного проекту «Текст + Контекст», заснованого видавництвом «Факт» та професорами Національного університету «Києво-Могилянська академія» *Володимиром Панченком* та *Вірою Агеєвою*.

26. **Островський І.* Тисяча для лавреата / *Ігор Островський* // *День*. – 2003. – 18 берез.

У НаУКМА відбулася щорічна березнева зустріч Шевченківських лауреатів. Серед гостей був присутній професор НаУКМА *Володимир Панченко*. Вела вечір народна артистка України *Лариса Кадирова*.

27. *Руженцева Є.* Поет захмареного розуму / *Євгенія Руженцева* // *Літературна Україна*. – 2003. – 8 трав. – С. 4.

Професор НаУКМА *Володимир Панченко* взяв участь у дискусії з приводу презентації нової книги *Михайла Слабошпицького* «Поет із пекла (*Тодось Осьмачка*)», яка відбулася в конференц-залі Ліги українських меценатів.

28. Текст у контексті // *Літературна Україна*. – 2003. – 3 квіт. – С. 4.

У НаУКМА, в рамках Днів науки, відбулася зустріч з авторами-упорядниками літературного проекту «Текст + Контекст», серед яких професори НаУКМА *Віра Агеєва* та *Володимир Панченко*.

29. *Трофімова Н.* Що, на вашу думку, заважає багатьом політикам і експертам в Росії та Україні переосмислити історію обох народів / *Наталія Трофімова* // *День*. – 2003. – 3 жовт. – С. 21.

Віце-президент НаУКМА *Володимир Панченко* вважає, що наші держслужбовці мають складати іспит з історії України.

30. Шевченківські лауреати – гості НаУКМА // *Освіта України*. – 2003. – 28 берез.

У НаУКМА відбулася зустріч з цьогорічними лауреатами Шевченківської премії. Вечір веда народна артистка України *Лариса Кадирова*. Доктор філологічних наук НаУКМА *Володимир Панченко* був присутній на зустрічі.

2004

31. *Десятерик Д.* Анатомія повстання / *Дмитро Десятерик* // *День*. – 2004. – 29 груд. – С. 2.

Президент НаУКМА *В. Брюховецький* та професор НаУКМА *В. Панченко* завітали до редакції газети «День».

32. *Довженко* під об'єктивом науки // *Кіно-театр*. – 2004. – № 6. – С. 62.

Володимир Панченко взяв участь у науковій міждисциплінарній конференції «*О. Довженко і кіно ХХ століття*», організованій кафедрою культурології НаУКМА спільно з редакцією журналу «Кіно-Театр».

33. Життя в ім'я України // *Народне слово*. – 2004. – 4 верес. – С. 1.
Колектив газети «Народне слово» привітав *Володимира Панченка* з 50-річчям.

34. *Касьяненко М.* «Краще бути кольоровими, ніж сірими» / *Микита Касьяненко* // *День*. – 2004. – 14 верес. – С. 6.

Професор Києво-Могилянської академії *Володимир Панченко* взяв участь у презентації книжок «Україна Incognita», «Дві Русі» та нового видання з «Бібліотеки "Дня"» – «Війни і мир», яка відбулася в Кримській українській гімназії.

35. *Клочек Г.* Праця, осяяна талантом : До 50-річчя *Володимира Панченка* / *Г. Клочек* // *Дивослово*. – 2004. – № 9. – С. 74–75.

36. Лицар українського літературознавства // *Освіта України*. – 2004. – 31 серп. – С. 12.

Привітання професора кафедри НаУКМА, літературознавця *Володимира Панченка* з нагоди 50-літнього ювілею від колег по перу.

37. *Мармер Е.* Два времени профессора *Панченко* : гостиния «УЦ» / *Е. Мармер* // *Украина-центр*. – 2004. – 14 мая. – С. 7

38. *Мороз А.* Довгий «Меч *Щербицького* : Листування письменників *Володимира Панченка* з *Анатолієм Морозом* / *Анатолій Мороз* // *Літературна Україна*. – 2004. – 2 верес. – С. 1, 7.

39. *Нахлік Є.* З оточення *Пантелеймона Куліша* : *Григорій Честавівський* і *Маруся Денисенко* / *Євген Нахлік* // *Спадщина : літе-*

ратурне джерелознавство, текстологія / [редкол. : *В. Бородин, Г. Бурлака ... В. Панченко* та ін.] ; НАН України, Ін-т л-ри ім. Т. Г. Шевченка. – К. : Фоліант, 2004. – Т. 1. – С. 59.

«За сприяння в опрацюванні джерел, потрібних для цієї статті, висловлюю щирю вдячність : ... професорові Національного університету «Києво-Могилянська академія» *Володимирові Євгеновичу Панченку*, який охоче надав можливість ознайомитися з рідкісними книжками *Федора Миколайовича Плотніра*, краєзнавця з Нової Праги на Херсонщині, та звернув мою увагу на деякі інші сучасні публікації, присвячені постаті *Г. Честаківського*».

2005

40. *Белоусова А.* Министерский «разгон чертей» : преподавателей будут увольнять, абитуриентов тестировать, а выпускникам выдавать новые характеристики / *Анастасия Белоусова* // Сегодня. – 2005. – 12 апр. – С. 4.

Проректор з навчальної роботи НаУКМА *В. Панченко* про проблеми плагіату у вузах України.

41. *Булавко В.* Дві книжки про *Володимира Винниченка* / *В. Булавко* // Освіта України. – 2005. – 1 лип. – С. 7.

Професор НаУКМА *В. Панченко* і доктор філологічних наук *Г. Сиваченко* представили кожен свою книжку про *Володимира Винниченка* на засіданні клубу «Академічні бесіди».

42. *Василевська О.* «На ці фото я дивлюсь не очима, а душею» : виставка «Дня» стала об'єктом найбільшої популярності в центрі столиці : [за матеріалами розмови з гостями про їхні враження від виставки] / *Ольга Василевська* // День. – 2005. – 30 верес. – С. 18–19.

Професор НаУКМА *В. Панченко* про фотовиставку газети «День».

43. *Василевська О.* «Україна чи Малоросія?» – владі пропонують подумати / *Ольга Василевська* // День. – 2005. – 12 жовт. – С. 2.

Про презентацію спільного наукового проекту НаУКМА з Громадською організацією «Клуб Євгена Чикаленка» – «Україна чи Малоросія?». Віце-президент НаУКМА *В. Панченко* – співголова експертної комісії.

44. Вітаємо ! // Народне слово. – 2005. – 26 лют. – С. 2.

Володимир Панченко – лауреат премії ім. Дмитра Нитченка.

45. *Вітушко Н.* Ніби вчишся у вищій школі / *Ніна Вітушко* // Слово Просвіти. – 2005. – 22–28 груд. – С. 12.

Згадка про *Володимира Панченка* як автора публікацій в газеті «Слово Просвіти».

46. *Волга А.* Катарсис / *А. Волга* // Урядовий кур'єр. – 2005. – 2 квіт. – С. 9.
Згадка про *Володимира Панченка* як автора публікацій в газеті «Слово Просвіти».
47. *Володимир Євгенович Панченко* // З іменем *Володимира Ястребова* / *Станіслав Янчуков*. – Кіровоград: Центрально-Українське вид-во, 2005. – С. 143–144.
48. В часах перехідних та вічних / кор. «ЛУ» // Літературна Україна. – 2005. – 7 квіт. – С. 2.
На академічному симпозіумі «Творчість *Ліни Костенко* в часах перехідних і вічних», що відбувся в НаУКМА, виступили з доповідями Віце-президент НаУКМА *В. Панченко*, професор НаУКМА *В. Моренець* та викладач НаУКМА *А. Брюховецька*.
49. «День» – Острозька академія : в унісон / підготував *Михайло Мазурін* // День. – 2005. – 8 квіт. – С. 1–2.
Віце-президент НаУКМА *В. Панченко* разом з творчим колективом газети «День» взяв участь у зустрічі зі студентами та науковою громадою Національного університету «Острозька академія».
50. *Жежера В.* Відкрито клітку репресованих слів / *В. Жежера* // Голос України. – 2005. – 25 трав. – С. 2.
Віце-президент НаУКМА *В. Панченко* взяв участь в обговоренні книги «Українська мова в ХХ сторіччі : історія лінгвоциду» (упорядник професор НаУКМА *А. Масенко*).
51. І самоіронія, і сум, і біль... : [слово-відповідь *Ліни Костенко* під час «круглого столу» в НаУКМА] / підготувала *Людмила Волга* // Урядовий кур'єр. – 2005. – 30 берез. – С. 9.
Ювілярка відзначила як «надзвичайно цікаві» виступи Віце-президента НаУКМА *В. Панченка* та професора НаУКМА *В. Моренця*.
52. *Короненко С.* Крим. Спроба подорожніх нотаток / *Світлана Короненко* // Літературна Україна. – 2005. – 24 листоп. – С. 4.
Віце-президент Києво-Могилянської академії *Володимир Панченко* брав участь у нагородженні переможців Шостого міжнародного конкурсу з української мови імені Петра Яцика. Фото.
53. *Короненко С.* Пейзаж для Помаранчевої революції : презентація / *Світлана Короненко* // Освіта України. – 2005. – 5 квіт. – С. 4.
Під час презентації книжки *Михайла Слабошпицького* «Пейзаж для Помаранчевої революції» своїми думками про нове видання і про сучасну політичну та духовну ситуацію в Україні поділився і Віце-президент НаУКМА *В. Панченко*.
54. *Красовська С.* Подвижники українського слова : нагороджено лауреатів премії ім. Дмитра Нитченка за 2004 рік / *Світлана*

- Красовська, Світлана Короненко* // Освіта України. – 2005. – 10 черв. – С. 4.
- Віце-президенту НаУКМА *В. Панченку* вручено премію ім. Дмитра Нитченка за 2004 рік.
55. *Криштона М.* Видавничий дім «КМА» презентує / *М. Криштона* // Слово Просвіти. – 2005. – 3–9 лют. – С. 12.
- Володимир Панченко* був модератором презентації книжки «*Тарас Шевченко : імператив України*» *Юрія Барабаша*, що проходила в актовій залі НаУКМА.
56. *Кульова В.* Добродичинці : премію *Дмитра Нитченка* вручила цьогорічним лауреатам донька мецената *Леся Ткач* / *Віра Кульова* // Хрещатик. – 2005. – 8 черв. – С. 5.
- Професор НаУКМА *В. Панченко* став лауреатом премії ім. *Дмитра Нитченка*.
57. Лауреати премії ім. *Дмитра Нитченка* за 2004 рік / Пресслужба Ліги українських меценатів // Літературна Україна. – 2005. – 24 лют. – С. 2.
- Віце-президент НаУКМА *В. Панченко* став лауреатом премії імені *Дмитра Нитченка*.
58. *Лучка А.* Не згаси вогонь – холодом долонь / *Анатолій Лучка* // Демократична Україна. – 2005. – 3 черв. – С. 10.
- Віце-президент НаУКМА *В. Панченко* був модератором презентації в НаУКМА книги «Українська мова в XX сторіччі : історія лінгвоциду» (упорядники *Лариса Масенко, Віктор Кубайчук, Орися Демська-Кульчицька*).
59. *Лучка А.* Так ніхто не любив : урочисто відзначено 100-ліття *Дмитра Нитченка* / *Анатолій Лучка* // Демократична Україна. – 2005. – 10 черв. – С. 10.
- Професор НаУКМА *В. Панченко* став лауреатом премії імені *Дмитра Нитченка*.
60. *Мазурін М.* Повернення до Острога / *Михайло Мазурін* // День. – 2005. – 5 квіт. – С. 2.
- Про зустріч Віце-президента НаУКМА професора *В. Панченка*, автора статей газети «День» зі студентами Національного університету «Острозька академія», яка відбудеться 6 квітня 2005 року.
61. *Никанорова О.* «На цю книжку рецензію написала історія» : мабуть, ці слова з виступу *Ліни Костенко* на презентації перевидання праці *Івана Дзюби* «Інтернаціоналізм чи русифікація?» з нагоди 40-річчя її оприлюднення є наймісткішим визначенням її ваги і ролі. Небагато є книжок, які можуть претендувати на таку оцінку / *О. Никанорова* // Урядовий кур'єр. – 2005. – 19 листоп. – С. 11.

- У презентації книжки Івана Дзюби «Інтернаціоналізм чи русифікація?» взяв участь і професор НаУКМА В. Панченко.
62. **Онищенко В.** Нагородження премією ім. Дмитра Нитченка : 27 травня 2005 року у конференц-залі Національної спілки письменників України відбулася урочиста церемонія нагородження цього річних лауреатів премії імені Дмитра Нитченка / В. Онищенко // Шлях перемоги. – 2005. – 19 черв. – С. 14. Професор НаУКМА В. Панченко став лауреатом премії імені Дмитра Нитченка.
63. **Орел С.** «Чарівний меч» Володимира Ястребова / Світлана Орел // Дзеркало тижня. – 2005. – 13 серп. – С. 21. Віце-президент НаУКМА, професор В. Панченко ініціював заснування краєзнавчої премії імені Володимира Ястребова, історика, етнографа, археолога і педагога.
64. **Сюндюков І.** Тривожний ювілей : в Українському домі відзначали 40-ву річницю з часу оприлюднення знаменитої праці Івана Дзюби «Інтернаціоналізм чи русифікація?» / Ігор Сюндюков // День. – 2005. – 18 листоп. – С. 6–7. На ювілеї були присутні професори НаУКМА В. Панченко та М. Попович.
65. **Сюндюков І.** Щоб Україна була Україною : відбулась прем'єра документального фільму про Євгена Чикаленка / Ігор Сюндюков // День. – 2005. – 8 листоп. – С. 2. Професор НаУКМА В. Панченко є автором сценарію документального фільму про Євгена Чикаленка.
66. **Тисячна Н.** Книжки, що стали подією : бібліотека газети «День» – серед переможців акції «Книжка року»! / Надія Тисячна // День. – 2005. – 12 берез. – С. 1–2. Професор НаУКМА В. Панченко про значення виходу в світ тритомника серії «Бібліотека газети “День”».
67. **Тисячна Н.** «Коли, читачу, будете у Сквирі...», побачите архітектурні пам'ятки ХІХ століття: пошту, Земську управу, ліцей... / Надія Тисячна // День. – 2005. – 29 квіт. – С. 10–11. За пропозицією Віце-президента НаУКМА В. Панченка, давнього друга і автора газети «День», кореспонденти відвідали м. Сквиру Київської області.
68. **Тисячна Н.** Названі пропагандисти українського : серед лауреатів премії імені Дмитра Нитченка – «День» / Надія Тисячна // День. – 2005. – 1 берез. – С. 2. Про Віце-президента НаУКМА В. Панченка, який став лауреатом премії імені Дмитра Нитченка.
69. Хто такий сучасний журналіст : у пошуках визначень : [дискусія] / підготував Михайло Мазурін // День. – 2005. – 29 квіт. – С. 21.

Про участь Віце-президента НаУКМА **В. Панченка** у дискусії на тему «Хто такий журналіст?», яка відбулася у Національному університеті «Острозька академія».

2006

70. **Балабко О. Винниченко** : забута могила у Провансі / **Олександр Балабко** // Вечірній Київ. – 2006. – 29 лип. – С. 5.
Автор статті висловлює подяку професору **Володимирі Панченку** та журналістові **Тарасові Марусику**, «...які, як повноважні представники незалежної України, відвідали Мужен у листопаді 1992 року, аби привезти в Україну колекцію речей письменника [**В. Винниченка**], і які дали мені кілька слушних порад».
71. **Белецька А.** Великі серця наших дітей / **А. Белецька** // Освіта України. – 2006. – 28 листоп. – С. 12.
Професор НаУКМА **В. Панченко** один з членів журі конкурсу творчості дітей-сиріт «Велике серце маленького життя».
72. Важливий крок до інтеграції знань : «Мої університети» – книжка, яка мобілізує думку // **День**. – 2006. – 3 листоп. – С. 18.
Віце-президент з навчальної роботи Національного університету «Києво-Могилянська академія» **Володимир Панченко** про книжку **Л. Івшиної** «Мої університети».
73. **Іванів Д.** Не бійтеся бути українцями : малоросизація суспільства є загрозою для національної безпеки України, вважають активісти громадського руху «Не будьте байдужим!» / **Д. Іванів** // Україна молода. – 2006. – 18 лют. – С. 5.
Про звернення громадського руху «Не будьте байдужим!» до громадськості, політичних сил та державної влади України. Всеукраїнську громадську організацію «Клуб ім. Євгена Чикаленка» представляє професор НаУКМА **Володимир Панченко**.
74. **Колесниченко Т.** «Українське не має права бути нудним!» : головний редактор «Дня» **Лариса Івшина** презентувала нові книжки із серії «Бібліотека газети "День"» / **Т. Колесниченко, І. Кононенко** // **День**. – 2006. – 14 листоп. – С. 1, 6.
Віце-президент НаУКМА **Володимир Панченко** про книжку **Лариси Івшиної** «Мої університети».
75. **Кононенко І.** Такого хвилювання я не відчувала давно : підбито підсумки VIII Міжнародної фотовиставки «Дня» / **І. Кононенко, І. Свачій** // **День**. – 2006. – 26 черв. – С. 8.
Віце-президент НаУКМА **Володимир Панченко** про фотовиставку газети «День».
76. **Короненко С.** Гуманітарна сфера в небезпеці / **Світлана Короненко** // Літературна Україна. – 2006. – 30 берез. – С. 1, 4.

Віце-президент Києво-Могилянської академії *Володимир Панченко* та доктор філологічних наук *Лариса Масенко* виступили з доповідями на «круглому столі» «Український бізнес: усвідомлення національних інтересів (гуманітарний аспект)».

77. *Короненко С.* Унікальний таланти – бути меценатом / *Світлана Короненко* // Літературна Україна. – 2006. – 5 жовт. – С. 2.

Віце-президент «Києво-Могилянської академії» *В. Панченко* поздоровив лауреатів премії ім. Євгена Чикаленка, яка надається Лігою меценатів України за благодійництво.

78. *Логвиненко О.* Наш повпред / *О. Логвиненко* // Літературна Україна. – 2006. – 7 груд. – С. 4.

Віце-президент НаУКМА *В. Панченко* та викладач кафедри культурології *В. Скурятівський* виступили на презентації книги *Ю. Барабаша* «Вибрані студії : Сковорода, Гоголь, Шевченко» в конгрегаційній залі НаУКМА.

79. *Мазурін М.* Україна, Польща та «Битва за Європу» / *Михайло Мазурін* // *Івшина Л.* Мої університети. – К. : ЗАТ «Укр. прес-група», 2006. – С. 128–135.

Віце-президент НаУКМА *В. Панченко* про книжку «Війни і мир» із серії «Бібліотека газети “День”».

80. *Маргарет Спеллінгс*: «Освіта – це ключ до демократії та успішності» / записав *Д. Дроздовський* // Слово Просвіти. – 2006. – Ч. 43. – С. 7.

У приміщенні Американської бібліотеки НаУКМА відбулась прес-конференція міністра освіти США *Маргарет Спеллінгс*. Вів зустріч Віце-президент НаУКМА *В. Панченко*.

81. *Марусик Т.* «Інформаційні вибрики» чи звичайне Українофобство? / *Тарас Марусик* // Шлях Перемоги. – 2006. – 7 черв. – С. 6.
Про прес-конференцію у приміщенні УНІАН, в якій брали участь *В. Панченко* та *Л. Масенко*.

82. *Марусик Т.* «З Ніжина має йти українізація України» / *Тарас Марусик* // Шлях перемоги. – 2006. – 26 берез. – С. 2.

Професор *Володимир Панченко* був присутній на презентації магістерських програм НаУКМА у Ніжинському державному педагогічному університеті ім. М. Гоголя.

83. «Мій *Дзюба*» : Феномен українського Інтелігента // День. – 2006. – 17 листоп. – С. 1, 6.

НаУКМА – один із організаторів «круглого столу» на тему «Феномен *Івана Дзюби*», що відбувся в Українському домі 17 листопада 2006 року. Серед учасників «круглого столу» професор НаУКМА *В. Панченко*.

84. *Назарчук Є.* Де вона, «любов до глибини кишені»? : «У нас є дві проблеми – якість еліт і якість суспільства» / *Є. Назарчук* // День. – 2006. – 15 берез. – С. 6.

- Віце-президент НаУКМА **В. Панченко** – про проблему якості еліт та суспільства.
85. **Орел С.** Чи повернеться **Винниченко** до рідного міста? / **С. Орел** // Слово Просвіти. – 2006. – 23 лют. – 1 берез. – С. 11.
Згадка про проректора Києво-Могилянської академії **Володимира Панченка**, який був одним із перших дослідників творчості **Володимира Винниченка** в новітні часи.
86. **Романцов В.** Як населення України користувалося рідною мовою / **Романцов В.** // Дзеркало тижня. – 2006. – 18 лют. – С. 22.
Віце-президент НаУКМА **В. Панченко** виступає на захист української культури та мови, які перебувають «під тиском “повзуchoї” русифікації».
87. Талант – не самотній! : у Лаврі нагородили переможців Всеукраїнського конкурсу творчості вихованців дитячих будинків // Україна молода. – 2006. – 27 груд. – С. 6.
Віце-президент НаУКМА **Володимир Панченко** привітав юних митців–переможців Всеукраїнського конкурсу творчості вихованців дитячих будинків.
88. **Тисячна Н.** Антологія резонансних ініціатив : так називають експерти нову книжку «Мої університети» із серії «Бібліотека газети “День”» / **Надія Тисячна** // День. – 2006. – 20 жовт. – С. 18.
Професори «Києво-Могилянської академії» **С. Кульчицький, В. Панченко, М. Попович** були присутні на зустрічі, присвяченій презентації книжки **Лариси Івшиної** «Мої університети».
89. **Тисячна Н.** Журнал про диваків і для диваків / **Надія Тисячна** // День. – 2006. – 19 жовт. – С. 2.
Професор, Віце-президент НаУКМА з навчальної роботи **В. Панченко** є постійним автором україномовного глянцевого журналу «Хобі».
90. **Тисячна Н.** Націоналізація історії / **Надія Тисячна** // Мої університети / **Івшина Л.** – К. : Укр. прес-група, 2006. – С. 108–112.
Віце-президент НаУКМА **В. Панченко** про книжку «Війни і мир» із серії «Бібліотека газети “День”».
91. **Трач О.** Український бізнес : усвідомлення національних інтересів / **О. Трач** // Слово Просвіти. – 2006. – 23–29 берез. – С. 10.
Віце-президент НаУКМА, професор **В. Панченко** і професор НаУКМА **Л. Масенко** виступили на «круглому столі» на тему «Український бізнес : усвідомлення національних інтересів».
92. **Трофімова Н.** Вітамін свободи / **Н. Трофімова, І. Сюдюков** // Мої університети / **Л. Івшина** – К. : Укр. прес-група, 2006. – С. 35–39.
Професори НаУКМА **Мирослав Попович** та **Володимир Панченко** про книжку «Дві Русі» із серії «Бібліотека газети “День”».

93. **Федоренко Т.** Природні самоцвіти кожної душі / *Т. Федоренко* // Вечірній Київ. – 2006. – 20 жовт. – С. 8.

Президент НаУКМА **В. Брюховецький** та віце-президент **В. Панченко** відвідали презентацію журналу «Хобі». В журналі зібрано розповіді відомих людей в Україні про свої чудернацькі забаганки, захоплення, колекціонування.

2007

94. **Дроздовський Д.** Полтавська битва : 300 років по тому / *Дмитро Дроздовський* // Слово Просвіти. – 2007. – 2–8 серп. – С. 10.

У НаУКМА відбувся «круглий стіл» «Україна: випробування ювілеєм 300-ліття українсько-шведського союзу та Полтавської битви», ініціаторами якого стали професори НаУКМА **В. Панченко** та **В. Щербак**.

95. **Дроздовський Д.** Юний корабель української філології : у Тернополі відбулася ХХІ Всеукраїнська олімпіада з української мови та літератури / *Дмитро Дроздовський* // День. – 2007. – 17 трав. – С. 6.

Професор НаУКМА **В. Панченко** брав участь у ХХІ Всеукраїнській олімпіаді з української мови та літератури у ролі експерта-консультанта.

96. **Короненко С.** Здрастуй, Восьмий конкурсе! / *С. Короненко* // Літературна Україна. – 2007. – 15 листоп. – С. 2.

Професор НаУКМА **В. Панченко** привітав найкращих знавців рідної мови Кіровоградської області та їхніх вчителів.

97. **Короненко С.** Здрастуй, Восьмий конкурсе! / *С. Короненко* // Освіта України. – 2007. – 16 листоп. – С. 2.

Професор НаУКМА **Володимир Панченко** привітав найкращих знавців рідної мови та їхніх учителів на церемонії відкриття Восьмого Міжнародного конкурсу з української мови імені Петра Яцика.

98. **Кузишин Т.** «Українська Кліо» чекає переможців / *Т. Кузишин* // Слово Просвіти. – 4–10 жовт. – 2007. – С. 3.

Почесного президента НаУКМА **В. Брюховецького** і професора НаУКМА **В. Панченка** запрошено до журі щорічного літературного конкурсу творів з історії України.

99. Літературна премія Національної спілки письменників України та Міжнародного австралійського фонду **Ернеста і Наталії Гуляк** : Положення про літературну премію Національної спілки письменників України та фонду **Ернеста і Наталії Гуляк** (Австралія) // Слово Просвіти. – 2007. – 1–7 листоп. – С. 5.

Професор НаУКМА **Володимир Панченко** входить до складу Комітету з літературної премії НСПУ та фонду **Ернеста і Наталії Гуляк**.

100. Матеріали круглого столу «*Володимир Винниченко* : текст... контекст... метатекст...» / матеріали підготувала *Олена Поліщук* // Винниченкознавчі зошити / Інститут літератури ім. Т. Г. Шевченка НАН України, Ніжин. держ. ун-т ім. М. Гоголя, Винниченкознавча Наукова Лабораторія, Центр гуманітарної співпраці з українською діаспорою. – Ніжин : [б. в.], 2007. – Вип. 3. – С. 121–134.

Професор *В. Панченко* один з учасників круглого столу.

101. Презентація книжки «Поезія *Ліни Костенко* в часах перехідних і вічних» // *День*. – 2007. – 16 січ. – С. 2.

Віце-президент НаУКМА *В. Панченко* брав участь у презентації книжки «Поезія *Ліни Костенко* в часах перехідних і вічних», яка відбулась у педагогічному університеті імені М. Драгоманова.

102. «Реконструкція» Полтавської битви // *День*. – 2007. – 15 черв. – С. 2.

Професори НаУКМА *Ю. Мицик* і *В. Панченко* візьмуть участь у міжнародній науковій конференції «Україна і Полтава у Північній війні 1700–1721 рр. Усвідомлення історичного вибору», серед організаторів якої – Національний університет «Києво-Могилянська академія».

103. *Солдатенко В.* Про «кризу жанру» та пошук істини / *В. Солдатенко* // *Критика*. – 2007. – Берез. – С. 30–32.

Згадка про дослідження віце-президентом НаУКМА *В. Панченком* творчості *В. Винниченка*.

104. *Сюндюков І.* За українським сценарієм : відбулося засідання громадського комітету з відзначення 300-річчя повстання гетьмана *Івана Мазени* та Полтавської битви / *І. Сюндюков* // *День*. – 2007. – 8 листоп. – С. 1.

У НаУКМА 6 листопада відбулося засідання громадського комітету з відзначення 300-річчя повстання гетьмана *Івана Мазени* та Полтавської битви. На засіданні були присутні: професор НаУКМА *В. Панченко*, голова громадського комітету, професор НаУКМА *Ю. Мицик*, почесний президент НаУКМА *В. Брюховецький* та ін.

105. *Сюндюков І. Мазепа*. Полтава. Пам'ять / *І. Сюндюков* // *День*. – 2007. – 8 верес. – С. 2.

Віце-президент НаУКМА, професор *Володимир Панченко* і професор НаУКМА, історик *Віталій Щербак* взяли участь у створенні Громадського комітету з відзначення 300-ї річниці повстання за незалежність під проводом *Івана Мазени* 1708–1709 років та Полтавської битви 1709 р.

106. *Сюндюков І.* Присяга перед гетьманом *Мазепою* : у рідному селі одного з найзнаменитіших українців, Мазепинцях, відбулось освячення церкви святого Миколая Чудотворця, спорудженої на його честь / *І. Сюндюков* // *День*. – 2007. – 17 жовт. – С. 1, 8.

Професор НаУКМА *В. Панченко* був присутній на освяченні церкви святого Миколая Чудотворця, спорудженої на честь *Івана Мазени*.

107. *Сюндюков І.* Хранитель неоцінених скарбів : у Національному педагогічному університеті відбулась презентація нової книги про творчість *Ліни Костенко* / *І. Сюндюков* // *День*. – 2007. – 18 січ. – С. 2.

Професор НаУКМА *В. Панченко* один з авторів статей про *Ліну Костенко*, що увійшли до книги «Поезія *Ліни Костенко* в часах перехідних і вічних».

108. *Таран Л.* Як засіваються господні зерна / *Людмила Таран* // *Українська культура*. – 2007. – № 6. – С. 10–11.

Професори НаУКМА *Володимир Панченко* та *Лариса Масенко* увійшли до складу журі, яке визначило першого лауреата мистецької премії «Глодоський скарб» – *Тараса Компаніченка*.

2008

109. Академія наук вищої школи України відзначила ювілей // *Наукові записки Академії наук вищої школи України*. – 2008. – Т. III. – С. 115–116.

На загальних зборах Академії наук вищої школи України професора НаУКМА *В. Є. Панченка* обрано академіком АН ВШ України.

110. *Глібчук У.* Сувора проза вітчизняного канону / *Уляна Глібчук* // *Слово Просвіти*. – 2008. – 27 берез.–2 квіт. – С. 1, 13.

Професор Києво-Могилянської академії *Володимир Панченко* на «круглому столі», організованому з нагоди презентації книги «Українська мала проза ХХ століття: Антологія» (видавництво «Факт») дав відповідь на запитання: «Чи був в українській літературі ХХ століття визначний роман?»

111. *Гнатюк Н.* Духовне життєзабезпечення народу / *Н. Гнатюк* // *Слово Просвіти*. – 2008. – 13–19 берез. – С. 5.

Професор НаУКМА *В. Панченко* взяв участь у презентації книги *Івана Дзюби* «*Тарас Шевченко. Життя і творчість*» (К., Видавничий дім «Києво-Могилянська академія»), яка відбулась в Українському домі напередодні 194-ї річниці від дня народження *Тараса Шевченка*.

112. *Кладіна Т.* Стартуватиме літературний конкурс / *Тетяна Кладіна* // Освіта України. – 2008. – 15 серп. – С. 28.
Почесного президента НаУКМА *В. Брюховецького* та професора НаУКМА *В. Панченка* запрошено до журі щорічного літературного конкурсу творів з історії України, який розпочнеться 9 листопада 2008 р.
113. *Клименко В.* Поводирі й порадики : типи і різновиди літературних сайтів / *В. Клименко* // Україна молода. – 2008. – 29 листоп. – С. 8–9.
Про сайт «Літакцент», який працює на базі Наукового центру досліджень сучасної літератури при НаУКМА. Головним редактором сайту є професор НаУКМА *В. Панченко*.
114. *Логвиненко О.* Новий літературний проект / *О. Логвиненко* // Літературна Україна. – 2008. – 21 лют. – С. 2.
Керівник наукового центру досліджень сучасної літератури, Віце-президент НаУКМА, професор *В. Панченко* презентував «ЛітАкцент» – сайт, започаткований в рамках спільного проекту НаУКМА та видавництва «Темпора». Знайомство з його творцями та авторами відбулося в київській «Книгарні «Є»». Думками та враженнями про літературну новинку поділилися президент НаУКМА *С. Квіт* та почесний президент НаУКМА *В. Брюховецький*.
115. *Махун С.* «Невідоме» XIX століття / *С. Махун* // Дзеркало тижня. – 2008. – 15 берез. – С. 21.
Про участь професора НаУКМА *В. Панченка* у круглому столі на тему «XIX століття : колізії українського та російського», який відбувся у столичній книгарні «Є».
116. «Ми стоїмо тепер, братіє, між двома проваллями...» : гетьман *Іван Мазепа* (1639–1709) : промова до урядників військових і цивільних козацької України напередодні розриву з Московою 1708 р. / передрук із книги «Вивід прав України» (Документи та матеріали до історії української політичної думки. Нью-Йорк, 1964 рік) // *День*. – 2008. – 2 лют. – С. 1, 2.
Думка професора НаУКМА *В. Панченка* щодо промови *І. Мазепи* «Ми стоїмо тепер, братіє, між двома проваллями...».
117. На здобуття премії *Гуляків* / Інф. журі премії // Літературна Україна. – 2008. – 31 січ. – С. 2.
Віце-президент НаУКМА, професор *В. Панченко* – член журі Міжнародної україно-австрійської літературної премії *Наталі та Ернеста Гуляків*.
118. Положення про літературну премію Національної спілки письменників України та фонду *Наталі та Ернеста Гуляків* (Австралія) // Літературна Україна. – 2008. – 10 січ. – С. 2.

Професор НаУКМА **В. Панченко** увійшов до складу Комітету з літературної премії Національної спілки письменників України та фонду *Наталі та Ернеста Гуляків*.

119. **Решетилова О.** Чому **Володимир Панченко** пише листи *Івану Васюнику?* : в «Дні» відбувся круглий стіл «Політика та культура пам'яті» / *Ольга Решетилова, Ігор Сюдюков* // *День*. – 2008. – 31 лип. – С. 2.

Про участь професора НаУКМА **В. Панченка** у круглому столі «Політика та культура пам'яті».

120. **Родик К.** Професорська корида / *К. Родик* // *Україна молода*. – 2008. – 21 черв. – С. А4 10.

Професор НаУКМА **В. Панченко** взяв участь у літературній дискусії навколо «Української малої прози ХХ століття» (упоряд. *В. Агеєва*), яка була надрукована київським видавництвом «Факт».

121. **Стах В.** Півтори цеглини канону : *Леонід Фінкельштейн* обіцяє подарувати кожній київській російській школі фоліант на півтори тисячі сторінок / *В. Стах* // *Україна молода*. – 2008. – 26 берез. – С. 10.

Про презентацію книжки «Українська мала проза ХХ століття. Антологія», яку представив *Л. П. Фінкельштейн*, директор видавництва «Факт». З причетних до створення антології письменників були професор НаУКМА **В. Панченко** і упорядник антології, професор НаУКМА *В. Агеєва*.

122. **Стусенко О.** Акцентована література / *О. Стусенко* // *Літературна Україна*. – 2008. – 6 листоп. – С. 6.

Про електронне видання «ЛітАкцент» – спільний проєкт Києво-Могилянської академії та видавництва «Темпора». Професор НаУКМА **В. Панченко** є одним з постійних авторів сайта «ЛітАкцент».

123. Творимо бібліотеку «Українська Клію» / прес-служба Ліги українських меценатів // *Літературна Україна*. – 2008. – 3 лип. – С. 2.

Почесного президента НаУКМА *В. Брюховецького* та професора НаУКМА **В. Панченка** запросили в журі щорічного літературного конкурсу на твори з історії України.

2009

124. X Всеукраїнський рейтинг «Книжка року» фінішував : [за розповіддю кор. газети «День» *Оксани Миколук*] // *Культура і життя*. – 2009. – 25 берез. – С. 7.

Професор НаУКМА **В. Панченко** увійшов до складу експертів «Книжки року».

125. *Дроздовський Д.* Олімпіада під... «Мурку» / *Дмитро Дроздовський* // Дзеркало тижня. – 2009. – 11 квіт. – С. 12.
Про проведення «Всеукраїнської учнівської олімпіади з української мови та літератури», яка проходила в Херсоні та участь у ній експерта-консультанта з літератури, професора Національного університету «Києво-Могилянська академія» *Володимира Панченка*.
126. *Клименко В.* Про шлях України куди? : обмінювалися думками українські інтелектуали на презентації нової книги *Оксани Пахльовської* / *В. Клименко* // Україна молода. – 2009. – 17 січ. – С. 6. – Надруковано у вкладці «Культурний бульйон».
Професор НаУКМА *В. Панченко* взяв участь у презентації книги професора Римського університету «Ла Сап'єнца» *Оксани Пахльовської* «Ave, Europa!».
127. *Михед О.* «Товсті» й «живі» журнали новітньої української літератури : (спроба лікнеп-довідника) / *О. Михед* // Дніпро. – 2009. – Січ. – С. 152–156.
Професор Національного університету «Києво-Могилянська академія» *В. Панченко* – головний редактор критично-літературознавчого інтернет-ресурсу «Літакцент».
128. Спецслужби і ми... : 20 лютого у книгарні «Є» відбулася презентація книжки *Елен Блан* «Родом із КГБ. Система *Путіна*» (вид-во «Темпора», 2009) / [інф. ШП] // Шлях перемоги. – 2009. – 4 берез. – С. 4–5.
На презентації книжки, серед інших, виступив викладач, професор Києво-Могилянської академії *В. Панченко*.
129. Україна. Президент (2005– ; *В. А. Ющенко*) Про відзначення державними нагородами України : [за вагомий особистий внесок у справу консолідації українського суспільства, розбудову демократичної, соціальної і правової держави та з нагоди Дня Соборності України] : Указ Президента України від 16 січня 2009 року № 26/2009 // Урядовий кур'єр. – 2009. – 4 лют. – С. 6. – Надруковано у вкладці «Орієнтир».
Про присвоєння звання «Заслужений діяч науки і техніки України» *Панченку Володимиру Євгеновичу* – професорові Національного університету «Києво-Могилянська академія», докторові філологічних наук.
130. *Чечель Л.* «Ave, Europa!» / *Л. Чечель* // Культура і життя. – 2009. – 28 січ. – С. 14.
У презентації книжки відомої письменниці і культуролога, професора Римського університету «Ла Сап'єнца» *О. Пахльовської* «Ave, Europa!», яка відбулася в Українському домі, взяв участь професор НаУКМА *В. Панченко*.

131. *Шулікін Д.* Вітаємо Європу чи прощаємося з нею? / *Д. Шулікін* // Освіта України. – 2009. – 3 лют. – С. 7.
На презентації нової книжки відомої письменниці, професора римського університету «Ла Сап'єнца» *О. Пахльовської* був присутній серед інших і почесний президент Києво-Могилянської академії *В. Брюховецький*. Професор НаУКМА *В. Панченко* взяв участь в обговоренні видання.
132. *Шулікін Д.* «Літакцент» відзначив свою річницю / *Д. Шулікін* // Освіта України. – 2009. – 20 січ. – С. 2.
У Галереї мистецтв ім. Олени Замостян, що в Національному університеті «Києво-Могилянська академія», пройшла прес-конференція і вечір, присвячені річниці нового Інтернет-видання «Літакцент». Вів зібрання головний редактор видання професор НаУКМА *В. Панченко*.
133. VIP-читання // Україна молода. – 2009. – 10 січ. – С. 12.
Професор НаУКМА, літературознавець *В. Панченко* один із експертів на X Всеукраїнському рейтингу «Книжка року – 2008».

2010

134. *Білошанка В.* Перша в історії Олександрівки міжнародна науково-практична конференція / *В. Білошанка* // Педагогіка толерантності. – 2010. – № 3–4. – С. 234–243.
Професор НаУКМА *Володимир Панченко* виступив з доповіддю «Політична діяльність *Левка Мацієвича*» на Міжнародній науково-практичній конференції «*Левко Мацієвич*: видатний конструктор, авіатор, український політичний діяч», що відбулася в смт Олександрівка на Кіровоградщині.
135. *Бондаренко С.* Глибокий карб «Глодського скарбу» / *С. Бондаренко* // Літературна Україна. – 2010. – 22 лип. – С. 8.
Професор НаУКМА *Володимир Панченко* взяв участь у нагородженні лауреата премії «Глодоський скарб» *Костя Москальця*.
136. *Булавко В.* Палкий патріотизм – зміст його життя / *В. Булавко* // Освіта України. – 2010. – 20 квіт. – С. 7.
Професор НаУКМА *Володимир Панченко* відвідав виставку, присвячену 175-річчю від дня народження *Василя Федоровича Симиренка*, яка відбулася у Музеї книги і друкарства України.
137. *Валькова В.* Він міг би бути президентом УНР / *В. Валькова* // Українське Слово. – 2010. – 17–23 листоп. – С. 5.
В книгарні «Є» відбулася презентація трьох томів епістолярної спадщини *Євгена Чикаленка*: визначного громадського діяча, мецената української культури, агронома, землевласника, ви-

- даця, публіциста. В обговоренні книги взяв участь професор НаУКМА *Володимир Панченко*.
138. Гран-прі // Україна молода. – 2010. – 17 квіт. – С. А4 (10).
До складу експертів голосування в номінації «Гран-прі» XI Всеукраїнського рейтингу «Книжка року – 2009» ввійшли президент НаУКМА *Сергій Квіт* та літературознавець, професор НаУКМА *Володимир Панченко*.
139. *Димитрова М. Винниченко* повернувся : у Кіровограді до 130-річчя першого прем'єр-міністра України відкрилася виставка його картин / *М. Димитрова* // Україна молода. – 2010. – 17 лип. – С. 2.
Професор НаУКМА *Володимир Панченко* взяв участь у відкритті виставки мистецької спадщини письменника та державного діяча *Володимира Винниченка*, яка відбулася у Кіровоградському обласному художньому музеї з нагоди 130-річчя з дня народження першого прем'єр-міністра України.
140. *Загнітко А.* Боротися з нашою мовою – все одно, що з вітряками / *А. Загнітко* // Україна козацька. – 2010. – Жовт. – С. 10–11.
Професор НаУКМА, доктор філологічних наук *Володимир Панченко* і професор, доктор юридичних наук *Володимир Василенко* зробили ґрунтовну експертизу проекту Закону України «Про мови в Україні».
141. *Зелененко Д. П. Загребельний* : «В кінці моєму – мій початок...» / *Д. Зелененко* // Літературна Україна. – 2010. – 25 лют. – С. 7.
Професор НаУКМА *Володимир Панченко* взяв участь у вечорі-вшануванні пам'яті відомого письменника *Павла Загребельного*.
142. «Золота булька» і не тільки // Культура і життя. – 2010. – № 12. – С. 13.
Журі рейтингу «ЛітАкцент року» під керівництвом професора НаУКМА *Володимира Панченка* визначили найкращі книжки року 2009, а також книжку-невдачу.
143. *Кир'ян Н.* Немає часу на поразку / *Надія Кир'ян* // Слово Провсвіти. – 2010. – 25–31 берез. – С. 1, 9.
Професор НаУКМА *В. Панченко* був модератором презентації нового видання історичного роману *Ліни Костенко* «Берестечко».
144. *Клименко В. Ліна Костенко* : Я справді надумала повернутися в літературу, в культуру, бо важкий час – це завжди мій час / *В. Клименко* // Україна молода. – 2010. – 24 берез. – С. 13.
22 березня 2010 року відбулася презентація перевиданого історичного роману *Ліни Костенко* «Берестечко». Модератором вечора був професор НаУКМА *Володимир Панченко*.

145. *Миколіук О.* «Експертиза» на патріотизм : під впливом громадськості Верховна Рада відклала розгляд «мовного питання». На кілька тижнів... / *О. Миколіук* // *День*. – 2010. – 6 жовт. – С. 1, 6.

Вчена рада Національного університету «Києво-Могилянська академія» ухвалила рішення, яким підтримала експертний висновок щодо неконституційності та необхідності зняття з розгляду в парламенті проекту Закону України «Про мови в Україні». Експерти з мовного питання – доктор юридичних наук, Надзвичайний і Повноважний Посол України *В. Василенко* і доктор філологічних наук, депутат Верховної Ради І скликання, професор НаУКМА *В. Панченко*.

146. *Михайло Слабошницький* : «Радіо ми недооцінюємо...» : [інтерв'ю] / розмову вів *Володимир Коскін* // *Літературна Україна*. – 2010. – 22 лип. – С. 1, 6.

Багато українських письменників в наш час активно працюють на різних програмах Українського радіо, зокрема професор Віце-президент НаУКМА *Володимир Панченко*.

147. *Решетилова О.* Чи готове суспільство до досягнення «українського космосу»? : в редакції «Дня» відбулося обговорення смислів, які повертає *Ліна Костенко* / *О. Решетилова* // *День*. – 2010. – 8 квіт. – С. 2.

В редакції газети «День» відбувся «круглий стіл» за участю професора НаУКМА *В. Панченка*, на якому обговорювалася творчість видатної поетеси *Ліни Костенко*.

148. Розставили акценти : *Олесь Ульяненко* не отримав «Золоту бульку», а *Людмила Таран* – 5000 гривень за кращий роман. Хто щасливі? // *Україна молода*. – 2010. – 3 лют. – С. 10.

Підбито підсумки книжкового рейтингу «ЛітАкцент року – 2009». Нагороди вручав професор НаУКМА *Володимир Панченко*.

149. *Сікорська І.* Парадокси долі та творчості : у Кіровоградському обласному художньому музеї вперше відкрилась виставка мистецької спадщини *Володимира Винниченка* / *І. Сікорська* // *День*. – 2010. – 21 лип. – С. 2.

На відкритті виставки була присутня делегація з Києва, приїхав професор НаУКМА *Володимир Панченко*, якому вручили Грамоту обласної держадміністрації «за сумлінну працю і високий професіоналізм висвітлення історичної та культурної спадщини українського народу».

150. «Сміх перепалює, а в сльозах можна втопитися» / Інф. ЛУ // *Літературна Україна*. – 2010. – 25 берез. – С. 2.

Професор НаУКМА *В. Панченко* – один з дослідників творчості *Ліни Костенко*.

151. **Сюдюков І.** Неспокій думки й душі : постійний і шанований автор «Дня» професор **Володимир Панченко** відзначає день народження / **Ігор Сюдюков** // День. – 2010. – 2 верес. – С. 2.
«Від цієї людини виходить чарівна аура душевного тепла, позитивної енергії, оптимізму і ще – інтелектуального неспокою. Усі ці риси, разом узяті, і роблять спілкування з **Володимиром Євгеновичем Панченко**, професором Національного університету Києво-Могилянська академія, наче справжнім ковтком свіжого повітря, а інтелектуальна наснаженість його книг, статей, наукових розвідок забезпечує їм незмінну повагу читачів. **Володимир Євгенович** – один з найбажаніших гостей і на шпальтах “Дня”. Тематика його публікацій є на диво різноманітною: перед нами, наче живі, постають незабутні образи Миколи Гоголя і Володимира Винниченка, Василя Гроссмана і Миколи Хвильового, Пантелеймона Куліша й Анни Ахматової... Його можна назвати пристрасним захисником української духовності, взятої у контексті культури світової та європейської, що особливо важливо в наші “темні роки” войовничого хамства, національного нігілізму та цинічного рабського “малоросійства”. Додамо, що саме професор **Панченко** був одним із авторів ідеї першої з серії книг “Бібліотека газети «День»” – “Україна Incognita”. Сьогодні у Володимира Євгеновича – день народження. Наша газета бажає одному зі своїх улюблених авторів незмінного творчого динамізму, нескінченної духовної стійкості, міцного здоров’я, нових прецікавих книг – і, звісно ж, нових глибоких, змістовних розвідок для публікації на шпальтах “Дня”. Адже все, про що пише **Володимир Панченко**, – цікаво, важливо і необхідно українському читачеві. Необхідно саме зараз і саме сьогодні».
152. **Таран А.** Співпраця як творчість / **Людмила Таран** // Культура і життя. – 2010. – № 10–11. – С. 18.
Професор НаУКМА **В. Панченко** є автором ряду аналітичних статей про творчість **Ліни Костенко**.
153. **Тисячна Н.** Рік без **Загребельного** : у київській книгарні «Є» відбувся вечір пам’яті письменника / **Надія Тисячна** // День. – 2010. – 5–6 берез. – С. 2.
Професор НаУКМа **Володимир Панченко** став модератором вечора пам’яті **П. Загребельного**.
154. **Яновська А.** Високовольтна лінія духу : треба бути людиною / **Яновська А** // Урядовий кур’єр. – 2010. – 27 берез. – С. 10.
Професор НаУКМА **Володимир Панченко** модерував на презентації нового видання історичного роману **Ліни Костенко** «Берестечко».

155. *Бонь О.* «Київ у соціокультурному просторі XIX–XXI століття: національний та європейський контекст» / *О. Бонь* // Краєзнавство. – 2011. – № 2. – С. 330–331.
Володимир Панченко, професор НаУКМА виступив з доповіддю «Київ 1919: погляд *Миколи Зерова*» на Всеукраїнській науково-практичній конференції «Київ у соціокультурному просторі XIX–XXI століття: національний та європейський контекст».
156. *Гайда Л.* З історії одного автографа / *Л. Гайда* // Народне слово. – 2011. – 3 лют. – С. 6.
 Український археолог *Б. Мозолевський* під час приїзду до Кіровограда у 1987 році подарував *В. Панченку* книгу власних віршів з автографом «І мить як вік...».
157. Державна мова є ключовим інструментом консолідації : звернення координаційної ради з питань захисту української мови при київській міській організації товариства «Меморіал» ім. В. Стуса до президента України *В. Ф. Януковича* щодо системних порушень конституційного статусу української мови як державної // Українське Слово. – 2011. – 6–12 лип. – С. 7.
 Професор *Володимир Панченко* серед представників наукової громади НаУКМА, які підтримали звернення координаційної ради з питань захисту української мови при київській міській організації т-ва «Меморіал» ім. В. Стуса до президента України.
158. Двох годин було мало // Народне слово. – 2011. – 29 берез. – С. 6.
 Про зустріч з доктором філологічних наук, професором Києво-Могилянської академії, колишнім викладачем педуніверситету *В. Панченком* в Українському клубі на базі обласної наукової бібліотеки ім. Чижевського.
159. *Дмитренко Н.* Анти-ювілей особистості : академічна спільнота вшанувала *Івана Дзюбу* / *Н. Дмитренко* // Україна молода. – 2011. – 2 серп. – С. 15.
 В НаУКМА відбулася презентація збірки «Обрії особистості. Книга на пошану *Івана Дзюби*», присвячена 80-й річниці з дня народження українського літературознавця, критика, громадського діяча, професора НаУКМА *Івана Дзюби*. На вечорі виступили почесний президент НаУКМА *В'ячеслав Брюховецький*, професор НаУКМА *Володимир Панченко*.
160. *Задорожня Д.* Філологи – проти відміни понять / *Д. Задорожня* // Голос України. – 2011. – 16 лют. – С. 21.
 Професор НаУКМА *Володимир Панченко* вів засідання «круглого столу» на тему «Небезпеки нової концепції літературної освіти».

161. «Калинові мости» між Україною і Польщею // Кіно-Театр. – 2011. – № 4. – С. 63.

Професор НаУКМА взяв участь в роботі над документальним фільмом «*Винниченко без броду*», який посів перше місце в номінації «Гіркий хліб емігранта» на II Міжнародному фестивалі телевізійних та радіопрограм «Калинові мости» (4–8 травня 2011 р., м. Кентшин, Польща).

162. *Корінь А.* Про літературу і життя в країні парадоксів / *А. Корінь* // Кіровоградська правда. – 2011. – 22 берез. – С. 5.

Про зустріч громадськості Кіровограда з відомим вченим-земляком, літературознавцем, публіцистом, професором Києво-Могилянської академії *В. Панченком* в обласній бібліотеці імені Чижевського.

163. *Коцарев О.* Проза про Львів і дослідження про *Леся Курбаса* : названі переможці рейтингу «ЛітАкцент 2010» / *О. Коцарев* // День. – 2011. – 1 лют. – С. 8.

В книгарні «Є» відбулася церемонія вручення премії «ЛітАкцент року 2010», ведучим був літературознавець, професор НаУКМА *Володимир Панченко*.

164. *Мамчич О.* Чотири роки літературної критики : «ЛітАкцент» відсвяткував день народження / *О. Мамчич* // Літературна Україна. – 2011. – 29 груд. – С. 6.

15 грудня в Культурно-мистецькому центрі НаУКМА відбулося святкування дня народження інтернет-видання «ЛітАкцент». Головний редактор видання професор НаУКМА *Володимир Панченко*.

165. *Миколаєнко А.* «Оптиміст, якого бере розпач» / *А. Миколаєнко* // Літературна Україна. – 2011. – 23 черв. – С. 2.

Професор НаУКМА *Володимир Панченко* виступив на презентації нової книги академіка *Івана Дзюби* «Нагнітання мороку: від чорносотенців початку ХХ століття до українофобів початку століття ХХІ».

166. *Скуба В.* «Винниченко без броду» переміг на фестивалі в Польщі : сценарій написав постійний автор «Дня», доктор історичних наук *Юрій Шаповал* / *В. Скуба* // Українське Слово. – 2011. – 20–21 трав. – С. 21.

Володимир Панченко, професор НаУКМА, взяв участь у написанні сценарію до фільму «Винниченко без броду».

167. *Сюндюков І.* Неминучість розсіяння мороку : вийшла друком нова праця академіка *Івана Дзюби* про російсько-«малоросійське» чорносотенство, сьогоденне неочорносотенство та українофобію / *Ігор Сюндюков, Надія Тисячна* // День. – 2011. – 21 черв. – С. 1, 6.

Професор *В. Є. Панченко* був серед промовців на презентації нової книжки *Івана Дзюби* «Нагнітання мороку: від чорносо-тенців початку XX століття до українофобів початку століття XXI».

168. *Таран Л.* «У передчутті стрибка» / *Людмила Таран* // День. – 2011. – 11–12 листоп. – С. 23.

Професор НаУКМА *В. Є. Панченко* увійшов до складу Коміте-ту незалежної літературної премії для дитячих письменників, які пишуть українською мовою «Великий їжак».

169. Українці : їхні дії утворюють синергію успіху, свободи і розви-тку країни : [«Тиждень» пропонує читачам список патріотів України] // Український Тиждень. – 2011. – № 1. – С. 44–55.

Викладач НаУКМА, професор НаУКМА *В. Панченко* увійшов до списку патріотів України, надрукованого в журналі «Укра-їнський Тиждень». Фото на обкладинці журналу.

2012

170. *Веледницька Т.* Ідея-фікс *Володимира Винниченка* / *Т. Велед-ницька* // Літературна Україна. – 2012. – 31 трав. – С. 9.

Професор Національного університету «Києво-Могилянська академія» *Володимир Панченко* взяв участь у круглому столі «*Володимир Винниченко*: біографія і самоаналіз», який відбув-ся у столичній книгарні «Є».

171. Визначено переможців конкурсу студентських робіт / прес-центр Центру досліджень визвольного руху // Свобода. – 2012. – 9 листоп. – С. 5.

20 жовтня в Науковій бібліотеці ім. Тетяни та Омеляна Анто-новичів Національного університету «Києво-Могилянська ака-демія» відбувся науковий семінар та нагородження п'ятьох переможців відкритого конкурсу студентських робіт «Україн-ський визвольний рух 1920–1950-х років». На семінарі з допо-віддю виступив і професор, доктор філологічних наук НаУКМА *Володимир Євгенович Панченко*.

172. *Гаврилко Д.* Те, що робить *Олена Леонтович*, мала би робити українська держава / *Д. Гаврилко* // Українське Слово. – 2012. – 6–12 черв. – С. 9.

Професор НаУКМА *Володимир Панченко* виступив на пре-зентації книги *Олени Леонтович* «Шульгини: батьки, діти, онуки», що відбулась 29 травня у столичній книгарні «Є».

173. Критична премія : відзначено кращих рецензентів року / інф. «УМ» // Україна молода. – 2012. – 18 квіт. – С. 13.

Професор НаУКМА *Володимир Панченко* увійшов до складу журі з літературної критики імені Олександра Білецького, ла-

уреатами якої цього року стали *Олександр Стусенко* та *Ярослав Голобородько*.

174. *Левінська Т.* У сучасних меценатів змінили кишені? / *Т. Левінська* // Кіровоградська правда. – 2012. – 17 січня. – С. 3.

Про засідання відродженого громадсько-політичного клубу «Перевесло-2», в якому взяв участь професор Києво-Могилянської академії *В. Панченко* і яке було присвячено ювілею відомого мецената *Є. Чикаленка*.

175. *Левінська Т.* Істина – у різноманітності / *Т. Левінська* // Кіровоградська правда. – 2012. – 22 черв. – С. 12 : фото.

Стаття про презентацію в обласній бібліотеці імені Чижевського путівника «Соломонова Червона Зірка», в якій узяли участь літературознавець та публіцист *Володимир Панченко* разом з автором і упорядником книги *Лесем Белеєм*.

176. *Сюндюков І.* Десять років переосмислення : У київській книгарні «Є» відбулася зустріч однодумців-авторів та читачів «України Incognita» з нагоди ювілею книжки / *Ігор Сюндюков, Вадим Лубчак* // День. – 2012. – 28–29 груд. – С. 18.

Доктор філологічних наук, професор НаУКМА *Володимир Панченко* виступив модератором святкування 10-річного ювілею книжки «Україна Incognita», яке відбулося 24 грудня у київській книгарні «Є».

177. *Тисячна Н.* Доросла розмова про дитячу літературу / *Надія Тисячна* // День. – 2012. – 8–9 черв. – С. 23.

Професор *Володимир Панченко* взяв участь у проєкті «Від великого до малого», який започаткував серйозну розмову про дитячі книжки: від дорослого до дитини.

2013

178. *Бондаренко С.* Степ – це держава / *Станіслав Бондаренко* // Літературна Україна. – 2013. – 17 жовт. – С. 1–2.

Професор НаУКМА *Володимир Панченко* виступив на презентації книжки *Григорія Гусейнова* «Між часом і морем (колекція невідгаданих історій)», яка відбулася в столичній книгарні «Є».

179. *Бондаренко С.* З голосу Клію і пана Михайла / *Станіслав Бондаренко* // Літературна Україна. – 2013. – 18 квіт. – С. 3.

Професор НаУКМА *Володимир Панченко* виступив на презентації книжки *Михайла Слабошпицького* «З голосу нашої Клію», яка відбулася в столичній книгарні «Є».

180. *Ваверчак Н.* Названо кращі книжки 2012 року : наприкінці січня стало відомо імена переможців одразу двох премій «Книжка року – 2012» та «ЛітАкцент – 2012» / *Неля Ваверчак* // День. – 2013. – 8–9 лют. – С. 23.

Серед членів журі – доктор філологічних наук, професор НаУКМА *Володимир Панченко*.

181. *Воліковська У.* «Не тільки державне, а й народне» / *Уляна Воліковська* // Слово Просвіти. – 2013. – 30 трав. – 5 черв. – С. 9.

Думка доктора філологічних наук, професора НаУКМА *Володимира Панченка* з приводу підготовки та відзначення 200-річчя від дня народження *Тараса Шевченка*.

182. *Григоренко С. Іван Корсак* як романіст і новеліст / *Станіслав Григоренко* // Літературна Україна. – 2013. – 26 груд. – С. 3.

Професор НаУКМА *Володимир Панченко* виступив на презентації книжки новел *Івана Корсака* «На межі», яка відбулася в столичній книгарні «Є».

183. «День» підготував «Підrivну літературу» / [інформація з сайту bukvoid.com.ua] // Українська літературна газета. – 2013. – 26 лип. – С. 5. – Надруковано в рубриці дайджест.

У «Бібліотеці газети “День” Україна Incognita», в серії «Підrivна література» вийде нове видання, яке супроводжуватиметься вступними статтями Почесного президента НаУКМА *В'ячеслава Брюховецького*, професорів НаУКМА *Володимира Панченка*, *Станіслава Кульчицького* та інших.

184. *Жежера В.* З ним не можна лукавити... / *Віталій Жежера* // Голос України. – 2013. – 23 трав. – С. 3.

21 травня 2013 року в Комітеті Верховної Ради України з питань культури і духовності відбулися слухання на тему «Підготовка до відзначення 200-річчя від дня народження *Тараса Григоровича Шевченка*: стан, проблеми та пропозиції». Літературознавець, професор НаУКМА *Володимир Панченко* висловив свою думку з приводу зберігання рукописів Т. Г. Шевченка.

185. *Івшина Л.* Ми маємо бути готові : для тих, хто чекає на книжкові новинки від «Дня», – нова серія «Підrivна література». Вже на Львівському форумі видавців / *Лариса Івшина* // День. – 2013. – 19–20 лип. – С. 2.

Почесний президент НаУКМА *В'ячеслав Брюховецький*, професори НаУКМА *Володимир Панченко*, *Станіслав Кульчицький* та інші доповнили вступними статтями нове видання газети «День» в серії «Підrivна література».

186. *Кіраль С.* Три зозулі з поклоном для *Григорія Гусейнова* : враження від презентації нової книжки письменника «Між часом і морем. Колекція невігаданих історій» / *Сидір Кіраль* // Літературна Україна. – 2013. – 24 жовт. – С. 6.

Професор НаУКМА **Володимир Панченко** виступив на презентації книжки **Григорія Гусейнова** «Між часом і морем. Колекція невигаданих історій», яка відбулася 8 жовтня 2013 року в столичній книгарні «Є».

187. **Крон Т.** Політ підтримали нагородами / **Тетяна Крон** // Літературна Україна. – 2013. – 20 черв. – С. 2.

Професор, доктор філологічних наук НаУКМА **Володимир Панченко** висловив думку з приводу премій, які вручали уже втретє Ліга українських меценатів та клуб «Ярославів Вал» в Національному музеї літератури України.

188. **Крон Т.** Премія «Золота булька» не шукає графоманів / **Тетяна Крон** // Урядовий кур'єр. – 2013. – 25 січ. – С. 11.

У столичній книгарні «Є» оголосили й нагородили переможців рейтингу «ЛітАкцент року–2012». Літературознавець, доктор філологічних наук, професор НаУКМА **Володимир Панченко** очолив журі конкурсу.

189. Лекторій з укр. літ. / підготувала **Любов Якимчук** // День. – 2013. – 29–30 листоп. – С. 22.

В будинку видавництва «Смолоскип» стартував лекторій «Ключові постаті української літератури: сучасний погляд». Серед лекторів цього курсу – відомі українські літературознавці, письменники та журналісти. Зокрема, доктор філологічних наук, професор НаУКМА **Володимир Панченко** прочитав лекцію про **Пантелеймона Куліша** та **Михайла Коцюбинського**.

190. **Семенченко М.** «...Щоб розширювати розумний простір» / **Марія Семенченко** // День. – 2013. – 25 квіт. – С. 2.

Благодійна організація «Фонд сприяння ініціативам газети "День"» розпочала акцію «Розумний великодній кошик». Професор, Віце-президент Національного університету «Киево-Могилянська академія» **Володимир Панченко** брав участь у прес-конференції в УНІАН 24 квітня 2013 року.

191. **Сюндюков І.** Книжка живої історії / **Ігор Сюндюков** // День. – 2013. – 11 квіт. – С. 2.

9 квітня 2013 року в книгарні «Є» відбулася презентація книжки «3 голосу нашої Клію» **Михайла Слабошпицького**. Літературознавець, доктор філологічних наук, професор НаУКМА **Володимир Панченко** висловив думку про книжку.

192. **Якимчук Л.** «ЛітАкцент року-2012»: герої та антигерої / **Любов Якимчук** // День. – 2013. – 25–26 січ. – С. 23.

Літературознавець, доктор філологічних наук, професор НаУКМА **Володимир Панченко** увійшов до журі рейтингу «ЛітАкценту».

*Хронологічний покажчик
друкованих праць Володимира Панченка*

1970

1. «Мене лелеки з сивих вітровіїв...», «А за вікном зелена заметіль...» [вірші] // Комсомольська іскра. – 1970. – 1 серп. – С. 3.

1972

2. Мати [вірш] // Комсомольська іскра. – 1972. – 8 квіт. – С. 3.

1973

3. «Дерева в горобину ніч», «Полюбив я сьогодні небо...» [вірші] // Комсомольська іскра. – 1973. – 16 груд. – С. 3.
4. **Рец.** : В полоні випадковостей // Комсомольська іскра. – 1973. – 22 листоп. – С. 3. – Рец. на кн. : *Дереч Д.* Зелений хміль / *Д. Дереч.* – Одеса : Маяк, 1973.

1974

5. *«Пахли сосни, заводи кипіли...» [вірш] // Чорноморська комуна. – 1974. – 21 листоп.

1975

6. **Рец.** : Аисты, радуги и стихи (заметки на полях) // Вечерняя Одесса. – 1975. – 29 авг. – С. 3. – Рец. на кн. : *Юр'єв В.* Орбіти дня / *В. Юр'єв.* – Одеса : Маяк, 1974.

1976

7. З чим ми йдемо до з'їзду письменників : будні і свята новели [огляд укр. новелістики 1975 р.] // Літературна Україна. – 1976. – 30 берез. – С. 1–2.
8. За ними завтрашній день : [огляд творів про підлітків] // Дніпро. – 1976. – № 7. – С. 135–141.
9. Передчуття росту : [огляд укр. новелістики за 1975 р.] // Жовтень. – 1976. – № 12. – С. 129–134.
10. ***Рец.** : А чи було життя? // За наукові кадри. – 1976. – 27 лют. – Рец. на роман : *Трифонов Ю.* Дом на набережной // Дружба народов. – 1975. – № 1.
11. **Рец.** : Біг з бар'єрами // Жовтень. – 1976. – № 4. – С. 155–156. – Рец. на кн. : *Кулеба Г.* Не забудь моего имени / *Г. Кулеба.* – К. : Молодь, 1975.
12. ***Рец.** : Повість про *Заболотного* // За наукові кадри. – 1976. – 6 січ. – Рец. на кн. : *Рябий М.* Чутки про смерть перебільшено / *М. Рябий.* – Одеса : Маяк, 1975.

13. Рец. : Тривання одного слова // Чорноморська комуна. – 1976. – 30 трав. – Рец. на зб. : *Стрельбицький М.* Незрубай-дерево / *М. Стрельбицький*. – Одеса : Маяк, 1976.

1977

14. Бачити не тільки видиме! [слово в дискусії про соціаліст. спосіб життя і тенденції прози останніх років] // Літературна Україна. – 1977. – 29 лип. – С. 2.
15. Село, проблеми, люди (Огляд творів «сільської» прози) // Вітчизна. – 1977. – № 5. – С. 162–167.
16. Стил ь характеротворення в повістях *Романа Федоріва* // Проблема характеру в радянській багатонаціональній літературі. – К. ; Одеса : Вища шк., 1977. – С. 112–121.
17. Характери і фабули (Тема сучасності в повісті – 76) // Прапор. – 1977. – № 10. – С. 84–88.
18. Рец. : Погляд на літературу року // Жовтень. – 1977. – № 12. – С. 140–141. – Рец. на кн. : Рік'75. Літературно-критичний огляд. – К. : Дніпро, 1976.
19. Рец. : «Тривання одного слова...» // Молодь України. – 1977. – 7 трав. – С. 3. – Рец. на зб. : *Стрельбицький М.* Незрубай-дерево / *М. Стрельбицький*. – Одеса : Маяк, 1976.
20. Рец. : Ці неспокійні люди // Молодь України. – 1977. – 30 черв. – С. 3. – Рец. на кн. : *Григурко І.* Роса / *І. Григурко*. – К., 1976.
21. Рец. : Эти беспокойные труженики // Вечерняя Одесса. – 1977. – 13 июля. – С. 3. – Рец. на кн. : *Григурко І.* Роса / *І. Григурко*. – К., 1976.

1978

22. До берегів пізнання сучасника. Повість. Рік 1977 // Дніпро. – 1978. – № 8. – С. 131–137.
23. «Дух життя рум'яний...» [огляд укр. «сільської» прози] // Високе покликання : статті молодих критиків про літературу / упоряд. *О. І. Никанорова*. – К. : Рад. письм., 1978. – С. 82–94.
24. Магнітне поле конфлікту : [огляд творів молодих укр. прозаїків] // Вітрила – 1978 : Альманах. – К. : Молодь, 1978. – С. 199–207.
25. Про стилеві тенденції в сучасній українській прозі // Радянське літературознавство. – 1978. – № 3. – С. 64–70.
26. Самая жгучая связь : Деревня в украинской прозе // Литературное обозрение. – 1978. – № 3. – С. 14–18.
27. *Складники таланту: Проблеми сучасної укр. прози // Літературна Україна. – 1978. – 21 листоп.
28. У фарватері роману : Повість 1977 р. // Рік'77. Літературно-критичний огляд. – К. : Дніпро, 1978. – С. 54–65.

29. **Рец.** : Дві сили Кам'яного Поля // Вітчизна. – 1978. – № 12. – С. 194–197. – Рец. на кн. : **Федорів Р.** Кам'яне поле / **Р. Федорів** ; ред. **Б. Тимошенко**. – К. : Дніпро, 1978. – («Романи й повісті»).
30. **Рец.** : Драматическая поэма об **Иване Вазове** // Вечерняя Одесса. – 1978. – 31 авг. – С. 3. – Рец. на кн. : **Колодій В.** Північний вирій / **В. Колодій**. – Одеса : Маяк, 1978.
31. **Рец.** : Натхнені боротьбою // Жовтень. – 1978. – № 7. – С. 142–143. – Рец. на кн. : **Близнець В.** Підземні барикади / **В. Близнець**. – К. : Молодь, 1977.

1979

32. Кола і спіралі творчості : Про прозу **Богдана Сушинського** // Літературна Україна. – 1979. – 16 листоп. – С. 2.
33. *Осягаючи життя народу : До 80-річчя **Костя Гордієнка** // Прапор. – 1979. – № 4. – С. 135–140.
34. Осягаючи життя народу : До 80-річчя **Костя Гордієнка** // Комсомольська іскра. – 1979. – 2 жовт. – С. 4.
35. Проблема характера в ее связи со стилевыми тенденциями современной украинской советской прозы : Автореф. дис. ... канд. филолог. наук. – Одесса : [б.в.], 1979. – 26 с. – Специальность : 10.01.03 – Литература народов СССР (украинская литература).
36. Сільські історії та Історія : Про книгу **А. Дімарова** «Постріли Уляни Кашук», висунуту на здобуття Державної премії УРСР ім. Т. Г. Шевченка // Літературна Україна. – 1979. – 20 лют. – С. 2.
37. Щоб дебют відбувся. Кілька слів про особистість письменника [діалог **В. Панченка** і **В. Полтавчука** про творчість молодих укр. письменників] // Комсомольська іскра. – 1979. – 30 жовт. – С. 3.
38. **Рец.** : Будемо сподіватися! // Горизонт. – 1979. – С. 94–96. – Рец. на кн. : Вруна. Поезія, проза. – Одеса : Маяк, 1978.
39. **Рец.** : Внимание творчеству молодых // Вечерняя Одесса. – 1979. – 31 янв. – С. 4. – Рец. на кн. : Вруна. Поезія, проза. – Одеса : Маяк, 1978.
40. **Рец.** : В труде творить свою судьбу // Вечерняя Одесса. – 1979. – 21 авг. – С. 4. – Рец. на кн. : **Хмельковський Ю.** Порт / **Ю. Хмельковський**. – Одесса : Маяк, 1979.
41. **Рец.** : Две силы каменного поля // Дружба народов. – 1979. – № 10. – С. 262–263. – Рец. на кн. : **Федорів Р.** Кам'яне поле / **Р. Федорів**. – К. : Рад. письм., 1978.
42. **Рец.** : Логіка характерів? Ні, логіка думок? // Вітчизна. – 1979. – № 4. – С. 200–203. – Рец. на кн. : **Бічуя Н.** Повісті / **Н. Бічуя** ; ред. **Є. Куртяк**. – Л. : Каменяр, 1978.

1980

43. Вічне світло [огляд укр. ленініани] // Вітчизна. – 1980. – № 4. – С. 185–191.
44. Осмислювач [літературний портрет критика *М. Ільницького*] // Літературна Україна. – 1980. – 29 серп. – С. 2.
45. Підтвердження можливостей [про журнал «Горизонт»] // Комсомольська іскра. – 1980. – 12 лип. – С. 3.
46. Поклик Кам'яного поля: до 50-річчя з дня народження *Романа Федоріва* // Дніпро. – 1980. – № 12. – С. 126–129.
47. «Сплетіння сонат і грому...» [літературний портрет поетеси *Ганни Світличної*] // Дніпро. – 1980. – № 3. – С. 140–145.
48. Рец. : В труде творить свою судьбу (*Ю. Хмельковский*. Порт. Повесть. Одесса, Маяк, 1979) // Горизонт : літ.-худож. та громад.-політ. ілюстрований зб. Одес. організації Спідки письменників України / редкол. : *С. Стриженюк* (голов. ред.) [та ін.] – Одеса : Маяк, 1980. – С. 122–124. – Рец. на кн. : *Хмельковский Ю.* Порт / *Ю. Хмельковский*. – Одесса : Маяк, 1979.
49. Рец. : Драматична поема про *Івана Вазова* // Жовтень. – 1980. – № 8. – С. 138–139. – Рец. на кн. : *Колодій В.* Північний вирій / *В. Колодій*. – Одеса : Маяк, 1978.
50. Рец. : Змагаючи рефлексії // Літературна Україна. – 1980. – 23 верес. – С. 2. – Рец. на кн. : *Шевчук В.* Крик півня на світанку / *В. Шевчук*. – К. : Молодь, 1978.
51. Рец. : По кругу или по спирали? // Литературное обозрение. – 1980. – № 7. – С. 55–56. – Рец на кн. : *Сушинский Б.* Лето хлебных дождей / *Б. Сушинский* ; пер. з укр. – М. : Молодая гвардия, 1977 ; *Сушинский Б.* Река в полночь / *Б. Сушинский*. – Одесса, Маяк, 1978 ; *Сушинский Б.* Морава / *Б. Сушинский* ; пер. з укр. *М. Есениной* // Молодая гвардия. – 1979. – № 4.

1981

52. Детская проза поэта [о прозе *Владимира Рутковского*] // Вечерняя Одесса. – 1981. – 6 нояб. – С. 3.
53. *Кость Гордієнко* // Письменники Радянської України : літературно-критичні нариси / [упоряд. *С. А. Крижанівський*]. – К. : Рад. письм., 1981. – Вип. 10. – С. 3–25.
54. «На взлете чувств» *В. Яворивский* : по романтическим координатам // Литературная учеба. – 1981. – № 3. – С. 92–99.
55. Реальність розмаїття : [дискусія про жанрово-стильовий розвиток сучасної укр. прози] // Дніпро. – 1981. – № 6. – С. 137–143.
56. Ціна шукань [укр. повість у 1980-х роках] // Вітчизна. – 1981. – № 8. – С. 175–183.

57. Шляхи пошуку (Повість 1980 року) // Рік'80. Літературно-критичний огляд / [редкол. : **В. Г. Беляєв** (голова) та ін.]. – К. : Дніпро, 1981. – С. 76–88.
58. Рец. : Время сажать сад // Литературное обозрение. – 1981. – № 6. – С. 54–55. – Рец. на кн. : **Шевчук В.** Крик петуха на рассвете / **В. Шевчук**. – К. : Молодь, 1979. – На укр. языке ; **Шевчук В.** Теплая осень / **В. Шевчук** // Жовтень. – 1980. – № 8 ; **Шевчук В.** Краски осеннего сада : повесть и рассказы / **В. Шевчук** ; пер. с укр. **Н. Дангуловой**. – М. : Сов. писатель, 1980.
59. Рец. : Життя, а в ньому діти // Літературна Україна. – 1981. – 23 черв. – С. 2. – Рец. на кн. : **Близнець В.** Вибух / **В. Близнець**. – К. : Молодь, 1980.
60. Рец. : Нелегке мистецтво жити // Вітчизна. – 1981. – № 12. – С. 200–202. – Рец. на кн. : **Стефак В.** Хочу журавля / **В. Стефак** ; ред. **В. Плющ**. – К. : Рад. письм., 1980.
61. Рец. : Непомеркне знамено / під псевдонімом **Анатолій Онищенко** // Літературна Україна. – 1981. – 19 черв. – С. 1. – Рец. на кн. : Знамено першої зорі. – Одеса : Маяк, 1980.
62. Рец. : Шлях до колективу // Чорноморська комуна. – 1981. – 15 січ. – С. 4. – Рец. на кн. : **Сушинський Б.** Через міст над бистриною / **Б. Сушинський**. – К. : Молодь, 1980. – 312 с.
63. Упоряд. : Розкрилля : вірші. – Одеса : Маяк, 1981. – 142 с.

1982

64. Енергія пошуку (Погляд на прозу дебютантів 70-х) // Радянське літературознавство. – 1982. – № 10. – С. 18–23.
65. Жизнь человека, пульс эпохи // Вопросы литературы народов СССР. – К. ; Одесса : Вища шк., 1982. – Вып. 8. – С. 10–22.
66. Краса доброї людини [літ. портрет **Григора Тютюнника**] // Вітчизна. – 1982. – № 6. – С. 186–195.
67. Краса доброї людини // Комсомольська іскра. – 1982. – 6 трав. – С. 4 ; 11 трав. – С. 3.
68. Молоді сьогодні і завтра: круглий стіл «Вітчизни» [в засіданні взяли участь : **М. Стрельбицький**, **Н. Білоцерківець**, **М. Рябчук**, **В. Моренець**, **А. Таран**, **В. Панченко**] // Вітчизна. – 1982. – № 9. – С. 155–168. – Виступ **В. Панченка** – С. 167–168.
Відгук: Брюховецький В. С. Силове поле критики : Літературно-критичні статті / **В. С. Брюховецький**. – К. : Рад. письм., 1984. – С. 113.
69. Обрії прози : Виступ на засіданні Комісії з питань критики і теорії літератури при Спілці письменників України // Дніпро. – 1982. – № 4. – С. 132–134.
70. Поет революції: До 80-річчя від дня народження **Юрія Яновського** // Комсомольська іскра. – 1982. – 30 серп.

71. Реальність розмаїття // Література і сучасність : літературно-критичні статті / [упоряд. *В. Г. Дончик*]. – К. : Рад. письм., 1982. – Вип. 15. – С. 84–94.
72. Сила пам'яті (Штрихи до портрета *Віктора Близнеця*) // Українська мова і література в школі. – 1982. – № 3. – С. 8–18.
73. Энергия поиска. Заметки о первых романах молодых украинских прозаиков // Литературное обозрение. – 1982. – № 10. – С. 17–21.
74. Рец. : Герой фільма – *Олесь Гончар* // Вечерняя Одесса. – 1982. – 15 февр. – С. 3. – Рец. на фільм : *Р. Сергієнко* «Олесь Гончар. Штрихи до портрета».
75. Рец. : 3 позицій сучасності // Літературна Україна. – 1982. – 2 груд. – С. 2–3. – Рец. на кн. : *Федорів Р.* Жорна / *Р. Федорів* // Жовтень. – 1982. – № 4–6.
76. Рец. : Криниця творчого досвіду // Молодь України. – 1982. – 17 серп. – С. 3. – Рец. на кн. : *Зубанич Ф.* Діалоги серед літа / *Ф. Зубанич*. – К. : Рад. письм., 1982.
77. Рец. : Мистецтво життєтворення // Прапор. – 1982. – № 6. – С. 117–118. – Рец. на кн. : *Кравченко І.* Чигир-трава / *І. Кравченко*. – К. : Молодь, 1981.
78. Рец. : Поиски ядра // Вопросы литературы. – 1982. – № 6. – С. 228–233. – Рец. на кн. : *Наєнко М.* Краса вірності: У творчому світі *Олеся Гончара*. – К. : Дніпро, 1981. – 215 с.
79. Рец. : Пошуки ядра // Радянське літературознавство. – 1982. – № 1. – С. 75–77. – Рец. на кн. : *Наєнко М.* Краса вірності: У творчому світі *Олеся Гончара*. – К. : Дніпро, 1981. – 215 с.
80. Рец. : Роздуми про літературу, а отже – про життя // Жовтень. – 1982. – № 10. – С. 123–126. – Рец. на кн. : *Мельник В.* Мужність доброти / *В. Мельник*. – К. : Рад. письм., 1982.
81. Рец. : Хроніка героїзму // Комсомольська іскра. – 1982. – 18 верес. – С. 4. – Рец. на кн. : *Цветков В.* «Северинка» вызивает Центр [Записки партизана-разведчика] / *В. Цветков*. – К. : Политиздат Украины, 1981.

1983

82. *Євгену Прісовському* – 50 // Горизонт. – 1983. – С. 147–149.
83. Енергія пошуку : літературно-критичні статті та нариси / [рец. *А. Г. Погрібний*]. – К. : Рад. письм., 1983. – 271 с.
Рец. : *Брюгген В. Панченко Володимир.* Енергія пошуку / *В. Брюгген*. – К. : Рад. письм., 1983. – 272 с. // Українська мова і література в школі. – 1984. – № 10. – С. 69–70.
Рец. : *Мельник В.* Енергія критичного слова / *В. Мельник* // Літ. Україна. – 1984. – 31 трав. – С. 5.

Рец. : Стрельбицький М. До джерел письменницької особистості / *Михайло Стрельбицький* // Прапор. – 1984. – № 12. – С. 108–109.

84. Зорі і терни творчості : Про романи *Ю. Мушкетика* «Віхола» та «Вернися в дім свій» // Прапор. – 1983. – № 9. – С. 117–122.
85. ...Идти дальше : монолог о прозе и прозаиках. Обзор новых произведений одесских прозаиков // Вечерняя Одесса. – 1983. – 21 марта. – С. 3.
86. Подорож до будучини (Проза *Віктора Міняйла*) // Вітчизна. – 1983. – № 3. – С. 166–174.
87. *Про Віктора Близнеця : із школи Юрія Яновського*: До 50-річчя від дня народження *В. Близнеця* // Комсомольська іскра. – 1983. – 12 трав. – С. 3.
88. «Рухомій естетиці» – рухатись... Монолог про критику // Літературна Україна. – 1983. – 10 листоп. – С. 4.
89. **Рец. : І сучасність, і історія** // Київ. – 1983. – № 5. – С. 144–147. – Рец. на кн. : *Коломієць О.* Дикий Ангел. Камінь Русина / *О. Коломієць* – К. : Рад. письм., 1982.
90. **Рец. : Можливості і межі есеїзму** // Радянське літературознавство. – 1983. – № 1. – С. 72–74. – Рец. на кн. : *Бурляй Ю.* Життя і слово / *Ю. Бурляй*. – К. : Рад. письм., 1982. – 308 с.
91. **Рец. : Проза лагідна, безпретензійна** // Київ. – 1983. – № 9. – С. 128–131. – Рец. на кн. : *Григорів М.* Весняний день / *М. Григорів*. – К. : Молодь, 1982.
92. **Рец. : Свет памяти** // Литературное обозрение. – 1983. – № 5. – С. 52–53. – Рец. на кн. : *Федорів Р.* Жорна / *Р. Федорів*. – Л. : Каменяр, 1983.

1984

93. Анатомія «антигероя». Полемічні нотатки [про тип «завойовника столиці» в укр. прозі] // Літературна Україна. – 1984. – 9 лют. – С. 5.
94. Обережно : белетризм! Проблеми сучасного села і література // Прапор. – 1984. – № 6. – С. 107–113.
95. Ступінь причетності : Роздуми після ювілейного пленуму правління Спілки письменників СРСР // Кіровоградська правда. – 1984. – 5 жовт. – С. 2.
96. **Рец. : Відповідальність і пам'ять** // Кіровоградська правда. – 1984. – 2 груд. – С. 3. – Рец. на виставу Кіровоград. муз.-драм. театру ім. М. Кропивницького «Вічно живі».
97. **Рец. : Миг и вечность бытия** // Знамя коммунизма. – 1984. – 21 нояб. – С. 3 – Рец. на кн. : *Стрельбицький М.* Прощання з морем / *М. Стрельбицький*. – Одеса : Маяк, 1983.

98. **Рец.** : Остається судьба // Літературное обозрение. – 1984. – № 8. – С. 51–53. – Рец. на кн : *Первомайський Л.* Хай залишається вогонь. З неопублікованої спадщини / *Л. Первомайський.* – К. : Рад. письм., 1983.
99. **Рец.** : Переваги другого прочитання // Радянське літературознавство. – 1984. – № 6. – С. 65–67. – Рец. на кн. : *Волинський К. П.* Літературне сьогодні / *К. П. Волинський.* – К. : Рад. письм., 1982. – 293 с.
100. **Рец.** : Пізнання закономірностей // Вітчизна. – 1984. – № 2. – С. 188–191. – Рец. на кн. : *Ільницький М.* Безперервність руху / *М. Ільницький.* – К. : Рад. письм., 1983.
101. **Рец.** : Прості земні радощі // Жовтень. – 1984. – № 7. – С. 122–125. – Рец. на кн. : *Тарнавський В. В.* Міські мотиви / *В. В. Тарнавський.* – К. : Рад. письм., 1983.

1985

102. Анатомія «антигероя» // Література і сучасність : літературно-крит. ст. / [упоряд. *І. В. Зуб*]. – К. : Рад. письм., 1985. – Вип. 18. – С. 84–97.
103. Бути сучасним. Що це? // Кіровоградська правда. – 1985. – 20 жовт. – С. 3.
104. Відповідальність і велика честь // Кіровоградська правда. – 1985. – 20 листоп. – С. 1.
105. Відсвіт залізної троянди : До 50-річчя виходу в світ роману «Вершники» // Літературна Україна. – 1985. – 12 груд. – С. 5.
106. Дві редакції роману *Ю. Яновського* «Жива вода» – «Мир» // Українська мова і література в школі. – 1985. – № 12. – С. 3–10.
107. Людинознавчі студії [про праці *Василя Фащенка*, висунуті на здобуття Державної премії УРСР ім. Т. Г. Шевченка] // Літературна Україна. – 1985. – 7 лют. – С. 3.
108. «Майстер корабля» *Ю. Яновського* (До творчої історії) // Радянське літературознавство. – 1985. – № 11. – С. 41–48.
109. Молоді голоси: Про обласний семінар молодих літераторів // Кіровоградська правда. – 1985. – 16 листоп. – С. 3.
110. Слід на землі // Кіровоградська правда. – 1985. – 11 квіт. – С. 3. – Рец. на спектаклі Кіровоград. муз.-драм. театру ім. М. Кропивницького «Гаряча точка» і «Вечір».
111. **Рец.** : Детям жить дальше // Літературное обозрение. – 1985. – № 3. – С. 47–49. – Рец. на кн. : *Близнец В.* Избранные произведения в двух томах / *В. Близнец.* – К. : Веселка, 1983. – На укр. языкe.
112. **Рец.** : [Рецензія] // Радянське літературознавство. – 1985. – № 8. – С. 70–71. – Рец. на кн. : *Жулинський Н. Г.* Человек в лите-

ратуре. Общественные ценности и проблема художественного характера / *Н. Г. Жулинський*. – К., 1983. – 303 с.

113. **Рец.** : Слідство веде *Максим Карий* // Молодий комунар. – 1985. – 24 жовт. – С. 4. – Рец. на кн. : *Дмитренко Ю.* Скарби мовчать / *Ю. Дмитренко*. – К. : Молодь, 1985.

1986

114. *Бій за добро: Про виставу Сухумського грузинського драм. театру ім. К. Гамсахурдіа «Закон вечности» // Кіровоградська правда. – 1986. – 25 жовт.
115. Вершини людської душі (Новелістика *Ю. Яновського* передвоєнної та воєнної пори) // Українська мова і література в школі. – 1986. – № 10. – С. 3–9.
116. Дві грані одного спектаклю: Про виставу Кіровоград. муз.-драм. театру ім. М. Кропивницького «Покликання» за п'єсою *В. Врублевської* // Кіровоградська правда. – 1986. – 12 січ. – С. 3.
117. Дзвони розуму й совісті. Рух думки в сучасному творі [риси літератури 80-х років] // Літературна Україна. – 1986. – 7 серп. – С. 6.
118. *Дон Кіхот* з Байгорода // Кіровоградська правда. – 1986. – 1 лют. – С. 3.
119. Достовірність слова. Тема війни в творчості молодих прозаїків // Прапор. – 1986. – № 10. – С. 153–162.
120. Імітатори [у розмові, започаткованій статтею *М. Кодака* «Герой і «антигерой»» («ЛУ», 1986, № 33), взяв участь критик *В. Панченко*] // Літературна Україна. – 1986. – 25 груд. – С. 3.
121. Обережно: белетризм! Відповіді на анкету ЛУ // Літературна Україна. – 1986. – 3 квіт. – С. 1, 3.
122. *Публіцистичні ресурси критики. Рецензія-монолог // Прапор. – 1986. – № 11. – С. 163.
123. Словом чесним : Інтерв'ю з делегатом IX з'їзду письменників України, канд. філол. наук *В. Панченко* / бесіду вів *Є. Желязников* // Кіровоградська правда. – 1986. – 26 черв. – С. 3.
124. Учитися в *Добролюбова* [відповіді на анкету до 150-річчя від дня народження *М. Добролюбова*] // Прапор. – 1986. – № 2. – С. 174–175.
125. **Рец.** : Вопросы и дела *Ореста Шостака* // Литературное обозрение. – 1986. – № 9. – С. 50–52. – Рец. на роман : *Мушкетик Ю.* Рубеж / *Ю. Мушкетик* ; авторизованный пер. с укр. *А. Руденко* // Дружба народов. – 1986. – № 1–2.
126. **Рец.** : Загадки «Сонячних кларнетів» // Кіровоградська правда. – 1986. – 4 верес. – С. 3. – Рец. на кн. : *Клочек Г.* «Душа моя сонця наміряла...» / *Г. Клочек*. – К. : Дніпро, 1986.

127. Рец. : [Рецензія] // Радянське літературознавство. – 1986. – № 3. – С. 70–72. – Рец. на кн. : *Коваленко Л.* Мовами світу / *Л. Коваленко.* – К. : Рад. письм., 1984. – 295 с.

1987

128. Випробування буднями (Типи героїв у «антигероїв» у молодій українській прозі) // Дніпро. – 1987. – № 3. – С. 133–139.

129. Віч-на-віч з епохою : літературно-критичний нарис. – К. : Рад. письм., 1987. – 246 с.

Рец. : *Майданченко П. Панченко В. Є.* Віч-на-віч з епохою : літературно-критичний нарис. – К. : Рад. письм., 1987. – 246 с. / *П. Майданченко* // Радянське літературознавство. – 1988. – № 6. – С. 71–75.

130. *Всегда ли прав покупатель? // Книжное обозрение. – 1987. – № 41.

131. Дві слави, або Злоба дня і «актуальні відгуки» (Романи й повісті 1986 року. Література і сучасність) // Вітчизна. – 1987. – № 10. – С. 159–167.

132. Дві слави, або Злоба дня і «актуальні відгуки» : романи й повісті 1986 року : слово про сучасність // Літературна панорама. 1987 : [збірник]. – К. : Дніпро, 1988. – С. 34–53.

133. Дзвони розуму й совісті (Риси літератури 80-х років) // Література і сучасність : літературно-критичні статті / [упоряд. *І. В. Зуб*]. – К. : Рад. письм., 1987. – Вип. 20. – С. 47–55.

134. Із школи *Юрія Яновського*: Спогад про *Віктора Близнеця* // Як звук павутинки / [упоряд. *Р. Близнець*]. – К. : Веселка, 1987. – С. 176–183.

135. Метаморфози *Павла Загребельного*. Про нові твори письменника [про повість «День шостий», роман «Вигнання з раю» та «Неймовірні оповідання» *П. Загребельного*] // Прапор. – 1987. – № 4. – С. 166–171.

136. Молода надія : Про обласний дводенний семінар літераторів-початківців в Кіровограді // Молодий комунар. – 1987. – 22 жовт. – С. 3.

137. Найдорожче // Кіровоградська правда. – 1987. – 7 листоп. – С. 2–3.

138. Осмислення революції задля торжества справедливості [з виступу на республік. конф. «Великий Жовтень»] // Літературна Україна. – 1987. – 31 груд. – С. 2–3.

139. Тягар «двох крил», або ж аспекти «жіночої» прози // Жовтень. – 1987. – № 4. – С. 103–113.

140. *Федорові Непоменку* – 60 // Літературна Україна. – 1987. – 22 січ. – С. 5.

141. Художня література і проблеми шкільного виховання. – К. : Знання УРСР, 1987. – 48 с. – (Сер. 6. «Література і мистецтво» ; № 5).
142. ...Як дзеркало життя [в розмові про деякі проблеми сучасної укр. прози, започаткованій статтею **В. Дрозда** «Випробовує на справжність – життя» (Київ, 1987, № 1), взяли участь : **Ф. Роговий, В. Панченко, Б. Бойко**] // Київ. – 1987. – № 2. – С. 115–118. – Виступ **В. Панченка**. – С. 167–168.
143. **Рец.** : Захистити «честь мундира»? // Літературна Україна. – 1987. – 2 лип. – С. 6. – Рец. на кн. : **Легкий З.** Чи далеко до Гераклових стовпів : роман / **З. Легкий**. – Л. : Каменяр, 1987. – 174 с.
144. **Рец.** : Материк **Тамари Журби** // Кіровоградська правда. – 1987. – 20 верес. – С. 3. – Рец. на кн. : **Журба Т.** Жіноча розмова / **Т. Журба**. – К. : Молодь, 1987.
145. **Рец.** : Новизна життя і «дивовижні» комплекси // Київ. – 1987. – № 1. – С. 110–114. – Рец. на кн. : **Сушинський Б.** Голос ріки безіменної / **Б. Сушинський**. – Одеса : Маяк, 1985 ; **Сушинський Б.** Білий кінь у сивій долині / **Б. Сушинський**. – К. : Рад. письм., 1986.
146. **Рец.** : Темы для вариаций ? // Лит. обозрение. – 1987. – № 12. – С. 37–39. – Рец. на кн. : **Дрозд В.** Спектакль. Инна Сиверская, судья : романы. – К. : Рад. письм., 1985. – На укр. языке ; Новоселье : роман // Дніпро. – 1986. – № 2–3 ; 1987. – № 2. – На укр. языке.
147. *Kalbeti apie tai, kas svardiaysia // Nayjos knygos (журнал «Нові книги», Вільнюс). – 1987. – № 10. – С. 32–33 (литовською мовою).

1988

148. Без мови немає народу // Кіровоградська правда. – 1988. – 12 черв. – С. 2–3.
149. Дві слави, або Злоба дня і «актуальні відгуки» : романи й повісті 1986 року : слово про сучасність // Літературна панорама. 1987 : [збірник]. – К. : Дніпро, 1988. – С. 34–53.
150. Для зцілювальної роботи : роздуми про національне та інтернаціональне в житті суспільства // Культура і життя. – 1988. – 6 листоп. – С. 7.
151. *«Колосальне, всеобіймаюче око України» : до 150-річчя від дня народження **І. Нечуя-Левицького** // Молодий комунар. – 1988. – 26 листоп.
152. Кому і як укладати програми [з укр. літ.] / **В. Панченко, В. Марко** // Літературна Україна. – 1988. – 30 черв. – С. 2.
153. Маленькі свята серед буднів [про нові повісті **Валерія Шевчука**] // Вітчизна. – 1988. – № 2. – С. 180–183.

Цит. : *Соколова А.* Образ міста в міфосистемі *Валерія Шевчука* : (на прикладі роману «*Стежка в траві. Житомирська сага*») / *А. Соколова* // Слово і час. – 2009. – № 11. – С. 89–97. – Цит. С. 92.

154. Не забути б про корінь проблеми // Літературна Україна. – 1988. – 25 серп. – С. 5 ; 1 верес. – С. 5.

155. Нетанучі скульптури *Ліни Костенко* [про збірку *Костенко Л.* Сад нетанучих скульптур. – К. : Рад. письм., 1987] // Вітчизна. – 1988. – № 8. – С. 179–185.

156. *Нетанучі скульптури *Ліни Костенко* [про збірку *Костенко Л.* Сад нетанучих скульптур] // Молодий комунар. – 1988. – 30 лип.

157. *Обережно: національний нігілізм! // Молодий комунар. – 1988. – 26 листоп.

158. Потрібна конкретна робота: Ще раз про українську мову // Кіровоградська правда. – 1988. – 20 серп. – С. 2.

159. Примус чи обов'язок? [полеміка з доктором істор. наук *В. Мельниченком* про державний статус укр. мови] // Літературна Україна. – 1988. – 24 листоп. – С. 3.

160. Про «правду гірку» // Кіровоградська правда. – 1988. – 14 серп. – С. 4.

161. Рідне слово / *Володимир Панченко, Григорій Клочек, Юрій Камінський* // Літературна панорама. 1988 : [збірник] / [упоряд. *Г. М. Сивокінь* ; редкол. : *В. Г. Дончик* (голова) та ін.]. – К. : Дніпро, 1988. – Вип. 3. – С. 19–22.

162. Свято мови : до і після // Радянська Україна. – 1988. – 18 верес. – С. 2.

163. «Феномен Кульбаки» // Слово про *Олеся Гончара* : нариси, статті, листи, есе, дослідження / [упоряд. *В. К. Коваль*]. – К. : Рад. письм., 1988. – С. 464–474.

164. *Юрій Яновський* : життя і творчість. – К. : Дніпро, 1988. – 294 с. – Включ. бібліогр. посилання.

Рец. : *Корінь А.* Діалог : бібліотекар – письменник. Все починається з любові... / *А. Корінь* // Кіровоградська правда. – 1988. – 10 лип. – С. 4.

*Рец. : *Левочко В.* Шляхами «українського Гомера» / *В. Левочко* // Молодий комунар. – 1988. – 4 черв.

*Рец. : *Мельник В.* Силове поле романтики / *В. Мельник* // Друг читача. – 1988. – 8 верес.

Цит. : Спадщина : літературне джерелознавство, текстологія / [редкол. : *В. Бородін, Г. Бурлака ... В. Панченко* та ін.] ; НАН України, Ін-т л-ри ім. Т. Г. Шевченка. – К. : Фоліант, 2004. – Т. 1 : Пам'яті *Миколи Сиваченка*. – С. 181–182.

165. *Як ні на жодному з портретів... Про вірш *Т. Шевченка* «Г. З.» // Молодий комунар. – 1988. – 7 жовт.
 166. Рец. : Далекі вогнища // Кіровоградська правда. – 1988. – 13 берез. – С. 4. – Рец. на кн. : *Гончар О.* Далекі вогнища / *О. Гончар*. – К. : Рад. письм., 1987. – 285 с. : іл.
 167. Рец. : Жіноча розмова // Літературна Україна. – 1988. – 3 листоп. – С. 4–5. – Рец. на кн. : *Журба Т.* Жіноча розмова / *Т. Журба*. – К. : Молодь, 1987.
 168. Рец. : 3 перших уст // Кіровоградська правда. – 1988. – 11 груд. – С. 4. – Рец. на кн. : *Юра Г.* Моє життя / *Г. Юра*. – К. : Мистецтво, 1967.
 169. Рец. : Легко ли быть честным? // Литературное обозрение. – 1988. – № 11. – С. 47–48. – Рец. на кн. : *Загребельный П.* Южный комфорт : роман / *П. Загребельный*. – К. : Дніпро, 1988. – На укр. языке.
 170. Рец. : Нарис про автора «Буймира» // Прапор. – 1988. – № 7. – С. 159–162. – Рец. на кн. : *Зінченко О.* Кость Гордієнко / *О. Зінченко*. – К. : Рад. письм., 1987. – 175 с.
 171. Рец. : Соціальна активність героя // Вітчизна. – 1988. – № 11. – С. 179–181. – Рец. на кн. : *Фащенко В.* Герой і слово. Проблеми, характери і поетика радянської прози 80-х років / *В. Фащенко*. – К. : Дніпро, 1986.
- 1989
172. Думки в дорозі: Про творчий доробок кіровоградських літераторів // Кіровоградська правда. – 1989. – 27 січ. – С. 3.
 173. «Моєю музою була...» [про інтимну лірику *П. Грабовського*] // Молодий комунар. – 1989. – 24 черв. – С. 3.
 174. Найголовніше – момент істини : Штрихи до портрета [*Д. Новиченка*] // Літературна Україна. – 1989. – 30 берез. – С. 3.
 175. На кожен добрий день: Потрібна нам рідна мова, а їй – наша любов і турбота // Молодий комунар. – 1989. – 1 лип. – С. 5, 8.
 176. Поет революційного гарту : до 125-річчя від дня народження *П. Грабовського*. – К. : Знання УРСР, 1989. – 47 с. – (Література і мистецтво. № 9).
 177. Про «правду гірку»... [проблеми укр. літератури на четвертому перебудовчому році] // Україна. – 1989. – № 12. – С. 8.
 178. Рік літературний : оцінюючи створене [відповіді на анкету ЛУ] // Літературна Україна. – 1989. – 16 лют. – С. 2.
 179. Та, що являлася у сні: [про вірш *І. Франка* «Чого являєшся мені у сні»] // Молодий комунар. – 1989. – 25 лют. – С. 6–7.
 180. «Україна свята, перемучена...» *П. Грабовський* і національне питання // Літературна Україна. – 1989. – 14 верес. – С. 7.

181. Час збирати камені. «Пишіть, як *Гроссман і Айтматов...*» // Літературна панорама. 1989 : збірник / [упоряд. *С. С. Гречанюк*; редкол. : *В. Г. Дончик* (голова) та ін.]. – К. : Дніпро, 1989. – [Вип. 4]. – С. 27–46.
 182. Шевченківський рік розпочався : Вшанування пам'яті *Т. Г. Шевченка* на Кіровоградщині // Кіровоградська правда. – 1989. – 26 січ. – С. 3.
- 1990
183. Багатій, меценат, вигнанець... : Про *Є. Чикаленка* // Вечірня газета. – 1990. – 31 серп. – С. 7.
 184. Депутати Верховної Ради України сходяться на тому, що дива не станеться, нас чекає виснажлива, довга праця / записав *В. Грабовський* [думка про роботу сесії Верховної Ради УРСР критика, відповід. секретаря Кіровоград. письм. організації *В. Панченка* та ін.] // Літературна Україна. – 1990. – 31 трав. – С. 1.
 185. Генії несли її крізь темряву, як свічу... : інтерв'ю з народним депутатом України *В. Панченком* / розмову вела *Л. Момот* // Кіровоградська правда. – 1990. – 26 серп. – С. 3.
 186. Думаючи про хліб, не забуваймо про культуру : інтерв'ю з депутатом *В. Панченком* / розмову вела *Н. Черненко* // Кіровоградська правда. – 1990. – 10 листоп. – С. 2.
 187. Если писатель стал депутатом // Литературная газета. – 1990. – 12 сент. – С. 5.
 188. Зміцнювати єдність партійних рядів, прискорювати перебудову. З пленуму обкому компартії України. Обговорення порядку денного : [виступ *В. Панченка* на пленумі обкому Компартії України] // Кіровоградська правда. – 1990. – 2 берез. – С. 1–2.
 189. ...І вічна таїна слова : Аналіз великого епічного твору : посіб. для вчителя / [*Василій Марко, Григорій Клочек, Володимир Панченко* та ін.]. – К. : Рад. шк., 1990. – 203, [2] с.
 190. Інерція, або Трійочники в школі демократії. Полемічні нотатки [Кіровоград. регіон] // Літературна Україна. – 1990. – 15 берез. – С. 3.
 191. Краща книжка року [відповідь провідних критиків на анкету про кращу поетичну (прозову) книжку року] / *Ігор Дзевєрин, Іван Дзюба ... Володимир Панченко* [та ін.] ; підгот. *С. Іванюк* // Слово і час. – 1990. – № 4. – С. 3–10. – Відповідь *В. Панченка*. – С. 8.
 192. На нашій і вже своїй землі? : [розмова з письменником, критиком, головою Кіровоград. організації Спілки письм. України,

- народним депутатом УРСР *Володимиром Панченком* на тему: «Духовність. Національна свідомість. Культура» / записав *В. А. Москаленко* // Слово і час. – 1990. – № 9. – С. 3–11.
193. Неадекватна реакція (полеміка з *Є. Мармазовим*) // Молодий комунар. – 1990. – 27 жовт. – С. 3.
194. Перебудова в степах України... [відповіді на «новорічну анкету «ЛУ»] // Літературна Україна. – 1990. – № 2. – С. 4.
195. Перед вибором. Думки комуністів з приводу відкритого листа ЦК КПРС / *В. Панченко, В. Сподіна* // Радянська Україна. – 1990. – 17 квіт. – С. 3.
196. Подвижник : Минуло 150-років від дня народження *М. А. Кропивницького* [в основу статті покладено доп., виголошену на урочистому ювілейному вечорі з нагоди 150-річчя з дня народж. *М. Кропивницького*] // Літературна Україна. – 1990. – 14 черв. – С. 5.
197. Республіці потрібен суверенітет. Виступ на сесії Верховної ради УРСР народного депутата УРСР *Володимира Панченка* // Кіровоградська правда. – 1990. – 26 лип. – С. 2.
198. Самопрочитання як літературний урок [післямова] // Від аналізу до прогнозу (Літературно-художній пошук і позиція критика) / *Г. Сивокінь*. – К. : Дніпро, 1990. – С. 440–444.
199. Стінка на стінку. Від нашого парламентського кореспондента // Народне слово. – 1990. – 20 листоп. – С. 1.
200. Так живуть депутати // Народне слово. – 1990. – 13 листоп. – С. 1–2.
201. Фрески революції (роман *Юрія Яновського* «Вершники») // «...І вічна таїна слова» : аналіз великого епічного твору : посіб. для вчителя / *В. П. Марко, Г. Д. Клочек, В. Є. Панченко* [та ін.] ; відп. ред. *В. П. Марко*. – К. : Рад. школа, 1990. – С. 62–93.
202. «Хочу, щоб УРСР була високоцивілізованою державою...» [роздуми кандидата в народні депутати] // Кіровоградська правда. – 1990. – 21 лют. – С. 2.
203. Цивілізований варіант : *В. Яворівський* і *В. Панченко*, діалог народних депутатів України // Народне слово. – 1990. – 6 листоп. – С. 2.
204. Часу відпущено мало... // Народне слово. – 1990. – 1 листоп. – С. 1–2.
205. Чекаю конкретних результатів : інтерв'ю з *В. Панченком* / розмову вів *Б. Куманський* // Кіровоградська правда. – 1990. – 18 трав. – С. 2.
206. Чому ми злидні на такій землі? : [інтерв'ю] / розмову вів *П. Се-лецький* // Вечірня газета. – 1990. – 10 серп. – С. 1.
207. Чому я вийшов із КПРС // Вечірня газета. – 1990. – 21 верес. – С. 3.

1991

208. Буде клуб депутатів. Розмова з народним депутатом *В. Панченком* / записав *С. Жарський* // Народне слово. – 1991. – 22 лют. – С. 2.
209. В якій державі будемо жити? : інтерв'ю з *В. Панченком* // Молодий комунар. – 1991. – 16 берез. – С. 6.
210. Головне – виконати намічене: [про роботу комісії з питань освіти, культури, науки, спорту та в справах молоді обл. ради] // Народне слово. – 1991. – 5 лип. – С. 2.
211. «Двірцеві таємниці» в контексті незалежності [діалог народних депутатів *В. Панченка* і *В. Шишкіна* про події в Києві під час ГКЧП] / записав *П. Селецький* // Народне слово. – 1991. – 7 верес.
212. *Доживемо до осені // Народне слово. – 1991. – 29 черв. – За підписом – «Наш парламентський кореспондент».
213. Єлисаветград, початок ХХ століття: Щойно опубліковано спогади забутих нами земляків – *Дон-Амінадо* і *Олександра Семененка* // Народне слово. – 1991. – 21 груд. – С. 2.
214. Йдемо до правової держави // Вечірня газета. – 1991. – 22 берез.
215. Захистити друковане слово [комент. до проекту постанови Президії Верховної Ради України, щодо держ. захисту книговидавничої справи і період. видань] // Літературна Україна. – 1991. – 4 лип. – С. 2.
216. Звернення до працівників правоохоронних органів Кіровоградщини / *В. Панченко*, *В. Шишкін* // Народне слово. – 1991. – 24 серп. – С. 1.
217. Коли ж?! // Народне слово. – 1991. – 19 листоп. – С. 3.
218. Конституція – гарант суверенітету: Виступ на сесії Верховної ради УРСР // Народне слово. – 1991. – 21 черв. – С. 2.
219. «Коли скінчиться той полон великий?» [до 120-літнього ювілею *Л. Українки*] / під псевдонімом *Володимир Яворський* // Народне слово. – 1991. – 14 берез. – С. 3.
220. Культура в небезпеці. Виступ на сесії Верховної ради УРСР // Народне слово. – 1991. – 24 січ. – С. 2.
221. *Микола I* аплодував би *Горбачову* // Народне слово. – 1991. – 10 груд. – С. 1.
222. «На виконання рішення директивних органів...». Як органи КПУ привласнили державну друкарню вартістю понад 1 мільйон карбованців // Народне слово. – 1991. – 24 серп. – С. 3.
223. Несподівана знахідка : про невідомий автограф *П. Куліша* // Літературна Україна – 1991. – 15 серп. – С. 5.
224. «Ніколи не почував себе самотнім» : інтерв'ю з народним депутатом України *В. Панченком* // Народне слово. – 1991. – 5 черв. – С. 2.

225. Обком «проробляє» депутатську газету. Ми – проти! / [В. Ганжа, А. Логвін, В. Панченко та ін.] // Народне слово. – 1991. – 22 берез. – С. 1.
226. Обновленная федерация? Нет – Союз суверенных государств! / В. Панченко, В. Шишкин // Комсомольское знамя. – 1991. – 12 марта. – С. 3.
227. Оновлена федерація? Ні – Союз суверенних держав! / В. Панченко, В. Шишкін // Народне слово. – 1991. – 7 берез. – С. 2.
228. Патефон зі стертою голкою // Народне слово. – 1991. – 26 черв. – С. 2.
229. Силоміць любові не нав'яжеш : [відповідь учительці І. Горещькій] // Голос України. – 1991. – 15 трав. – С. 15.
230. «Степе! За твоїм порогом...» Переднє слово до публікації спогадів О. Филиповича «Златопільські роки в житті М. К. Зерова» // Народне слово. – 1991. – 25 лип. – С. 4.
231. «Суверенітет або є, або його немає. Все інше – балачки» // Народне слово. – 1991. – 18 квіт. – С. 1.
232. Суверенітет – це не замкнутість і не самоізоляція. Невиголошений виступ на сесії Верховної Ради УРСР // Народне слово. – 1991. – 23 січ. – С. 2.
233. Тиждень після референдуму: (Нотатки із сесійного залу Верховної ради УРСР) // Народне слово. – 1991. – 27 берез. – С. 2.
234. «Тверда рука» з тремтячими пальцями. До історії одного державного перевороту // Народне слово. – 1991. – 10 верес. – С. 2.
235. Угоду про створення співдружності ратифіковано із застереженням // Народне слово. – 1991. – 12 груд. – С. 1.
236. «Ужас» на Кіровоградщині: [ще раз про чорну «Волгу», пильного сторожа і Шерлока з обкому партії] // Народне слово. – 1991. – 5 верес. – С. 3.
237. Учитель – головна постать суспільства. Із співдоповіді на сьомій сесії обласної Ради // Народне слово. – 1991. – 4 жовт. – С. 3.
238. Хто в «останньому окопі?» [освіта на Кіровоградщині] // Освіта. – 1991. – 19 лют. – С. 3.
239. *Школа в умовах демократії. Документ і коментар // Народне слово. – 1991 – 16 січ.
240. Штиль в ім'я роботи? Нотатки із сесійного залу Верховної ради республіки // Народне слово. – 1991. – 21 лют. – С. 1–2.
241. Передм. : [Передмова] [до оповідання О. Жовна «Вдовушка»] // Дніпро. – 1991. – № 5. – С. 142.

1992

242. [Вступне слово до публікації віршів Ярослави Бабич – поетеси з Кіровограда] // Літературна Україна. – 1992. – 1 жовт. – С. 4.

243. Грудка української землі на березі Середземного моря: У Мужені – останньому притулку *Володимира Винниченка* // Народне слово. – 1992. – 7 листоп. – С. 2–3 ; 22 груд. – С. 4.
244. «З пам'яттю почуваєш себе впевненіше...» У цьому переконусе історико-краєзнавча газета «Єлисавет», яка почала виходити в Кіровограді // Літературна Україна. – 1992. – 22 жовт. – С. 8.
245. *«І п'єш самотній, смертний біль...» Про *Є. Маланюка* // Єлисавет. – 1992. – 22 лип.
246. Кожне слово – на безжальному прицілі... : Слово про *Ю. Яновського* // Народне слово. – 1992. – 10 верес. – С. 2.
247. Луцькі труди і дні *Пантелеймона Куліша* : Попереднє слово до публікації листа *П. Куліша* до *М. Максимовича* від 25 березня 1841 р. // Народна трибуна (Луцьк). – 1992. – 28 листоп. – С. 4.
248. Меценати, відгукніться! // Народне слово. – 1992. – 1 серп. – С. 3.
249. Назад дороги немає // Вечірня газета. – 1992. – 3 квіт. – С. 3–4.
250. Олександрівська «лабораторія» *Пантелеймона Куліша* : Попереднє слово до публікації літературних спогадів *П. Куліша* «Майже півстоліття тому» // Єлисавет. – 1992. – 24 черв. – С. 3.
251. Слово про *Ю. Яновського* // Степовий край. – 1992. – 12 верес. – С. 1, 3.
252. *«Художник, розіп'ятий на хресті політики» : про *В. Винниченка* // Народне слово. – 1992. – 4 січ.

1993

253. Верховна рада має прийняти Конституцію і призначити нові вибори. Замість виступу на міських зборах трудових колективів, що відбудуться сьогодні // Народне слово. – 1993. – 15 черв. – С. 1.
254. Вихід з кризи треба шукати, але не ціною втрати державності. Від нашого парламентського кореспондента // Народне слово. – 1993. – 26 січ. – С. 1.
255. *Вівторок – день важкий, передусім тому, що в цей день парламенту й уряду доведеться шукати відповідь на питання «Куди йдемо?» // Народне слово. – 1993. – 18 трав.
256. Грудка української землі на березі Середземного моря: Про поїздку в Мужен. Франція // Культура і життя. – 1993. – 12 черв. – С. 8 ; 19 черв. – С. 6.
257. Гуси-лебеді і морози 1921 року (Діалогія *Михайла Стельмаха* «Гуси-лебеді летять» та «Щедрий вечір») // Українська мова і література в школі. – 1993. – № 9. – С. 4–8.
258. Нас повинна об'єднувати ідея державності // Народне слово. – 1993. – 13 берез. – С. 2.

259. Повернення *Винниченка*, або Грудка української землі на березі Середземного моря // Віче. – 1993. – № 2. – С. 131–140.
260. Позаду два роки незалежності. Треба жити далі // Народне слово. – 1993. – 21 серп. – С. 3.
261. Політична боротьба може виснажити суспільство. Потрібні компроміси // Народне слово. – 1993. – 23 лют. – С. 1–2.
262. Руйнується знаменита Златопільська гімназія. Що на черзі? // Народне слово. – 1993. – 21 жовт. – С. 3.
263. Слово прощання: Некролог на смерть укр. художниці *Івонни Нижник-Винників* / *М. Жулинський, А. Танюк, В. Панченко* [та ін.] // Культура і життя. – 1993. – 16 січ. – С. 6.
264. **Передм.** : Під колючими вітрами часу // *Стельмах М.* Гусилебеді летять. Щедрий вечір / *М. Стельмах*. – К. : Веселка, 1993. – С. 5–27.
265. ***Рец.** : За оболонкою мелодрами // Народне слово. – 1993. – 23 лип. – Рец. на виставу : «Брехня» Дніпропетровського муз.-драм. театру ім. Т. Шевченка.

1994

266. «Бо я – українець...» // *Винниченко В.* Раб краси / *В. Винниченко*. – К. : Веселка, 1994. – С. 5–33.
267. «І думав я не тільки те, що написав у книжках...» (Перечитуючи молодого *Юрія Яновського*) // Дивослово. – 1994. – № 4. – С. 9–15.
268. *Любити Україну треба не лише до глибини душі, а і до глибини власної кишені : Інтерв'ю з *В. Панченком* // Вечірня газета. – 1994. – 11 лют.
269. «Отечество собі ґрунтуймо в ріднім слові»: Про *П. Куліша* // Народне слово. – 1994. – 9 серп. – С. 2.
270. «Порушник спокою» : Штрихи до портрета *Степана Пушика*. Епізоди двох літ у житті письменника 1843–1844 рр. // Літературна Україна. – 1994. – 27 січ. – С. 1.
271. *Роздуми над учительським листом // Народне слово. – 1994. – 11 лют.
272. Треба міняти поганих політиків, а не лаяти Україну і її незалежність // Народне слово. – 1994. – 25 берез. – С. 7.
273. «Я бачила кохання й молодощі...» *Леся Українка* // Народне слово. – 1994. – 11 січ.
274. **Упоряд.** : *Винниченко В. К.* Раб краси : оповідання, повість, щоденникові записи : для ст. шк. віку / *Володимир Винниченко* ; упоряд., передм., примітки *В. Панченка*. – К. : Веселка, 1994. – 381, [2] с. : 1 арк. портр., 8 арк. іл. – (Шкільна б-ка).

1995

275. Автопортрет // Слово і час. – 1995. – № 8. – С. 70–76.

276. Близк і убогість імітаторства // Кіровоградська правда. – 1995. – 25 берез. – С. 2.
 277. Будьмо! [про телепередачу «Тема», присвячену комедії «Ирония судьбы»] // Народне слово. – 1995. – 11 листоп. – С. 2.
 278. В «Магічному кристалі». 11 подвижників української літератури : [інтерв'ю] / записала *Антоніна Корінь* // Кур'єр Кривбасу. – 1995. – № 37–38. – С. 55–57.
 279. [Відповіді на запитання редакції] // Слово і час. – 1995. – № 8. – С. 70–76. – (Автопортрет).
 280. «Гандзя» – призабута драма класика [*І. Карпенка-Карого*] // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 3–4.
 281. Голос туги за гармонією (Новела *М. Коцюбинського* «Intermezzo») // Наукові записки кафедри української літератури (До 65-річчя Кіровоградського педагогічного інституту ім. В. К. Винниченка) / АН вищої школи України, Кіровоград. держ. пед. ін-т ім. В. К. Винниченка. – Кіровоград, 1995. – Вип. 1. – С. 72–78.
 282. Голос туги за гармонією (про новелу «Intermezzo») // Вежа. – 1995. – № 1. – С. 96–102.
 283. Домашнє вогнище // Народне слово. – 1995. – 11 листоп. – С. 2.
 284. Єлисавет : епізод 1920 року : [громадянська війна на Єлисаветградщині] // Народне слово. – 1995. – 2 груд. – С. 2.
 285. «Жити за законами чистої природи...» : До 115-ї річниці від дня народження *В. Винниченка* // Народне слово. – 1995. – 27 лип. – С. 1, 3.
 286. «Зелений змій» і ми // Народне слово. – 1995. – 25 листоп. – С. 2.
 287. Інтелігенція і влада // Народне слово. – 1995. – 18 листоп. – С. 2.
 288. «Історія сміється сардонічно» // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 125–129.
 289. Історія – *magistra vitae*. Сторінки публіцистичного щоденника // Степ. – 1995. – № 1. – С. 76–80.
 290. Людина, яка була собором. Випробовування прощанням : На смерть *Олеся Гончара* // Народне слово. – 1995. – 22 лип. – С. 2.
 291. Магічний кристал : сторінки історії українського письменства. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – 233 с. – Включ. бібліогр. посилання.
- Рец. :** *Марко В.* Чого прагнуло перо? / *В. Марко* // Кіровоградська правда. – 1995. – 6 лип. – С. 3.

- Рец. : *Новиченко Л.* Дослідницькі «повісті» літературознавця / *Л. Новиченко* // Літературна Україна. – 1996. – 6 черв. – С. 2.
- Рец. : *Читальник Н.* «Магічний кристал» *Володимира Панченка* / *Н. Читальник* // Народне слово. – 1995. – 4 лип.
292. «Ми – подорожні у власному домі у центрі світу...» (Драма Винниченкового «Закутку» // Хроніка-2000. – 1995. – Вип. 2–3. – С. 309–318.
293. [*Михайло Коцюбинський*] // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. [34]–37.
294. Мужен, самотність... // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 59–61.
295. Небо *Дмитра Чижевського* [виступ на Чижевських читаннях, жовт. 1994 р.] // Всесвіт. – 1995. – № 10–11. – С. 149–150.
296. Нетерпимість // Народне слово. – 1995. – 4 листоп. – С. 2.
297. Олександрівська «лабораторія» *Пантелеймона Куліша* // Літературна Україна. – 1995. – 3 серп. – С. 6.
298. Поединок поета з орлом : [до 181-ї річниці з дня народження *Т. Г. Шевченка*] // Народне слово. – 1995. – 7 берез. – С. 2.
299. Рання проза *Володимира Винниченка* (1902–1907 рр.) [ст. перша] // Дивослово. – 1995. – № 4. – С. 3–9.
300. Роздуми над учительським листом [відповідь на лист учителя *С. Павленка*] // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 50–57.
301. «Тверда рука»: порятунок чи ілюзія? // Народне слово. – 1995. – 9 груд. – С. 2.
302. «Треба жити чимсь добрим» («Зачарована Десна») // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 97–101.
303. У кадрі і за кадром // Вежа. – 1995. – № 1. – С. 103–105. – Підпис *В. П.*
304. Фанатик із рисами *Дон Кіхота*? («Народний Малахій») // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 78–82.
305. «Я бачила кохання й молодощі...» // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 27–31.
306. «Я виростала з відчуттям всеприсутності *Коцюбинського*» : інтерв'ю з літературознавцем і перекладачем *Михайлиною Коцюбинською* – племінницею письменника / розмову вів *В. Панченко* // Українська література в шкільному вивченні

- 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 38–41.
307. **Передм.** : Приобщення к тайне // Время звезд и дождей : Стихи (1985–1995) / *Роман Любарский*. – Кіровоград : Центрально-Украинское изд-во, 1995. – С. 3–4. – (Сер. «Поети і прозаїки краю» ; вип. 11).
308. **Передм.** : Спроба колективного посібника // Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя. – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – С. 3–4.
309. **Ред.** : *Лем С.* Футурологічний конгрес. Із спогадів *Ійона Тіхого* / пер. з пол. *Олександр Бондар* ; літ. ред. *Володимир Панченко* // Вежа. – 1995. – № 1. – С. 33–59.
310. **Упоряд.** : Українська література в шкільному вивченні 10–11 класи. Книга для вчителя / Кіровоград. обл. упр. освіти, Кіровоград. обл. орг. Всеукр. т-ва ім. Тараса Шевченка «Просвіта». – Кіровоград : [б. в.], 1995. – Вип. 1. – 184 с.
- 1996
311. Анкета «ЛУ» [відповідає *Володимир Панченко*] // Літературна Україна. – 1996. – 21 берез. – С. 3.
312. Арки і шибениці : драматургія *М. Куліша* // Дивослово. – 1996. – № 11. – С. 3–10.
313. «Він був один з батьків українського театру...» : штрихи до портрета *І. Карпенка-Карого* в контексті епохи // Вежа. – 1996. – № 2. – С. 136–143.
314. Від *Ленкого* до *Яворівського* : панорама української літератури ХХ століття // Літературна Україна. – 1996. – 22 лют. – С. 6.
315. Володимир і Юрій : дві іпостасі трагедії *В. Шульгин* і *Ю. Коцюбинський* // Народне слово. – 1996. – 27 січ. – С. 2.
316. Володимир і Юрій : дві іпостасі трагедії // Кур'єр Кривбасу. – 1996. – № 61–64. – С. 132–134.
317. Голуба далечинь *Володимира Винниченка* : українська літературна думка початку ХХ століття і «джин» соцреалізму : епізод 1913 року // Дзвін. – 1996. – № 7. – С. 149–152.
318. Євангеліє чужих піль... : подорож до двох вигнанців / *В. Панченко, Л. Куценко*. – Кіровоград : [б. в.], 1996. – 60 с. : іл. – (Б-ка журналу «Вежа»).
319. Журнал «Вежа» – вчора, сьогодні, завтра... інтерв'ю з головним редактором (*В. Панченко*) // Народне слово. – 1996. – 30 листоп. – С. 2.
320. Заочна дуель *Володимира Винниченка* і *Володимира Ульянова-Ленін* // Народне слово. – 1996. – 20 черв. – С. 4 ; 25 черв. – С. 4 ; 27 черв. – С. 4 ; 2 лип. – С. 4 ; 4 лип. – С. 4 ; 9 лип. – С. 4 ; 11 лип. – С. 4 ; 16 лип. – С. 4.

321. «Косметикою» справі не зарадиш : Конфліктна ситуація навколо обласного екологічно-натуралістичного центру / *В. Панченко, Г. Мозилей, М. Садовий* // Народне слово. – 1996. – 20 січ.
322. Людинознавство – чи «музей воскових фігур»? Кілька міркувань про «шкільне» літературознавство // Літературна Україна. – 1996. – 10 жовт. – С. 3.
323. Ніч, коли вибухнуло казино : оповідання // Кур'єр Кривбасу. – 1996. – № 47–48. – С. 14–21.
324. Патріотичний дух – запорука сили армії // Народне слово. – 1996. – 12 груд. – С. 2.
325. Переможений, який виявився переможцем [про *С. Петлюру*] // Народне слово. – 1996. – 25 трав. – С. 2.
326. Рання проза *Володимира Винниченка* (1902–1907 рр.) [ст. друга] // Дивослово. – 1996. – № 3. – С. 9–15.
327. Скандалу немає. Є скандаліст : Полеміка з *Ю. Матівосом* щодо присудження премії ім. В. Ястребова // Кіровоградська правда. – 1996. – 30 берез. – С. 2.
328. «Я не буду загрожувати переходом в чужу літературу...» (загадка генези драматичної поеми *Лесі Українки* «Оргія») // Вежа. – 1996. – № 3. – С. 227–238.
329. «Я не буду загрожувати переходом в чужу літературу...». Загадка генези драматичної поеми *Лесі Українки* «Оргія» // Літературна Україна. – 1996. – 22 серп. – С. 3.
330. «Я тільки інструмент, в якому плачуть сні мого народу...» [поезія *Ліни Костенко*] // Вежа. – 1996. – № 4–5. – С. 119–152.
331. Пер. : *Биков В.* Озираючись на перемогу : роздуми про підсумки і наслідки другої Світової війни : есе / *Биков В.* ; пер. з білор. *В. Панченка* // Вежа. – 1996. – № 2. – С. 36–42.
332. Пер. : *Биков В.* На чорних порубках : оповідання / *В. Биков* ; пер. з білор. *В. Панченка* // Вежа. – 1996. – № 2. – С. 34–53.
333. Пер. : *Биков В.* Політрук Коломієць / *В. Биков* ; пер. з білор. *Л. Смолянова, В. Панченка* // Вежа. – 1996. – № 2. – С. 55–61.
334. Пер. : *Биков В.* Полководець / *В. Биков* ; пер. з білор. *Л. Смолянова, В. Панченка* // Вежа. – 1996. – № 2. – С. 61–64.
335. Пер. : *Биков В.* Подароване життя / *В. Биков* ; пер. з білор. *Л. Смолянова, В. Панченка* // Вежа. – 1996. – № 2. – С. 64–66.
336. Пер. : *Биков В.* Рожевий туман / *В. Биков* ; пер. з білор. *Л. Смолянова, В. Панченка* // Вежа. – 1996. – № 2. – С. 67–68.
337. Передм. : В пошуках свого жанру // Талісман : повість, оповідання, новели / *Кузьма Павлишко*. – Кіровоград : Держ. Центральна-Українське вид-во, 1996. – С. 3–4.
338. Передм. : Запрошення до потойбіччя // Вдовушка / *Олександр Жовна*. – [Кіровоград] : [Кіровоград. держ. вид-во], 1996. – С. 3–5.

339. Ред. : Лем С. Футурологічний конгрес. Із спогадів *Ійона Тіхо-го* / пер. з пол. *Олександр Бондар* ; літ. ред. *Володимир Панченко* // Вежа. – 1996. – № 2. – С. 91–115 ; 1996. – № 3. – С. 106–144.

1997

340. *Алексінський Г. Пам'яті В. К. Винниченка / Г. Алексінський* ; публікація і примітки *В. Панченка* // Народне слово. – 1997. – 26 лип. – С. 2.
341. Аморальність – як норма // Народне слово. – 1997. – 28 січ. – С. 1–2.
342. Арки і шибениці. Драматургія *Миколи Куліша*. – Кіровоград, 1997. – 42 с. – (Сер. «Урок літератури»).
- Відгук : Варте наслідування : [про серію книг «Урок літератури» *В. Панченка*] / В. Р. // Слово і час. – 1998. – № 3. – С. 64.
343. Відлунює у слові таїна... [про вірш *М. Старицького* «Виклик»] // Вечірня газета. – 1997. – 3 лип. – С. 3–4.
344. «В Ньюсі я довго любив Полю...» // Літературна Україна. – 1997. – 1 верес. – С. 3.
345. *Володимир Винниченко – Гі де Мопассан – Г. д'Аннунціо* : кілька паралелей : (про один «нав'язливий» мотив у творах *В. Винниченка* 1908–1916 рр.) // Історико-літературний журнал. – 1997. – № 3. – С. 93–94.
346. *Володимир Винниченко – Гі де Мопассан – Габріеле д'Аннунціо* : кілька паралелей (про один «нав'язливий» мотив у творах *В. Винниченка* 1908–1916 рр.) // Сучасність. – 1997. – № 9. – С. 120–133.
347. *Володимир Винниченко* (1880–1951) // Гроно нездоланих співців : літературні портрети українських письменників 20 ст., твори яких увійшли до оновлених шкільних програм : навч. посіб. для вчителів та учнів старших класів серед. шк. – К. : Укр. письм., 1997. – С. 34–51.
348. Драма «всебічника» *Володимира Винниченка* // Кур'єр Кривбасу. – 1997. – № 77–78. – С. 75–79.
349. «Думка у мене стоїть на сторожі почуття...» (Любовні сюжети в житті й поезії *Пантелеймона Куліша*) // Дивослово. – 1997. – № 12. – С. 34–36.
350. Європеець із Єлисаветграда (із хроніки вигнанських літ *Володимира Винниченка* : 1907–1908 рр., Львів, Женева, Капрі...) // Криниця. – 1997. – № 2–4. – С. 94–100.
351. Заочна дуель. *Володимир Винниченко і Володимир Ульянов-Ленін* // Вітчизна. – 1997. – № 1–2. – С. 131–135 ; № 3–4. – С. 105–109.

352. Кілька статей з методичного посібника : (А якби автор «Intermezzo» дожив до революції?) // Дивослово. – 1997. – № 1. – С. 35–36.
353. Кілька статей з методичного посібника : («Я бачила кохання й молодості» *Л. Українка*) // Дивослово. – 1997. – № 1. – С. 33–34.
354. Кілька статей з методичного посібника : «Я виросла з відчуттям всеприсутності *Коцюбинського*» : [інтерв'ю з літературознавцем і перекладачем *Михайлиною Коцюбинською* – племінницею письменника] // Дивослово. – 1997. – № 1. – С. 36–37.
355. Коли читати «Всесвіт», кордони зникають : інтерв'ю з головним редактором журналу «Всесвіт» *Олегом Микитенком*, сином *І. Микитенка* / взяв *В. Панченко* // Народне слово. – 1997. – 6 листоп. – С. 3.
356. «...Йому судилося бути українським *Єремією*» : Виступ на урочистому вечорі в національній філармонії, присвяченому 100-річчю від дня народження *Євгена Маланюка* // Народне слово. – 1997. – 11 лют. – С. 3.
357. Мертве, яке хапає за ноги живих. Про п'єсу *Володимира Винниченка* «Мохноноге», яка вважалася втраченою // Літературна Україна. – 1997. – 20 листоп. – С. 3.
358. Молоді літа *Володимира Винниченка* // Київ. – 1997. – № 3–4. – С. 143–155.
359. Молоді літа *Володимира Винниченка* // Народне слово. – 1997. – 14 січ. – С. 4 ; 16 січ. – С. 3–4 ; 21 січ. – С. 3–4 ; 23 січ. – С. 3–4 ; 28 січ. – С. 3–4 ; 30 січ. – С. 3–4 ; 4 лют. – С. 3–4 ; 6 лют. – С. 3–4.
360. «Москвичі, як американці, цікавляться передусім собою...» : інтерв'ю з *С. Чуприніним*, московським критиком, головним редактором журналу «Знамя» // Народне слово. – 1997. – 12 лип. – С. 3.
361. **Олександр Яковлев*: «Нам не уникнути соціал-демократичного вирішення проблем...». Кілька вражень від зустрічей із «архітектором перебудови» // Народне слово. – 1997. – 9 жовт.
362. Поезія *Ліни Костенко*. – Кіровоград, 1997. – 48 с. : іл. – (Сер. «Урок літератури»). – Включ. бібліогр.
363. Про силу, без якої зброя мало чого варта // Слово Просвіти. – 1997. – лютий, чис. 2. – С. 3.
364. Рання проза *Володимира Винниченка* (1902–1907 рр.) [ст. третя] // Дивослово. – 1997. – № 8. – С. 8–13.
365. «Так ніхто не кохав» (10 шедеврів української любовної лірики і новели про них). – Кіровоград : [б. в.], 1997. – 68 с. : іл. – (Сер. «Урок літератури»). – Включ. приміт.
366. «Тільки двічі живемо...» // «Тільки двічі живемо...» : спогади про *Сашка Кириченка*. Скарби для нащадків : збірник / упоряд. *Л. І. Брюховецька*. – К. : КМ Академія, 1997. – С. 7–10.

367. Шампанське – на сцену, або Короткі зустрічі з Одесою. [замість прощального слова Одеському українському музично-драматичному театрові ім. В. Василька, який днями завершив гастролі у «стомленому дощами» Кіровограді] // Народне слово. – 1997. – 19 лип. – С. 3.
368. *«Якщо молодь візьме активну участь у виборах, Україна може бути спокійною...» (Інтерв'ю з *В. Панченком*) // Чому? – 1997. – 28 листоп.
369. «Я приїду, як не згину» : Історія написання пісні «Їхав козак за Дунай» // Народне слово. – 1997. – 6 верес. – С. 4.
370. «Я хочу собою возвеличити українське...» : риси психологічного портрета *Володимира Винниченка* // Березіль. – 1997. – № 11–12. – С. 155–167.
371. **Передм.** : Книга про полковника *Олександра Довженка* – письменника й кінорежисера // *Гребньова В.* Катарсис : *Олександр Довженко* і тоталітаризм : моногр. / *В. Гребньова*. – Кіровоград : [б. в.], 1997. – С. 3–6.

1998

372. *Адам Міцкевич* : українські проєкції // Літературна Україна. – 1998. – 24 груд. – С. 2.
373. Будинок з химерами : творчість *Володимира Винниченка* 1900–1920 рр. у європейському літературному контексті. – Кіровоград : [б. в.], 1998. – 272 с. : фот., іл. – Включ. бібліогр. посилання. Рец.: *Сиваченко Г.* Винниченків «Будинок з химерами» / *Г. Сиваченко* // Слово і час. – 1999. – № 6. – С. 77–80.
374. Битва на Синіх Водах: початок кінця Золотої Орди? // День. – 1998. – 6 листоп. – С. 8.
375. «Весь час неспокійно за Україну...» : інтерв'ю з *В. Панченком* // Вечірня газета. – 1998. – 4 верес. – С. 7.
376. Довго запрягали, а коли ж будемо їхати? // Народне слово. – 1998. – 27 черв. – С. 1–2.
377. Записки рядового депутата // Вечірня газета. – 1998. – 13 лют. – С. 1, 3 ; 20 лют. – С. 3 ; 13 берез. – С. 3 ; 20 берез. – С. 3 ; 27 берез. – С. 3 ; 3 квіт. – С. 3 ; 17 квіт. – С. 5 ; 24 квіт. – С. 3 ; 1 трав. – С. 3 ; 15 трав. – С. 3 ; 29 трав. – С. 3 ; 12 черв. – С. 3 ; 27 черв. – С. 3 ; 17 лип. – С. 6 ; 14 серп. – С. 7 ; 28 серп. – С. 6.
378. Імітація порятунку на тлі ювілею // День. – 1998. – 2 верес. – С. 7.
379. Кіровоградці пропагують *Махатму Ганді* // День. – 1998. – 27 серп. – С. 7.
380. Кіровоградська «Вечірка» стала жертвою нічних «відвідувачів» // День. – 1998. – 4 серп. – С. 2.

381. Кожен шостий із розстріляних, або Чим завершуються утопії... // Народне слово. – 1998. – 25 лип. – С. 3.
382. Поетом зробило потрясіння [Про *Євгена Маланюка*] // Київ. – 1998. – № 3–4. – С. 154–155.
383. *«Почитання книжне» на тлі ювілею: До 1000-річчя літописання і книжкової справи в Україні // Чому? – 1998. – 31 лип.
384. «Проблема статі» в художній інтерпретації *В. Винниченка* (на матеріалі оповідань «Момент», «Рабині справжнього», «Чудний епізод») // Наукові записки. – Вип. 15. – Серія : Філологічні науки (українське літературознавство). – Кіровоград : РВГ ІЦ КДПУ ім. В. Винниченка, 1998. – С. 53–69.
385. *Про роман «Хрещений батько», фільм «Останній дон», дипломата Батюка і журнал «Всесвіт». Кілька думок після телепрем'єри художнього фільму «Останній дон», знятого за однойменним романом *Маріо П'юзо* і показаного нещодавно по каналу «Інтер» // Чому? – 1998. – 5 черв.
386. Сандормох як розплата за утопізм : *Микола Куліш і Володимир Винниченко* : трагедія після ілюзій // Літературна Україна. – 1998. – 7 трав. – С. 7.
387. Творчість *Володимира Винниченка* 1902–1920 рр. у генетичних і типологічних зв'язках з європейськими літературами : автореф. дис. ... д-ра філол. наук : 10.01.01 – укр. л-ра. – К. : [б. в.], 1998. – 35 с.
388. Творчість *Володимира Винниченка* 1902–1920 рр. у генетичних і типологічних зв'язках з європейськими літературами : дис. ... д-ра філол. наук : 10.01.01 / КНУ ім. Тараса Шевченка. – К., 1998. – 358 с. – Бібліогр. : с. 345–359.
389. Тінь *Заратустри*: Ніцшеанський слід у творчості *Володимира Винниченка* // Всесвіт. – 1998. – № 4. – С. 163–170.
390. Тріумф і банкрутство принципу : «Достоевські» питання у творчості *Володимира Винниченка* // Кур'єр Кривбасу. – 1998. – № 93–94. – С. 132–143 ; № 95–96. – С. 140–150.
391. *Юрій Барабаш* : «Не відверну лица» / розмовляв *В. Панченко* // Літературна Україна. – 1998. – 21 трав. – С. 5.
392. Рец. : Князь висоти // Народне слово. – 1998. – 1 верес. – С. 4. – Рец. на кн. : *Маланюк Є. Невичерпальність* / *Є. Маланюк*. – К. : Веселка, 1997 ; *Куценко Л. «Ні, вже ніколи не покаюся...» (Євген Маланюк : історія ісходу)* / *Л. Куценко*. – Кіровоград, 1997.
393. Рец. : Князь висоти // Дивослово. – 1998. – № 12. – С. 56–57. – Рец. на кн. : *Маланюк Є. Невичерпальність* / *Є. Маланюк*. – К. : Веселка, 1997 ; *Куценко Л. «Ні, вже ніколи не покаюся...» (Євген Маланюк : історія ісходу)* / *Л. Куценко*. – Кіровоград, 1997.
394. Рец. : Любов і прокляття // Вечірня газета. – 1998. – 25 листоп. – С. 11. – Рец. на виставу : «Чума обом родинам вашим», постав-

лену *В. Дейнекіним* на сцені Кіровоградського музично-драматичного театру ім. М. Кропивницького.

395. Рец. : Чим завершуються утопії ? // Критика. – 1998. – Число 7–8. – С. 20–23. – Рец. на кн. : Остання адреса. До 60-річчя соловецької трагедії. – Т. 1. – К. : Сфера, 1997.

1999

396. Горді нації живуть краще // День. – 1999. – 6 листоп. – С. 7.
397. Грустний фокус : послесловие к президентским выборам-99 // Украина-центр. – 1999. – 26 нояб. – С. 24.
398. Душа України. «Злії діти» *Тараса Шевченка* і десять його заповідей 1845 року // Літературна Україна. – 1999. – 24 черв. – С. 5.
399. Залишиться тільки правда : До 75-ліття від дня народження *Василя Бикова* // Народне слово. – 1999. – 3 черв. – С. 4.
400. «Замкнене коло нашої історії – ось це я мав на увазі...» : [інтерв'ю з *Павлом Загребельним*] / взяв *Володимир Панченко* // Дивослово. – 1999. – № 2. – С. 42–45.
401. Катакомбна література? [з доповіді на пленумі ради Національної Співки письменників України] // Літературна Україна. – 1999. – 3 черв. – С. 5.
402. Любов і боротьба адвоката *Рафаловича* : (повість *Івана Франка* «Перехресні стежки») . – Кіровоград : [б. в.], 1999. – 43 с. – (Сер. «Урок літератури»).
403. Любов і боротьба *Євгенія Рафаловича* : Повість *Івана Франка* «Перехресні стежки» // Дивослово. – 1999. – № 9. – С. 32–37 ; № 10. – С. 40–44.
- Цит. : *Шишко О. М.* «Перехресні стежки» *Івана Франка* та «Злочин і кара» *Ф. Достоєвського* у світлі юриспруденції кінця ХІХ – початку ХХ ст. / *О. М. Шишко* // Прикарпатський вісник НТШ. Слово. – 2011. – № 2 (14). – С. 200–208. – Цит. С. 203.
404. На Кіровоградщині – кадрова «зачистка» // День. – 1999. – 7 груд. – С. 2.
405. *Пантелеймон Куліш* як літературний критик // Наукові записки Кіровоград. держ. пед. ун-ту ім. В. Винниченка. Серія : Філологічні науки (українське літературознавство). – Кіровоград, 1999. – Вип. 19. – С. 132–143.
406. Півстоліття за кафедрою : Про доцента КДПУ *А. П. Смолян* // Народне слово. – 1999. – 23 верес. – С. 4.
407. Поет і символ. Післямова до ювілею : До 200-ліття від дня народження *О. С. Пушкіна* // Народне слово. – 1999. – 15 черв. – С. 3.
408. *Ліна Костенко* // Українська література : 11 клас : підруч. для середньої загальноосвітньої шк. / *Р. В. Мовчан, Ю. І. Ковалів,*

В. Ф. Погребенник, В. Є. Панченко ; за заг. ред. *Р. В. Мовчан.* – К. : Ірпінь ; Перун, 1999. – С. 369–386.

409. *Микола Куліш* // Українська література : 11 клас : підруч. для середньої загальноосвітньої шк. / *Р. В. Мовчан, Ю. І. Ковалів, В. Ф. Погребенник, В. Є. Панченко* ; за заг. ред. *Р. В. Мовчан.* – К. ; Ірпінь : Перун, 1999. – С. 141–158.
410. Час ейфорії? Ні, час злагодженої роботи // Народне слово. – 1999. – 16 листоп. – С. 2.
411. Чому вони дурять нас? // Вечірня газета. – 1999. – 22 жовт. – С. 1, 3.
412. *Передм.* : «Там, у моїм первозданні джерельнім...» // *Бровченко В.* Повернення Богородиці / *В. Бровченко.* – К. : Укр. письм., 1999. – С. 6–20.

2000

413. *Авдієвський Анатолій* / *Панченко В., Панченко Я.* // Народне слово. – 2000. – 22 січ. – С. 4.
414. *Андрієвський Олексій* : 100 визначних імен Єлисаветградщини / *Панченко В., Панченко Я.* // Народне слово. – 2000. – 29 січ. – С. 4
415. А що після 16 квітня? // Народне слово. – 2000. – 10 лют. – С. 3.
416. *Базилевський Володимир* // Народне слово. – 2000. – 5 лют. – С. 4.
417. *Бедний Дем'ян* / *Панченко В., Панченко Я.* // Народне слово. – 2000. – 12 лют. – С. 2.
418. *Блуменфельд Фелікс* / *Панченко В., Панченко Я.* // Народне слово. – 2000. – 26 лют. – С. 2.
419. *Боженко Василь* / *Панченко В., Панченко Я.* // Народне слово. – 2000. – 4 берез. – С. 4.
420. «Бути корисним людству...» : за матеріалами архіву *Володимира Винниченка* в Колумбійському університеті (США) // Народне слово. – 2000. – 29 лип. – С. 1, 2 ; 1 серп. – С. 3 ; 3 серп. – С. 3 ; 8 серп. – С. 3.
421. *Веремєєв Володимир* / *Панченко В., Панченко Я.* // Народне слово. – 2000. – 18 берез. – С. 4.
422. *Винниченко Володимир* / *Панченко В., Панченко Я.* // Народне слово. – 2000. – 25 берез. – С. 2.
423. *Володимир Винниченко і Генрік Ібсен* // Слово і час. – 2000. – № 1. – С. 80–83.
424. *Володимир Винниченко і Федір Достоевський* // Літературознавство. [у 2 кн.]. Кн. II : Доповіді та повідомлення : [матеріали наук. доп. IV Міжнар. конгресу українців, Одеса, 26–29 серп. 1999 р.] / Міжнар. асоц. українців [та ін.] ; упоряд. і відп. ред. *О. В. Мишанич*. – К. : Обереги, 2000. – С. 105–111.

425. **Володимир Панченко**: «Якщо є можливість працювати систематично – натхнення гарантоване» : інтерв'ю. Розмову вів **В. Бондар** // Вечірня газета. – 2000. – 24 листоп. – С. 6, 11.
426. Восьмикнижжя **Василя Фащенка** : від історії новели – до таємниць характеру // Історико-літературний журнал. – 2000. – № 5. – С. 5–13.
427. Восьмикнижжя **Василя Фащенка** : від історії новелістики – до таємниць художнього характеру // Слово і час. – 2000. – № 10. – С. 11–15.
428. Вшануймо **Семена Климівського** // Народне слово. – 2000. – 23 берез. – С. 1, 3.
429. Дві подорожі до **Володимира Винниченка** : Подорож перша : Мальви під Каннами. Подорож друга : Листи з Нью-Йорка «Бути корисним людству...» (за матеріалами архіву **Володимира Винниченка** у Колумбійському університеті (США)) // Урок літератури : книга для вчителів. – Кіровоград, 2000. – С. 141–196.
430. День наш суботній : із «Записок рядового депутата». Спогади про путч 1991 року // Народне слово. – 2000. – 19 серп. – С. 1, 2 ; 23 серп. – С. 2.
431. **Іван Франко** – літературний критик // Наукові записки Кіровоградського державного педагогічного університету ім. В. Винниченка. Серія : Філологічні науки (літературознавство). – Кіровоград, 2000. – Вип. 27. – С. 255–266.
432. Листи з «Артека» // Народне слово. – 2000. – 29 квіт., 4 трав., 13 трав., 16 трав., 21 листоп. – С. 3 ; 30 листоп. – С. 3.
433. Листи з Нью-Йорка // Народне слово. – 2000. – 29 квіт. – С. 2 ; 4 трав. – С. 4 ; 16 трав. – С. 4.
434. Марксист, який хотів залишитися українцем. За матеріалами архіву **В. Винниченка** у Колумбійському університеті (США) // День. – 2000. – 9 верес. – С. 5.
435. **Микола Зеров** : три літа у Златополі // Народне слово. – 2000. – 13 січ. – С. 3.
436. **Микола Зеров**: три літа в Златополі // Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах. – 2000. – № 1. – С. 229–233.
437. Метаморфози смутного часу // Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах. – 2000. – № 1. – С. 68–77.
438. Метаморфози смутного часу (Новели **Володимира Винниченка** «Суд» і «Солдатики!» у шкільному вивченні) // Урок літератури : книга для вчителів. – Кіровоград, 2000. – С. 43–54.
439. Молоді літа **Володимира Винниченка**. Матеріали до біографії // Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах. – 2000. – № 1. – С. 78–90.

440. «Нам залишається захотіти бути сильною нацією...» : інтерв'ю з *Володимиром Панченком*, автором «Листів із Нью-Йорка» // Народне слово. – 2000. – 30 трав. – С. 3.
441. Нам потрібна демократична опозиція // Нова альтернатива. – 2000. – 2 жовт.
442. *Народ безмолствовав... // Ведомости. – 2000. – 12 янв.
443. Нація – це воля бути нею : «Народне слово» народилося десять років тому, тож з цієї нагоди варто порівняти політичну ситуацію тоді і сьогодні // Народне слово. – 2000. – 2 листоп. – С. 3.
444. Опальний князь : Про князя *М. Г. Репніна* // День. – 2000. – 10 берез. – С. 3.
445. Опальний князь : *Микола Григорович Репнін-Волконський* // Народне слово. – 2000. – 21 берез. – С. 3.
446. «Плеяда» // Українська література у портретах і довідках : давня література – література XIX ст. : довідник / редкол. : *С. П. Денисюк, В. Г. Дончик, П. П. Кононенко* [та ін.]. – К. : Либідь, 2000. – С. 244.
447. «Позвольте не согласиться» (к вопросу о языковой политике в Украине) // Ведомости. – 2000. – 4 авг. – С. 3.
448. Слово про *Винниченка* // Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах. – 2000. – № 1. – С. 32–35.
449. Творчість *Володимира Винниченка* 1902–1920 рр. та художні течії початку XX ст. // Слово і час. – 2000. – № 7. – С. 9–17.
450. Три Петербурги («Дзяди» *А. Міцкевича* – «Мідний вершник» *О. Пушкіна* – «Сон» *Т. Шевченка*) // Зарубіжна література. 8–9 класи : навч. посіб. / КДПУ ім. В. Винниченка, Упр. освіти і науки Кіровоград. облдерж. адмін. – Кіровоград : РВЦ КДПУ ім. В. Винниченка, 2000. – С. 246–251.
451. Українська література : 11 клас : підруч. для серед. загальноосвітньої шк. / [Р. В. Мовчан, Ю. І. Ковалів, В. Ф. Погребенник, В. Є. Панченко] ; за заг. ред. Р. В. Мовчан. – К. ; Ірпінь : Перун, 2000. – 492 с.
452. Український *Дон Кіхот*. «Головний ткач» матеріальної тканини нашої історії : Про *Євгена Чикаленка* // День. – 2000. – 20 січ. – С. 5.
453. Урок літератури : Книга для вчителя. – Кіровоград : ДЛАУ, 2000. – 200 с.
454. *Чикаленко Євген* // Українська література у портретах і довідках : давня література – література XIX ст. : довідник / редкол. : *С. П. Денисюк, В. Г. Дончик, П. П. Кононенко* ... [та ін.]. – К. : Либідь, 2000. – С. 334–335.
455. Ред. : Зарубіжна література. 8–9 класи : навч. посіб. / за ред. *Володимира Панченка* ; КДПУ ім. В. Винниченка, Упр. освіти і

2001

456. Арки і шибениці : від Чаплінки до Соловків // Українська мова і література в школі. – 2001. – № 20 (трав.) – С. 1–3.
457. Бути корисним людству... Маловідомі сторінки життя **В. Винниченка** в еміграції (1920–1951). За матеріалами архіву **В. Винниченка** у Колумбійському університеті (США) // Українська мова та література. – 2001. – № 8. – С. 2–4.
458. Вітрильник **Яновського** : уривок з монографії **Володимира Панченка** «Морський рейс Юрія Третього» // Народне слово. – 2001. – 28 серп. – С. 3.
459. Велич і біль Качанівки // День. – 2001. – 28 груд. – С. 8.
460. Вопросы первым лицам области // Ведомости. – 2001. – 9 февр. – С. 1.
461. **В. Панченко** : «Кіровоград – столиця української терплячості?» / інтерв'ю взяла **Н. Селецька** // 21-й канал. – 2001. – 30 серп. – С. 3.
462. *«Головний ткач» матеріальної тканини нашої історії (**Євген Чикаленко**) // Віра. – Нью-Йорк, 2001. – Ч. 4, жовт.–груд.
463. Дзвін криниці, який не замовка : До 70-річчя **Володимира Бровченка** // Народне слово. – 2001. – 31 трав. – С. 3.
464. Дзвін криниці, який не замовка [до 70-річчя **Володимира Бровченка**] // Літературна Україна. – 2001. – 31 трав. – С. 6.
465. День наш суботній // Літературна Україна. – 2001. – 23 серп. – С. 8.
466. «Дуже мені подобається все сонячне...» : інтерв'ю **Володимира Панченка** з **Іваном Драчем** у березні 1984 року // Українська мова і література в школі. – 2001. – № 15. – С. 15–16.
467. **Іван Дзюба** – літературний сталкер // Київ. – 2001. – № 7–8. – С. 138–145.
468. Кто раскачивает лодку? // Украина-центр. – 2001. – 2 февр. – С. 1, 2, 3.
469. Листи з Нью-Йорка // Кур'єр Кривбасу. – 2001. – № 139. – С. 206–215.
470. «Література – це втіха для невтішних...» : інтерв'ю з **Євгеном Пашковським**, лауреатом Шевченківської премії 2001 року в галузі літератури : інтерв'ю взяв **В. Панченко** // Народне слово. – 2001. – 29 берез. – С. 4.
471. Світло Густині // День. – 2001. – 11 трав. – С. 8.
472. Світло Густині // Народне слово. – 2001. – 22 трав. – С. 3.
473. Тест на патріотизм : **М. Максимович** – забутий аристократ духу // День. – 2001. – 16 лют. – С. 18–19.

474. Український *Дон Кіхот* : «Головний ткач» матеріальної тканини нашої історії // *День*. – 2001. – 20 січ. – С. 5.
 475. Український *Дон Кіхот* : У грудні нинішнього року мине 140 літ від дня народження *Євгена Чикаленка*, українського мецената й громадського діяча. У 1875–1881 рр. він навчався в Єлисаветграді // *Народне слово*. – 2001. – 11 січ. – С. 3.
 476. «Україна потребує внутрішнього очищення...» // *Вечірня газета*. – 2001. – 5 січ. – С. 4.
 477. Церква у півній пляшці // *День*. – 2001. – 7 груд. – С. 8.
 478. Чи завжди велике бачиться здалеку? // *Україна-центр*. – 2001. – 26 окт. – С. 12.
 479. *«Якщо нас ударять у ліву щоку, то праву ми підставляти не будемо...». Інтерв'ю з *Валерієм Кольченком* – опальним міністром, губернатором, який пішов у політику / Розмову вів *В. Панченко* // *Нова альтернатива*. – 2001. – 5 січ., 19 січ., 26 січ.
- 2002
480. Аргументи стороннього свідка (*Олександр Білецький* як літературний критик 20-х років ХХ століття) // *Урок Української*. – 2002. – № 8. – С. 45–48 : фото.
 481. Бенкет вільного інтелекту, або Аргументи «стороннього свідка» : *Олександр Білецький* як літературний критик 1920-ті роки // *Літературна Україна*. – 2002. – 21 берез. – С. 10.
 482. Битва на Синіх Водах: початок кінця Золотої Орди? // *Україна Incognita* / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сяндюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 72–74.
 483. Велич і біль Качанівки // *Україна Incognita* / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сяндюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 183–186.
 484. *Володимир Панченко* : «Екран *Юрія Яновського* не роз'їла кислота несвободи» : інтерв'ю / записала *С. Орел* // *Слово Прогнозу*. – 2002. – 25–31 жовт. – С. 8.
 485. Десять заповідей поета // *Київ*. – 2002. – № 3. – С. 160–164.
 486. Джерело національної гідності // *День*. – 2002. – 13 верес. – С. 11.
 487. *Євген Чикаленко*, онук Мецената : інтерв'ю з *Євгеном Чикаленком* – онуком великого українського Мецената й громадського діяча *Є. Х. Чикаленка* // *День*. – 2002. – 9 лист. – С. 5.
Комент. : *Стахевич М.* : Комент. до статті *Володимира Панченка* «*Євген Чикаленко*, онук Мецената» («*День*», 9 лист. 2002 року) / *М. Стахевич* // *День*. – 2011. – 20–21 трав. – С. 13.
 488. Емський луг // *День*. – 2002. – 26 лип. – С. 8.

489. Емський дуг // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної*; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 203–207.
490. Жорстокий роман *Афанасія Фета* // День. – 2002. – 29 листоп. – С. 8 ; 30 листоп. – С. 5.
491. Загадковий *Костомаров* про химерність соціальних ілюзій // День. – 2002. – 18 січ. – С. 8.
492. Загадковий *Костомаров* : про химерність соціальних ілюзій // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної*; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 187–190.
493. «Занадто я рано родився...» (роман *В. Винниченка* «Хочу!» на тлі «Відродження нації») // Дзеркало : драматична поема *Лесі Українки* «Орґія» і роман *Володимира Винниченка* «Хочу!» / упоряд. *Володимир Панченко*. – К. : Факт, 2002. – С. 309–318.
494. Капрі : експерименти та експериментатори (*В. Винниченко*) // Літературна Україна. – 2002. – 12 груд. – С. 10.
495. Книга легка і життєжадібна... // Патетичний фрегат : роман *Юрія Яновського* «Майстер корабля» як літературна містифікація / упоряд. *Володимир Панченко*. – К. : Факт, 2002. – С. 287–300.
496. Критика на межі тисячоліть : занепад чи момент істини? // Слово і час. – 2002. – № 7. – С. 58–60.
497. *Леонід Фінкельштейн*: «Найстрашніше – позбутися своєї історії, культури і літератури» / розмовляли *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков* // День. – 2002. – 25 жовт. – С. 18–19.
498. Марксист, який захотів залишитися українцем : *Володимир Винниченко* // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної*; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 271–282.
499. *Микола Зеров* : три літа в Златополі // День. – 2002. – 25 жовт. – С. 8.
500. Морський рейс Юрія Третього. – Кіровоград : Мавік, 2002. – 148 с.
501. Наш *Михайло Максимович*, який став нічийим // Урок Української. – 2002. – № 3. – С. 40–44.
502. Націологія за *Ольгердом Бочковським* // День. – 2002. – 8 листоп. – С. 8.
503. *Олександр Білецький* як літературний критик : 1920-ті роки // Магістеріум. Вип. 8 : Літературознавчі студії : [зб. наук. студій] / Нац. ун-т «Киево-Могилянська академія», Магістерські програми; [редкол. : *В. П. Моренець* [та ін.]; упоряд. *А. Є. Кравченко*]. – К. : Стило, 2002. – С. 72–76.

504. Опальний князь : *Микола Ретнін* // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 178–182.
505. *Пантелеймон Куліш* в «Абботсфорді» // День. – 2002. – 14 груд. – С. 5 ; 21 груд. – С. 5.
506. Пролог // Патетичний фрегат : роман *Юрія Яновського* «Майстер корабля» як літературна містифікація / упоряд. *Володимир Панченко*. – К. : Факт, 2002. – С. 5–10.
507. Різдво в Монте-Карло // День. – 2002. – 25 груд. – С. 6.
508. Світло Густині // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 362–366.
509. Секрети валуєвського циркуляра 1863 року // День. – 2002. – 12 лип. – С. 8.
510. Секрети валуєвського циркуляра 1863 року // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 198–203.
511. Тест на патріотизм : *Михайло Максимович* – забутий аристократ духу // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 159–169.
512. Тридцятилітня війна по-українськи // День. – 2002. – 25 груд. – С. 8.
513. Тюремна одісея *Володимира Винниченка* // День. – 2002. – 15 лют. – С. 8.
514. Український *Дон Кіхот* : *Євген Чикаленко* – «головний ткач» матеріальної тканини нашої історії // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 225–235.
515. Храм у пляшці з-під пива : *Лев Троцький* та Україна // Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2002. – С. 259–263.
516. *Юрію Яновському* – 100 : переднє слово до статті *М. Зерова* «*Юрій Яновський*» // Українська культура. – 2002. – № 7. – С. 10–12.
517. «Я теж жив ...» : 27 серпня 1902 року народився *Юрій Яновський*, автор романів «Майстер корабля», «Чотири шаблі», «Вершники», «Жива вода»... // День. – 2002. – 29 серп. – С. 5.
518. Передм. : «Я не буду загрожувати переходом в чужу літературу...» (загадка генези драматичної поеми *Лесі Українки* «Ортія») // Дзеркало : драматична поема *Лесі Українки* «Ортія» і

- роман *Володимира Винниченка* «Хочу!» / упоряд. *Володимир Панченко*. – К. : Факт, 2002. – С. 5–19.
- Згадка** : *Пастух Б.* Розворушити Українське письменство : проблема «чесності з собою» та морально-етичні концепції *Володимира Винниченка* / *Б. Пастух* // *Дзвін*. – 2006. – № 2. – С. 123.
519. **Ред.** : Магістеріум. Вип. 8 : Літературознавчі студії : [зб. наук. студій] / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія», Магістерські програми ; [редкол.: *Моренець В. П., Агеєва В. П. ... Панченко В. Є.* ... [та ін.] ; упоряд. *Кравченко А. Є.* ; рец. *В. А. Смілянська, С. М. Пригодій*]. – К. : Стило, 2002. – 106 с.
520. **Ред.** : Магістеріум. Вип. 22 : Журналістика : [зб. наук. студій] / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія», Магістерські програми ; [редкол. : *Квіт С. М., Моренець В., Панченко В. Є.* [та ін.] ; упоряд. : *Квіт С. М.*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2002. – 106 с.
521. **Упоряд.** : Дзеркало : драматична поема *Лесі Українки* «Ортія» і роман *Володимира Винниченка* «Хочу» / передм. *В. Панченка*. – К. : Факт, 2002. – 320 с. – (Літ. проект «Текст + контекст». Знакові літ. доробки та навколо них).
- Рец.** : *Хархун В.* «Задзеркалля» модерністської літератури, або Текстуальний діалог *Лесі Українки* з *Володимиром Винниченком* / *В. Хархун* // *Слово і час*. – 2003. – № 5. – С. 85–87.
522. **Упоряд.** : Патетичний фрегат : роман *Юрія Яновського* «Майстер корабля» як літературна містифікація / передм. *В. Панченка*. – К. : Факт, 2002. – 342 с. – (Літ. проект «Текст + контекст». Знакові літ. доробки та навколо них). – Включ. бібліогр.
- Згадка** : Патетичний фрегат : 27 серпня – 100 років від дня народження *Юрія Яновського*. [напередодні ювілею у київському видавництві «Факт» побачила світ книга «Патетичний фрегат. Роман *Юрія Яновського* «Майстер корабля» як літературна містифікація» (упоряд. *Володимир Панченко*)] // *Народне слово*. – 2002. – 23 серп. – С. 4.
- Згадка** : «Рід – це основа, а найперше – держава» : про сторіччя *Ю. Яновського* на Кіровоградщині. [презентація книги *В. Панченка* у бібліотеці ім. Д. І. Чижевського // *Літературна Україна*. – 2002. – 24 жовт. – С. 6.
- Рец.** : *Логвиненко О.* Народжений у степах, натхнений морем : сторінка *Ю. Яновського* / *О. Логвиненко* // *Літературна Україна*. – 2002. – 10 жовт. – С. 9.
523. **Упоряд.** : Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюднюков*]. – К. : Факт, 2002. – 400 с. – (Б-ка газети «День»).

524. Анкета критиків : краща книга 2002 року // Слово і час. – 2003. – № 6. – С. 26–36.
525. «Бо я – українець» : літературний портрет *Володимира Винниченка*. – К. : Веселка, 2003. – 36 с. – (Сер. «Урок літератури»).
Згадка : *Трипільський Р.* Обличчя мегатексту / *Р. Трипільський* // Народне слово. – 2012. – 23 лют. – С. 10 : фото.
526. *Гораций* із Припутнів // День. – 2003. – 24 січ. – С. 8.
527. Дві повісті *Івана Нечуя-Левицького* : «Хмари», «Кайдашева сім'я» // Дивослово. – 2003. – № 8. – С. 10–15.
528. Жорстокий романс *Афанасія Фета* // Дві Русі : Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної*; [упоряд. : *Віктор Горобець* (наук. ред.), *Сергій Махун*, *Ігор Сюднюков*]. – К. : Факт, 2003. – С. 440–450.
529. Жорстокий романс *Афанасія Фета* // Народне слово. – 2003. – 6 лют. – С. 3.
530. Із пагорба *Андрія Первозванного* // День. – 2003. – 19 верес. – С. 8.
531. *Іван Дзюба*, літературний сталкер (1960-ті роки) // Українознавство. – 2003. – № 2/3 (7/8). – С. 217–220.
532. Календар-довідник. 2003–2004 навчальний рік / Нац. ун-т «Киево-Могилянська академія»; [відп. за вип. : *В. Є. Панченко* та ін. ; ред. *О. Л. Рудь*]. – К. : КМ Академія, 2003. – 135 с.
533. Капрі: Експерименти та експериментатори // Голос України. – 2003. – 10 січ. – С. 13.
534. Капрі : експерименти та експериментатори // Капрійські сюжети : «італійська» проза *Михайла Коцюбинського* та *Володимира Винниченка* / упоряд. *Володимир Панченко*. – К. : Факт, 2003. – С. 187–221.
535. Коляска і чумацький віз : *Пушкін* і *Шевченко*: на степових перехрестях // День. – 2003. – 29 листоп. – С. 7 ; 6 груд. – С. 7.
536. Могилянські студії : навчальні плани, анотації дисциплін, професорсько-викладацький склад : [довідкове вид.] / ред. *І. Г. Ярошенко* ; відп. за вип. *В. Є. Панченко* [та ін.] ; Нац. ун-т «Киево-Могилянська академія». – К. : КМ Академія, 2003. – 383 с.
537. Нас могло бути більше... : Геноцид українців мовою цифр // День. – 2003. – 16 жовт. – С. 4.
538. «Не забудь вчасно повернутися додому...» [про відрядження до США віце-президентів НаУКМА *В. Є. Панченка* та *В. П. Моренця*] : Інтерв'ю з професором НаУКМА *В. Панченком* / Розмовляла *Т. Шаповаленко* // Академічна панорама. – 2003. – Верес. – С. 6.

539. Не реставрація, а інтерпретація: ідеї та якості [виступ на «дискусійному майданчику» в НаУКМА] // День. – 2003. – 28 берез. – С. 18.
540. Особливості українського літературного життя другої половини XIX століття : бесіда перша : 1860-ті і «шістдесятники» // Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах. – 2003. – № 2. – С. 75–81.
541. Особливості українського літературного життя другої половини XIX ст. : бесіда друга : «Нещасне десятиліття» (1870-ті) // Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах. – 2003. – № 3. – С. 112–118.
542. Особливості українського літературного життя другої половини XIX століття : бесіда третя : «...Тихе сіяння» (1880-ті) // Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах. – 2003. – № 5. – С. 62–69.
543. Плутарх із Нової Праги : Неопалима купина *Федора Плотніра* // День. – 2003. – 8 листоп. – С. 5.
544. Про листи Володимира *Винниченка* до *Євгена Чикаленка* 1919–1928 років // Вітчизна. – 2003. – № 3–4. – С. 100–102.
545. [Про мову й освіту] // Урок Української. – 2003. – № 7. – С. 15.
546. Система професора *Клочека* // Наукові записки. Серія : «Філологічні науки» (літературознавство) / МОН України, Кіровоград. держ. пед. ун-т ім. Володимира Винниченка ; [редкол. : *Марко В. П.* (відп. ред.) та ін.]. – Кіровоград, 2003. – Вип. 50. – С. 3–8.
547. Система професора *Клочека* : до 60-річчя // Літературна Україна. – 2003. – 13 берез. – С. 6.
548. Тридцятилітня війна по-українськи // Дві Русі : Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Віктор Горобець* (наук. ред.), *Сергій Махун*, *Ігор Сюдюков*]. – К. : Факт, 2003. – С. 182–189.
549. Україна чи Малоросія? // Просто газета. – 2003. – 26 черв. – С. 1.
550. Україна чи Малоросія? // День. – 2003. – 13 трав. – С. 4.
551. Українська література : підруч. для загальноосвіт. шк. навч. закл. 11-й кл. / *В. Є. Панченко*, *Р. В. Мовчан*, *Ю. І. Ковалів* [та ін.] – К. : [б. в] ; Ірпінь : Перун, 2003. – 492 с.
552. Це було в Мюнхені... : [вступ. ст.] // Арка 1947–1948 : журнал літератури, мистецтва і критики : бібліогр. покажч. змісту / уклад. *Н. В. Казакова* ; НаУКМА, Наук. б-ка. – К. : КМ Академія, 2003. – С. 5–11.
553. Що таке український бестселер? : [скорочені виступи *В. Панченка*, *В. Даниленка*, *В. Шкляра* [та ін.] // Слово і час. – 2003. – № 2. – С. 41–44.

554. «Я народився в степах...» : Єлисаветград *Володимира Винниченка* // День. – 2003. – 17 жовт. – С. 8.
555. «Я виконав свою місію...»: «Слайди» з *Юрієм Шевельовим* // Слово Просвіти. – 2003. – 6 трав. – С. 11.
556. «Яка страшна річ політика...» : несподіванки еміграційного епістолярію *Володимира Винниченка* (з архіву письменника в Колумбійському університеті. США) / передм., упоряд., прим. *В. Панченка* // Вітчизна. – 2003. – № 3–4. – С. 100–117.
557. Ред. : Наукові записки. Т. 21 : Філологічні науки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.* (гол. ред.), *Агеєва В. П.*, ... *Панченко В. Є.* та ін. ; рец. : *В. Г. Дончик, С. М. Пригодій*]. – К. : КМ Академія, 2003. – 73 с. – (Наукові записки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія»; [заг. редкол. : *Брюховецький В. С., Брик М. Т., Антонюк Н. Г.* та ін.]).
558. Упоряд. : Капрійські сюжети : «італійська» проза *Михайла Коцюбинського* та *Володимира Винниченка*. – К. : Факт, 2003. – 491 с. – (Літературний проект «Текст + контекст». Знакові літературні доробки та навколо них).
559. Introduzione // Капрійські сюжети : «італійська» проза *Михайла Коцюбинського* та *Володимира Винниченка* / упоряд. *Володимир Панченко*. – К. : Факт, 2003. – С. 5–10.

2004

560. Адам Міцкевич: українські проекції // День. – 2004. – 27 берез. – С. 7.
561. Адам Міцкевич : українські проекції // Війни і мир, або «Українці – поляки : брати/вороги, сусіди...» / за заг. ред. *Л. Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2004. – С. 207–216.
562. Битва на Синих Водах: начало конца Золотой Орды? // Украина Incognita / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост.: *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сюднюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 79–81.
563. Ваші дії дискредитують Академію : відкритий лист народному депутату України *Л. М. Кравчуку* / *В'ячеслав Брюховецький, Михайло Брик, Володимир Панченко* [та ін.] // Україна молода. – 2004. – 21 груд. – С. 2.
564. Величие и боль Качановки // Украина Incognita / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сюднюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 198–202.
565. Відкритий лист народному депутату України *Л. М. Кравчуку* / *В'ячеслав Брюховецький, М. Брик, В. Панченко* [та ін.] // Академічна панорама / НаУКМА. – 2004. – Груд. – С. 8.

566. Відкритий лист народному депутату України *І. Ф. Шарову* // Народне слово. – 2004. – 11 груд. – С. 1.
567. «Він був одним із батьків українського театру...» Штрихи до портрета *І. Карпенка-Карого* в контексті епохи // День. – 2004. – 25 черв. ; 2 лип. – С. 8.
568. *Володимир Винниченко* : парадокси долі і творчості : книга розвідок та мандрівок. – К. : Твім інтер, 2004. – 286, [1] с. : іл. – Імен. покажч. : С. 279–284.
- Відгук** : *Дроздовський Д.* Віч-на-віч з епохою, або «магічний кристал» *Володимира Панченка* : рефлексії навколо книги «*Володимир Винниченко* : парадокси долі і творчості», яка побачила світ у видавництві «Твім інтер». Київ, 2004 / *Д. Дроздовський* // Слово Просвіти. – 2005. – 8–14 верес. – С. 13.
- Згадка** : Інституту літератури ім. Т. Г. Шевченка – 80 // Слово і час. – 2006. – № 12. – С. 5.
- Згадка** : *Криштона М.* Чесність із собою навіть у зоні відчуження : [огляд нових видань] / *Криштона М.* // Слово Просвіти. – 2004. – 9–15 груд. – С. 13.
- Згадка** : *Криштона М.* Чесність із собою / *М. Криштона* // Книжник. – 2004. – № 19. – С. 26.
- Згадка** : *Родик К.* Прогноз книжкової погоди '2005 [книжка Віце-президента НаУКМА *В. Панченка* «*Володимир Винниченко* : парадокси долі і творчості» увійшла до списку підномінації «літературознавство» у Всеукраїнському рейтингу «Книжка року»] / *К. Родик* // Дзеркало тижня. – 2005. – 12 берез. – С. 18.
- Згадка** : *Сюндюков І.* Історія, побачена крізь долю [про презентацію книжки Віце-президента НаУКМА *В. Панченка* «*Володимир Винниченко* : парадокси долі і творчості», яка відбулася 15 березня у Спілці письменників України] / *Ігор Сюндюков* // День. – 2005. – 18 берез. – С. 6.
- Згадка** : «Я хочу собою возвеличити українське...» [про презентацію книжки Віце-президента НаУКМА *В. Панченка* «*Володимир Винниченко* : парадокси долі і творчості»] / інф. «ЛУ» // Літературна Україна. – 2005. – 31 берез. – С. 2.
- Рец.** : *Базилевський В.* Парадоксальний *Винниченко* / *Володимир Базилевський* // Літературна Україна. – 2005. – 8 верес. – С. 7.
- Рец.** : *Домаранський О.* *Володимир Винниченко* : парадокси долі і творчості / *Олександр Домаранський* // Освіта України. – 2005. – 15 квіт. – С. 9.
- Рец.** : *Конончук Т.* Який він, *Володимир Винниченко* : [рец. на кн. : *Володимир Панченко*. «*Володимир Винниченко* : парадок-

- си долі і творчості». К., Твім інтер, 2004] / *Тетяна Конончук* // Літературна Україна. – 2005. – 24 лют. – С. 6.
- Рец. : Пастух Б.** Поміж закономірностями та парадоксами / *Б. Пастух* // Слово і час. – 2005. – № 4. – С. 87–91.
569. *Володимир і Юрій*: дві постаті трагедії: трагедія під Крутами // День. – 2004. – 24 січ. – С. 7.
570. *Голохвостий* іде! : комедія *Михайла Старицького* «За двома зайцями» як національний хіт // День. – 2004. – 16 січ. – С. 8.
571. *Довженко і Яновський* // *Довженко і кіно ХХ століття* : зб. ст. / упоряд. *Л. Брюховецька* ; М-во культури і мистецтв України, Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія», ред. журналу «Кіно-Театр» [та ін.]. – К. : ТАТ, 2004. – С. 165–171.
572. Жестокий романс *Афанасия Фета* // Две Руси : Украина Incognita / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. *Виктор Горобец* (науч. ред.), *Сергей Махун, Игорь Сяндюков*]. – [Изд. первое]. – К.: Укр. пресс-группа, 2004. – С. 454–465.
573. Загадочный *Костомаров*: о призрачности социальных иллюзий // Украина Incognita / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сяндюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 203–207.
574. І пам'ятати, і увічнити... [про *Джеймса Мейса*] / *М. Жулинський, М. Зам'ятіна, В. Панченко* [та ін.] // День. – 2004. – 6 трав. – С. 6–7.
575. Марксист, который хотел остаться украинцем: *Владимир Винниченко* // Украина Incognita / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сяндюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 294–305.
576. Меч *Щербицького* проти «Меча Арея» : епізоди історії української літератури початку 1970-х років // Дивослово. – 2004. – № 9. – С. 53–60.
577. Меч *Щербицького* проти «Меча Арея» // Літературна Україна. – 2004. – 8 квіт. – С. 1, 7.
578. Меч *Щербицького* проти «Меча Арея» : епізоди історії української літератури початку 1970-х років // День. – 2004. – 14 лют. – С. 7.
579. «Ми мислимо разом зі своєю епохою...» // «Найголовніше... – момент істини» : пам'яті академіка *Леоніда Новиценка* : збірник / НАН України, Ін-т л-ри ім. Т. Г. Шевченка ; [упоряд. *О. А. Бартко*] – К. : Фоліант, 2004. – С. 26–33.
580. Ми прозивати стали потроху... : [інтерв'ю з критиком, літературознавцем, д-ром філол. наук, віце-президентом Нац. ун-ту «Києво-Могилянська академія» *Володимиром Панченком*] /

- розмову вів *Володимир Югов* // *Голос України*. – 2004. – 22 черв. – С. 26.
581. Могилянські студії : навч. плани, анотації дисциплін : [довідкове вид.] / ред. *І. Г. Ярошенко* ; відп. за вип. *В. Є. Панченко* [та ін.] ; Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К. : КМ Академія, 2004. – 366 с.
 582. Нас могло бути більше... (геноцид українців мовою цифр) // *Урок Української*. – 2004. – № 5–6. – С. 2.
 583. Нас могло бути більше... // *Літературна Україна*. – 2004. – 12 лют. – С. 2.
 584. Нас могло бути більше... // *Освіта*. – 2004. – 10–17 листоп. – С. 7.
 585. Опальный князь: *Николай Реттин* // *Украина Incognita* / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост.: *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сяндюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 193–197.
 586. Ох, Україно... : роздуми, полеміка, інтерв'ю. – К. : [б. в.], 2004. – 187 с.
 587. *Пантелеймон Куліш* в «Абботсфордї» // *Війни і мир, або «Українці – поляки : брати/вороги, сусіди...»* / за заг. ред. *Л. Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2004. – С. 216–226.
 588. Самотність на верхів'ях : поезія *Ліни Костенко* в часи «відлиги» і «заморозків» // *День*. – 2004. – 30 лип. – С. 18–19.
 589. Свет Густыни // *Украина Incognita* / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сяндюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 394–398.
 590. Свято надії [на запитання відповідає *Володимир Панченко*, Віце-президент Нац. ун-ту «Києво-Могилянська академія»] / записала *Ю. Кацун* // *День*. – 2004. – 28 серп. – С. 8.
 591. Секреты Валуевского циркуляра 1863 года // *Украина Incognita* / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сяндюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 215–219.
 592. Соловки – це біль і жах мільйонів // *Народне слово*. – 2004. – 21 серп. – С. 2.
 593. Стиль – це людина, а людина загадка... // *Дивослово*. – 2004. – № 8. – С. 68–69.
 594. Тест на патріотизм // *Украина Incognita* / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сяндюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 173–183.
 595. Тридцатилетняя война по-украински // *Две Руси : Украина Incognita* / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. : *Виктор Го-*

- робець (науч. ред.), *Сергей Махун, Игорь Сюдюков*]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 182–186.
596. Український *Дон Кихот* : *Евгеній Чикаленко* – головний «ткач» матеріальної тканини нашої історії // *Україна Incognita* / под общ. ред. *Лариси Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сюдюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 244–254.
597. Це було так недавно... 20 років тому : паралелі // *День*. – 2004. – 7 лют. – С. 7.
598. Ціна шукань // *Слово і доля* : зб. на пошану письменника, професора *Степана Пушика* / М-во освіти і науки України ; Прикарпат. ун-т ім. Василя Стефаника, Ін-т українозн. Прикарпат. ун-ту ; ред. *В. Кононенко*. – Івано-Франківськ : [б. в.], 2004. – С. 91–92.
599. Храм в пивній бутылке: *Лев Троцкий* и Україна // *Україна Incognita* / под общ. ред. *Лариси Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сюдюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 281–285.
600. Чи легко бути «живописцем правди»? // *День*. – 2004. – 28 трав. – С. 8.
601. Шлях до президенства чи «передмова» до 2006-го? : що чекає на телеглядача під час передвиборчої кампанії : [інтерв'ю з викладачами НаУКМА : проф. політології *Олексієм Гаранем* та проф. *Володимиром Панченком*] / підготувала *Ольга Василевська* // *День*. – 2004. – 2 лип. – С. 17.
602. Штрихи до портрета – «порушник спокою» (*Степанові Пушику* – 50) // *Слово і доля* : зб. на пошану письменника, професора *Степана Пушика* / М-во освіти і науки України, Прикарпат. ун-т ім. Василя Стефаника, Ін-т українозн. Прикарпат. ун-ту. – Івано-Франківськ, 2004. – С. 39–40.
603. Эмская щелочь // *Україна Incognita* / под общ. ред. *Лариси Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сюдюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – С. 220–224.
604. *Юрій Щербак* : «Я хотів створити фантастично-гротескову версію нашої історії...» // *День*. – 2004. – 10 лип. – С. 7.
605. Ред. : Наукові записки. Т. 34 : Філологічні науки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.* (гол. ред.), *Агеева В. П.* ... *Панченко В. Є.* та ін. ; упоряд. : *Масенко Л. Т., Куровська О. В.* ; рец. : *Сологуб Н. М., Шумарова Н. П.*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2004. – 89 с. – (Наукові записки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська акаде-

- мія» ; [заг. редкол. : *Брюховецький В. С., Брик М. Т., Антонюк Н. Г.* та ін.]).
606. Сост. : Україна Incognita / под общ. ред. *Ларисы Ившиной* ; [сост. : *Владимир Панченко, Сергей Махун, Игорь Сюдюков*]. – [Изд. первое]. – К. : Укр. пресс-группа, 2004. – 430 с. – (Б-ка газеты «День»).
607. Упоряд. : Війни і мир, або «Українці – поляки: брати/вороги, сусіди» / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; упоряд. : *В. Горобець, В. Панченко, Ю. Шаповал*. – К. : Укр. прес-група, 2004. – 560 с.
608. Ред. : Спадщина : літературне джерелознавство, текстологія / [редкол. : *В. Бородін, Г. Бурлака ... В. Панченко* та ін.] ; НАН України, Ін-т л-ри ім. Т. Г. Шевченка. – К. : Фоліант, 2004–2009. – Т. 1. – 2004. – 322 с. – Т. 2. – 2006. – 398 с. – Т. 3. – 2007. – 476 с. – Т. 4. – 2009. – 397 с. – Член редкол.
609. Упоряд. : Наукові записки. Т. 34 : Філологічні науки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.* (гол. ред.), *Агеева В. П., ... Панченко В. Є.* та ін.]. – К. : КМ Академія, 2004. – 89 с. – (Наукові записки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія»; [заг. редкол. : *Брюховецький В. С., Брик М. Т., Антонюк Н. Г.* та ін.]).
610. Упоряд. : Україна Incognita / за заг. ред. *Лариси Івшиної* ; [упоряд. : *Володимир Панченко, Сергій Махун, Ігор Сюдюков*]. – [Вид. третє]. – К. : Укр. прес-група, 2004. – 400 с. – (Б-ка газети «День»).
- 2005
611. «Бо без любові – темінь огорта...» // Літературна Україна. – 2005. – 14 квіт. – С. 6.
612. *Винниченко Володимир Кирилович* // Енциклопедія Сучасної України. Т. 4 : В – Вог / НАН України, Наук. т-во ім. Т. Шевченка, Ін-т енцикл. дослідж. НАН України ; редкол. : *І. М. Дзюба* [та ін.]. – К., 2005. – С. 413–416.
613. Відповідальність за націю : [експерти «Дня» *В. Панченко, Вадим Скуратівський, Юрій Шаповал* та ін.] про книжку *І. Дзюби* «Інтернаціоналізм чи русифікація?» / підготувала *Юлія Кацун* // День. – 2005. – 15 листоп. – С. 1, 6.
614. *Володимир Винниченко і Фрідріх Ніцше* // Джерела інтерпретації = Источники интерпретации : ювіл. зб. на пошану проф. *Юрія Борева* / ред. : *В. Скотний, М. Зимомря*. – Дрогобич : Коло, 2005. – С. 555–572. – (Studia in honorem) (Монолог – Діалог культур ; вип. 5).
615. *Володимир Панченко* : «У мені, як і в газеті “День”, живе і розвивається “бісик” мандрівництва» : [інтерв'ю] / розмовляла *Юлія Кацун* // День. – 2005. – 2 верес. – С. 4.

616. «Гофманіада» *Володимира Дрозда* та «Гоголіада» *Юрія Щербака* (два епізоди з історії української літератури кінця 1960-х рр.) // Київ. – 2005. – № 12. – С. 144–152.
617. Дворянське гніздо *Миколи Костомарова* : під Прилуками руйнується будинок, у якому десять років мешкав славетний український історик // Літературна Україна. – 2005. – 1 груд. – С. 1, 8.
618. «Діамант дорогий» на роздоріжжях історії // Дивослово. – 2005. – № 1. – С. 2–6.
619. Дідівці та *Микола Костомаров* : під Прилуками руйнується будинок, у якому десять років мешкав славетний український історик // День. – 2005. – 22 жовт. – С. 7.
620. До історії української літератури початку 1970-х років // Біблія і культура : зб. наук. ст. / Чернівець. нац. ун-т ім. Ю. Федьковича, Ін-т л-ри ім. Т. Г. Шевченка НАН України, Наук.-дослід. центр «Біблія і культура». – Чернівці : Рута, 2005. – Вип. 7. – С. 126–159.
621. Зупинитися й озирнутися // День. – 2005. – 1 квіт. – С. 21.
622. Імператив справедливості // День і вічність *Джеймса Мейса* / за заг. ред. *Лариси Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2005. – С. 359–362.
623. Календар-довідник. 2005–2006 навчальний рік / Нац. ун-т «Кієво-Могилян. академія» ; [відп. за вип. : *В. Є. Панченко, Н. Р. Шумкова, В. Й. Соловйова, С. М. Лутчин* ; ред. *О. Л. Рудь*]. – К. : Кієво-Могилянська академія, 2005. – 223 с.
624. Книги опалимі і неопалимі : 19 березня *Ліна Костенко* відзначила свій 75-річний ювілей // Долинські новини. – 2005. – 23 берез. – С. 3.
625. *Максим Рильський*, poeta Maximus : Спроба життєпису поета напередодні 110-річчя від дня його народження // День. – 2005. – 11 лют. – С. 18–19.
626. Між дисгармонією та чесністю з собою [про творчість *Володимира Винниченка*] // Книжковий клуб. – 2005. – № 7–8. – С. 27–31.
627. «Мені краще бути самотнім...» : *Михайло Коцюбинський* у листуванні з дружиною // День. – 2005. – 26 листоп. – С. 7 ; 3 груд. – С. 7.
628. Момент сили : [виступ у Острозькій академії] / записав *Михайло Мазурін* // День. – 2005. – 15 квіт. – С. 7.
629. «Народу гілочка тернова...» : диптих про поезію *Ліни Костенко*. – К. : Веселка, 2005. – 64 с. – (Сер. «Урок літератури»).
Рец. : *Дроздовський Д.* Духовний інтеграл *Ліни Костенко* : рефлексії довкола книжки *Володимира Панченка* «Народу гі-

- лочка тернова» / *Д. Дроздовський* // Слово Просвіти. – 2005. – 10–16 листоп. – С. 12.
630. Неприкаяний бурсак із Крутих : слідами героя роману *А. Свидницького* «Люборацькі» // *День*. – 2005. – 5 листоп. – С. 7.
631. Поема *Ліни Костенко* «Скіфська одіссея» : полеміка з *Олександром Блоком* // *Поезія Ліни Костенко* в часах перехідних і вічних : матеріали круглого столу 18 берез. 2005 р. / [упоряд. *Т. В. Шаповаленко*]. – К. : КМ Академія, 2005. – С. 17–22.
632. Політичний проект *Володимира Винниченка* 1936 року : невідомий лист письменника до *Сталіна* / комент. *В. Панченка* // *Українська культура*. – 2005. – № 7–8. – С. 32–35.
Відгук : Лауреати року // *Українська культура*. – 2005. – № 11-2. – С. 48. [Редакційна колегія часопису «Українська культура» визнала за підсумками творчого конкурсу одним з переможців *Володимира Панченка* за публікацію «Політичний проект *Володимира Винниченка* 1936 року : невідомий лист письменника до *Сталіна*»].
633. Про «беззубість», лояльність та об'єктивність : українські ЗМІ у постреволюційний період [відповідь професора *В. Панченка* на запитання газети «День» «Влада змінилася. Як змінилися ЗМІ?»] / підготували *Ірина Єгорова* [та ін.] // *День*. – 2005. – 4 берез. – С. 17.
634. Ржищів *Ліни Костенко* // *День*. – 2005. – 25 листоп. – С. 6–7.
635. Русифікація від *Олександра Мороза* // *День*. – 2005. – 21 квіт. – С. 7.
636. Самотність на верхів'ях : поезія *Ліни Костенко* в часи «відлиги» і «заморозків» // *Дивослово*. – 2005. – № 3. – С. 54–59.
637. «Скіфська одіссея» : полеміка з *Олександром Блоком* // *День*. – 2005. – 19 берез. – С. 7.
638. Україна й *Винниченко* : неподолане минуле? : [інтерв'ю з дослідником творчості *Володимира Винниченка*, доктором філолог. наук, віце-президентом Нац. ун-ту «Києво-Могилянська академія», проф., членом Національної спілки письменників України *Володимиром Панченком*] / розмову вела *Людмила Момот* // *Урядовий кур'єр*. – 2005. – 8 груд. – С. 9.
639. Україна, Польща та «битва за Європу» : [фрагмент виступу на презентації книги «Війни і мир» в Острозі] / записав *Михайло Мазурін* // *День*. – 2005. – 15 квіт. – С. 6.
640. Українська література, 11 клас : підруч. для загальноосвіт. навч. закл. / *Мовчан Р. В., Ковалів Ю. І., Погребенник В. Ф., Панченко В. Є.* ; за заг. ред. *Р. В. Мовчана*. – К. ; Ірпінь : Перун, [2005]. – 492, [1] с. : іл. – Бібліогр. наприкінці глав. та у підрядк. прим.
641. Федько-халамидник та інші / *В. Панченко, С. Присяжнюк* // *Дивослово*. – 2005. – № 7. – С. 21–24.

642. **Передм.** : Десять заповідей поета // Шевченкіана степова : антологія / [упоряд. *Василь Бондар*]. – Кіровоград : Мавік, 2005. – С. 7–14.
643. **Передм.** : *Максим Рильський*, poeta Maximus // Вибрані твори : у двох томах. Том перший : Вірші. Поеми / *Максим Рильський* ; [редкол. : *Павличко Д. В.* (голова), *Зяблюк М. П.*, *Панченко В. Є.* та ін. ; вступ. ст., комент., прим. *Панченко В. Є.* та ін.]. – К. : Українська енциклопедія ім. М. П. Бажана, 2005. – С. 5–53.
644. **Ред.** : *Квіт С. М.* Герменевтика : посібник / [наук. ред. *В. Панченко*]. – К. : Києво-Могилян. акад., 2005. – 42, [1] с. : іл. – Бібліогр. : с. 35–37 і в підрядк. прим.
645. **Ред.** : Магістеріум. Вип. 21 : Літературознавчі студії : [зб. наук. студій] / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія», Магістерські програми ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.*, *Агеєва В. П.*, ... *Панченко В. Є.* та ін. ; упоряд. *Моренець В. П.*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2005. – 94 с.
646. **Ред.** : Наукові записки. Т. 48 : Філологічні науки / Національний університет «Києво-Могилянська академія» ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.* (гол. ред.), *Агеєва В. П.*, ... *Панченко В. Є.* та ін. ; упоряд. : *Веретельник Р. М.* ; рец. : *Денисова Т. Н.*, *Ніколенко О. М.*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2005. – 90 с. – (Наукові записки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; заг. редкол. : *Брюховецький В. С.*, *Брик М. Т.*, *Антонюк Н. Г.* та ін.)).
647. **Рец.** : Книга про нас // Народне слово. – 2005. – 15 берез. – С. 3. – Рец. на кн. : *Громовий В.* Школа, школа / *В. Громовий*. – К., 2004.
648. The Imperative of Justice // Day and Eternity of James Mace / under the overall editorship of Larysa Ivshyna. – К. : Ukrainian Press Group Ltd., 2005. – P. 307–310.

2006

649. Битим шляхом історії [про фільм *Станіслава Клименка* «Братство»] // Кіно-Театр. – 2006. – № 2. – С. 30–31.
650. Від «Білих островів» до «Знака терезів» : поезія *Максима Рильського* 1910–1932 рр. // Слово і час. – 2006. – № 1. – С. 3–14.
651. Відкритий лист студентам Могилянки [з приводу повноцінного функціонування укр. мови] / *В. Брюховецький*, *В. Панченко*, *В. Моренець* [та ін.] // Академічна панорама / НаУКМА. – 2006. – квіт. – С. 2.
652. Відкритий лист до Президента України *В. А. Ющенко* / *В. Брюховецький*, *М. Жулинський*, ... *В. Панченко* [та ін.] // Львівська газета. – 2006. – 24 трав. – С. 4.

653. *Володимир Панченко*: «У подорожах мене найбільше цікавлять історії людей, переплетіння доль» / інтерв'ю записала *Л. Момот* // Народне слово. – 2006. – 14 груд. – С. 4.
654. Гуманітарна сфера в небезпеці // Літературна Україна. – 2006. – 30 берез. – С. 1, 4.
655. *Гуменюк Віктор Іванович* // Енциклопедія Сучасної України / ред. кол. : *І. М. Дзюба* [та ін.] ; НАН України, Наук. т-во ім. Т. Шевченка, Координаційне бюро Енциклопедії Сучасної України НАН України. – К., 2006. – Т. 6. – С. 627.
656. Держава має зробити рішучі кроки проти утисків української мови : Президентові України *Ющенку В. А.* / *Брюховецький В. С., Жулинський М., ... Панченко В.* [та ін.] // Шлях перемоги. – 2006. – 24 трав. – С. 2.
657. Дзвін криниці, який не замовка... [про життя і творчість поета *Володимира Бровченка*] // Культура і життя. – 2006. – 7 черв. – С. 3.
658. Джерело національної гордості // *Івшина Л.* Мої університети / упоряд. *Н. Тисячна*. – К. : Укр. прес-група, 2006. – С. 8–9.
659. «Добрий ангел» : Життєвий шлях друга *Тараса Шевченка* // День. – 2006. – 18 берез. – С. 7.
660. «Добрий ангел» : Життєвий шлях друга *Тараса Шевченка* // Хобі. – 2006. – лип. – серп. – С. 24–31.
661. Євангеліє від *Миколи Ге* : великий митець наодинці з вічністю // День. – 2006. – 3 черв. – С. 7 ; 17 черв. – С. 7.
662. Жорстокий романс *Афанасія Фета* : українські скрижалі // Говорить і показує Україна. – 2006. – 16 лют. – С. 11.
663. З дитячих літ генія // Дивослово. – 2006. – № 9. – С. 37–38.
664. Малоросизація суспільства — загроза Україні : відкритий лист до громадськості, політичних сил та державної влади України / підписали : *В. Панченко, О. Положинський, С. Присяжний* [та ін.] // Універсум. – 2006. – № 1–2. – С. 3, 43.
665. Малоросизація суспільства загрожує незалежності : звернення до громадськості, політичних сил і державної влади України (відкритий лист) / підписали : *Олександр Положинський, Володимир Панченко, Сергій Присяжний* [та ін.] // Слово Промісвіти. – 2006. – 16–22 лют. – С. 5.
666. *Микола Зеров* : три літа в Златополі // Наш сучасник *Микола Зеров*. – Луцьк : Терен, 2006. – С. 324–329.
667. Націоналізація історії : [інтерв'ю з *В. Панченком* та ін.] / підготувала *Н. Тисячна* // *Івшина Л.* Мої університети. – К. : Укр. прес-група, 2006. – С. 108–112.
668. «Небайдужі» інтелектуали вимагають запровадження жорстких видавничих квот для підтримки української мови : лист

- про 70 відсотків / Інф. «УМ» [«Підписанти» : *В. Брюховецький, М. Жулинський ... В. Панченко* та ін. «звернулись до президента *В. Ющенка* з листом-вимогою встановити обов'язкову норму видання укр. мовою частини тиражу для журналів газет у розмірі не менше 70 відсотків від загального накладу видання»] // *Україна молода* – 2006. – 24 трав. – С. 4.
669. Письменники про мову й освіту // *Урок Української*. – 2006. – № 1–2. – С. 4.
670. Після «Собору» : *Олесь Гончар* : прихований трагізм долі // *День*. – 2006. – 24 лют. – С. 8.
671. Поема *Ліни Костенко* «Скіфська одіссея» : полеміка з *Олександром Блоком* // *Поезія Ліни Костенко* в часах перехідних і вічних : матеріали круглого столу : доповнено публікаціями в періодичних виданнях / ред.-упоряд. *Т. В. Шаповаленко*. – Х. : Прапор, 2006. – С. 17–22.
672. Політичний проект *Володимира Винниченка* 1936 року : невідомий лист письменника до *Сталіна* // *Громадсько-політична діяльність Володимира Винниченка* : (до 125-річчя від дня народження) : зб. ст. – К. : ІПіЕНД, 2006. – С. 222–236.
673. Ржищів *Ліни Костенко*. Язичницьке дитинство // *Літературна Україна*. – 2006. – 16 лют. – С. 1, 8.
674. «Робінзонада» *Юрія Барабаша* // *Слово і час*. – 2006. – № 8. – С. 74–81.
675. «Сила чорноземна наш *Чубинський...*» // *Дзеркало тижня*. – 2006. – 1 лип. – С. 21.
676. Суспільство відповідальне за «якість» своїх політиків... // *День*. – 2006. – 28 верес. – С. 6.
677. Та ж не про цензуру, а про демагогію йдеться! [звернення авторів до керівників Національної телекомпанії з приводу «репортажу» про врочи́сте відкриття Міжнар. конкурсу з укр. мови ім. Петра Яцика] / *Володимир Загорій, Михайло Слабошпицький, Володимир Панченко* [та ін.] // *Літературна Україна*. – 2006. – 23 лют. – С. 1.
678. Через прірву – за два стрибки : 50 років «закритої» доповіді *Микити Хрущова* : ретроспективний аналіз // *День*. – 2006. – 25 лют. – С. 1, 6–7.
679. Передм. : «Велика трійця» українського духу : концепції та версії *Юрія Барабаша* // *Барабаш Ю. Я. Вибрані студії : Сковорода. Гоголь. Шевченко*. – К. : Києво-Могилянська академія, 2006. – С. 7–19.
680. Ред.: Наукові записки. Т. 60 : Філологічні науки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.* (гол. ред.), *Агеєва В. П.*, ... *Панченко В. Є.* та ін. ; упо-

ряд. : Масенко А. Т., Тарасенко Б. В. ; рец. : Городенська К. Г., Мойсієнко А. К.]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2006. – 92 с. – (Наукові записки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [заг. редкол. : Брюховецький В. С., Моренець В. П., Бурбан А. Ф. та ін.]).

681. Рец. : Це виклик нашій суєтності // Літературна Україна. – 2006. – 12 січ. – С. 6. – Рец. на кн. : Базилевський В. «Лук Одиссеїв».

2007

682. Анна Ахматова : гра з Долею : із молодих літ київської «чаклунки» // День. – 2007. – 29 верес. – С. 7.

683. Василь Гроссман. Голодная казнь : вступне слово до публікації // День. – 2007. – 23 листоп. – С. 22–23.

684. Випадок Мазени // Той, хто відродив Могилянку : зб. до 60-ліття В'ячеслава Брюховецького / [упоряд. : В. Моренець, В. Панченко, Т. Ярошенко]. – К. : [Києво-Могилянська академія], 2007. – С. 392–406.

685. Випадок Мазени : славетний гетьма́н очима Гоголя й Шевченка // День. – 2007. – 3 лют. – С. 7.

686. Від упорядників = Ab imo pectore / [Володимир Моренець, Володимир Панченко, Тетяна Ярошенко] // Той, хто відродив Могилянку : зб. до 60-ліття В'ячеслава Брюховецького / [упоряд. : В. Моренець, В. Панченко, Т. Ярошенко]. – К. : [Києво-Могилянська академія], 2007. – С. 5–6.

687. Відзначити – чи «влипнути»? [думка автора щодо проблем святкування 300-ліття укр.-швед. союзу та 300-ліття Полт. битви] // День. – 2007. – 14 лип. – С. 7.

688. *Володимир Винниченко // Історія української літератури ХХ століття : навч. посіб. для студентів вищих навч. закладів. – К., 2007.

689. Володимир Панченко : «У подорожах мене найбільше цікавлять історії людей, переплетіння доль» : [інтерв'ю] / Людмила Момот // Хобі. – 2007. – січ. (№ 1). – С. 6–16.

690. Григорій Тарновський, власник Едему // День. – 2007. – 20 січ. – С. 7.

691. Євангеліє від Миколи Ге // Київ. – 2007. – № 2. – С. 181–190.

692. Золоте диво з-під Глодос // День. – 2007. – 11 трав. – С. 8.

693. Іван Мазепа очима Гоголя й Шевченка // Освіта і управління. – 2007. – Т. 10, ч. 3–4. – С. 135–144.

694. Качанівський ідальго : із історії життя Василя Тарновського-старшого // День. – 2007. – 2 лют. – С. 8.

695. Книга про подвижників // Літературна Україна. – 2007. – 9 серп. – С. 6.

696. Матеріали круглого столу «*Володимир Винниченко* : текст... контекст... метатекст...» / учасники круглого столу : *Н. Шумило, Г. Сивокінь, ... В. Панченко* [та ін.] ; матеріали підгот. *Олена Поліщук* // Винниченкознавчі зошити / Ін-т л-ри ім. Т. Г. Шевченка НАН України, Ніжин. держ. ун-т ім. М. Гоголя, Винниченкознавча наук. лаб., Центр гуманіт. співпраці з укр. діаспорою. – Ніжин : [б. в.], 2007. – Вип. 3. – С. 121–134.
697. «Народу гілочка тернова ...» : диптих про поезію *Л. Костенко*. – 2-ге вид. – К. : Веселка, 2007. – 62, [2] с. – (Сер. «Урок літератури»). – Бібліогр. в підряд. прим.
698. Неубієнна література : дослідницькі етюди. – К. : Твім ін-тер, 2007. – 436 с. – Бібліогр. наприкінці ст. – Імен. покажч. : с. 417–436.
Рец. : *Бондар В.* Інтелектуальна пристрасть *Володимира Панченка* / *В. Бондар* // Народне слово. – 2011. – 18 січ. – С. 4.
Рец. : *Сюндюков І.* Літопис народної душі : про нову книгу професора *Володимира Панченка* / *Ігор Сюндюков* // День. – 2008. – 19 січ. – С. 7.
699. Новорічне «Берестечко» // День. – 2007. – 10 січ. – С. 1, 8.
700. Новорічне «Берестечко» // Народне слово. – 2007. – 18 січ. – С. 1, 3.
701. Пам'ятник холопству. *Катерина II* як дзеркало української державності : [на запитання газети «День» відповідають експерти : *В. Панченко*, проф. НаУКМА, *Ю. Шаповал*, проф., д-р істор. наук] // День. – 2007. – 30 жовт. – С. 1.
702. Після «Собору» // Дивослово. – 2007. – № 1. – С. 15–18.
703. Пристрасті *Василя Тарновського* // Хобі. – 2007. – берез. (№ 3). – С. 28–37.
704. Світлий Тарасів ангел // Культура і життя. – 2007. – 7 берез. – С. 3.
705. Сталкер 1960-х // Феномен *Івана Дзюби* : матеріали круглого столу / відп. за вип. *В. Й. Соловійова*. – К. : Києво-Могилянська академія, 2007. – С. 70–85.
706. Така лиха пам'ять, або Метаморфози *Віталія Коротича* // Літературна Україна. – 2007. – 27 груд. – С. 2–3.
707. Телевізійні «Берестечка» власноруч? // Урок Української. – 2007. – № 6. – С. 4–5.
708. «Той, хто відродив Могилянку» : про «дофілософський» період *В'ячеслава Брюховецького* [на запитання «Дня» – що значить *В'ячеслав Брюховецький* і Могилянка для українського суспільства відповідають] : / *Богдан Гаврилишин, Микола Жулинський, ... Володимир Панченко* [та ін.] ; записала *Надія Тишачна* // День. – 2007. – 18 лип. – С. 1, 8.

709. Щаслива людина, котра вміє брати «Бастилії» // Літературна Україна. – 2007. – 9 серп. – С. 1, 2.
710. Ялтинський «поетолікар» : кримські хроніки *Степана Руданського* // День. – 2007. – 27 жовт. – С. 7.
711. **Передм.** : «Велика трійця» українського духу : концепції та версії *Юрія Барабаша* // *Барабаш Ю. Я.* Вибрані студії : *Сковорода. Гоголь. Шевченко*. – К. : Києво-Могилянська академія, 2007. – С. 7–19.
712. **Ред.** : Магістеріум. Вип. 29 : Літературознавчі студії : [зб. наук. студій] / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія», Магістерські програми ; [заг. редкол.: *Брюховецький В. Б., Моренець В. П., ... Панченко В. Є.* ; редкол. темат. вип.: *Моренець В. П., Агеєва В. П., ... Панченко В. Є.* ... [та ін.] : упоряд. *Кравченко А. Є.* ; рец. *В. Л. Смілянська, С. М. Пригодій*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2007. – 100 с.
713. **Ред.** : Наукові записки. Т. 72 : Філологічні науки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.* (гол. ред.), *Агеєва В. П., ... Панченко В. Є.* та ін. ; упоряд. *Веретельник Р. М.* ; рец. : *Бернадська Н. І., Пелешенко Ю. В.*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2007. – 88, [3] с. – (Наукові записки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [заг. редкол. : *Брюховецький В. С., Моренець В. П., Панченко В. Є.* та ін.]).
714. **Упоряд.** : Той, хто відродив Могилянку : зб. до 60-ліття *В'ячеслава Брюховецького* / [редкол. : *І. Дзюба* ... та ін. ; упоряд. *В. Моренець, В. Панченко, Т. Ярошенко* ; наук. ред. *В. Моренець, В. Панченко*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2007. – 703 с. : фото.

2008

715. «Бо я – українець» : Літературний портрет *В. Винниченка*. – 2-ге вид. – К. : Веселка, 2008. – 36, [1] с. – (Сер. «Урок літератури»). – Бібліогр. : с. 35–37.
716. *Василь Гроссман* і «біси» : письменник розгадав міф про «загадкову російську душу» // День. – 2008. – 1 лют. – С. 7.
717. Великий довідник школяра з тестовими завданнями : [укр. мова, укр. літ. історія України, англ. мова : 5–11 кл.] / [Ющук Іван Пилипович, Коваленко Валентина Михайлівна, Панченко Володимир Євгенович та ін.]. – К. : Махаон-Україна, 2008. – 701, [1] с. : іл., табл.
718. Віч-на-віч з історією : гетьман *Мазепа* і ми // Освіта України. – 2008. – 12 лют. – С. 3.
719. *Володимир Винниченко*: портрет на тлі епохи // Історія в школах України. – 2008. – № 3. – С. 48–53.

720. **Володимир Панченко**: «Мазепинська тема й досі залишається для багатьох дражливою» [розмова з проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилян. академія» **В. Панченком** стосовно відзначення 300-річчя повстання під проводом **Івана Мазепи** та Полт. битви] / записав **Б. Куманський** // Народне слово. – 2008. – 23 лют. – С. 2.
721. **Володимир Панченко**: «ЛітАкцент» – це некон'юктурний погляд на літературу»: інтерв'ю / записала **Л. Колесник** // Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах. – 2008. – № 4. – С. 125–127.
722. **Володимир Панченко**: «Якщо преса і помічає якусь книжку, то, як правило, це обмежується двома десятками імен»: інтерв'ю / записав **Г. Никонов** // Коментарі. – 2008. – 19 верес. – С. 36.
723. «Геометрія української історії» депутатам не під силу: пам'ять жертв Батуріна в парламенті вшанували одиниці: [комент.: **В. Панченка, Т. Чухліба, Б. Червака** та ін.] // День. – 2008. – 14 листоп. – С. 5.
724. Декілька необхідних слів про упорядника // **Маланюк Є. Ф.** Нотатники: (1936–1968) / біограф. нарис, вступ. статті, підготовка текстів, упоряд. та приміт. **Леоніда Куценка** / **Є. Ф. Маланюк**. – К.: Темпора, 2008. – С. 6–9.
725. Запитання «Дня»: «Якими мають бути кроки держави та громадськості, щоб українці більше знали про гетьмана **Івана Мазепу** та його добу»: [відповідають **В. Моренець, о. Ю. Мицик, ... В. Панченко** та ін.] / **Надія Тисячна** // День. – 2008. – 17 жовт. – С. 7.
726. **Іван Мазепа** очима **Гоголя й Шевченка** // Наукові записки Академії наук вищої школи України. – 2008. – Т. III. – С. 83–94.
727. Ідеологічна приправа Полтавської битви: [інтерв'ю з професором Києво-Могилянської академії **В. Панченком**] / провела **Уляна Глібчук** // Слово Просвіти. – 2008. – 23 серп. – С. 10.
728. «Київ “здав” Полтаву»: у тому, що Полтавська оборада не виділила коштів на спорудження пам'ятника Мазепі, винні й столичні урядовці: [комент. професора НаУКМА **В. Панченка**] / підготувала **Ольга Решетилова** // День. – 2008. – 28 листоп. – С. 2.
729. Київ здає «Полтаву»? // День. – 2008. – 5 груд. – С. 20.
730. К–У–Л–Ь–Т–У–Р–А!!! // День. – 2008. – 27 берез. – С. 1.
731. Криваві хлопчики // День. – 2008. – 27 берез. – С. 18.
732. Мазепин вибір: [інтерв'ю з **В. Панченком, В. Брюховецьким, Ю. Мициком** та ін.] / записала **Галина Кривенко** // Молодь України. – 2008. – 7–11 лют. – С. 1, 14.

733. Метаморфози *Віталія Коротича* // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 1. – С. 41–47.
734. Моя *Ліна Костенко* : [привітання до ювілею] / *Володимир Панченко* [та ін.] // День. – 2008. – 19 берез. – С. 1, 7–9.
735. «На історичному нігілізмі будується будь-яка окупаційна стратегія» : експерти «Дня» [*О. Білий, Ю. Мельник, В. Панченко* та ін.] про політику й культуру пам'яті, інтерпретацію історії та суспільні очікування / розмову вели *Л. Івшина* [та ін.] // День. – 2008. – 7 серп. – С. 4–5 ; 8 серп. – С. 4–5.
736. Нарцис Хамелеонович // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 2. – С. 58–61.
737. «Немовби я і є – і мов мене немає...» : нотатки про літературну критику // Дзеркало тижня. – 2008. – 19 квіт. – С. 19.
738. «Панно Маріє, вже півстоліття ділить нас...» : *Марія Башкирцева* очима *Лесі Українки, Дмитра Донцова* та *Євгена Маланюка* // День. – 2008. – 25 жовт. – С. 6.
739. *Панченко Володимир*: Мазепинська тема ще й досі для багатьох дражлива ... : [інтерв'ю з проф. НаУКМА, головою Громад. комітету з відзначення 300-ї річниці Повстання за незалежність України під проводом *І. Мазепи* та Полт. битви *В. Є. Панченком*] / розмову вела *Л. Колесник* // Історія в школах України. – 2008. – № 4. – С. 38–39.
740. Після «карантину»: (полемічні нотатки) // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 1. – С. 20–31.
741. Романс від *Олександра Олеся* : 130 років тому народився визначний український поет // День. – 2008. – 6 груд. – С. 6.
742. Свобода – безсмертна // Кур'єр Кривбасу. – 2008. – № 224–225. – С. 365–374.
743. Слово до читачів // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 1. – С. 11–12.
744. Слово до читачів // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 2. – С. 11–12.
745. «Створення єдиної УПЦ – об'єктивна реальність історії» : експерти «Дня» [*В. Скуратівський, Л. Кравчук, В. Панченко* та ін.] – про підсумки нещодавнього святкування [хрещення Київської Русі] // День. – 2008. – № 136. – С. 1, 4 ; № 138. – С. 4.
746. «Страх втратити свої позиції на Україні» : про дискусію українських і російських марксистів : рік 1913 // День. – 2008. – 30 лип. – С. 4.
747. «Так ніхто не кохав...» : десять шедеврів української любовної лірики. – К. : Веселка, 2008. – 91, [4] с. – Бібліогр. у прим. : с. 93–94.
748. Той, чия душа «край Скіфії стояла...» : (Про збірку поезій *Бориса Мозолєвського*) // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 1. – С. 156–161.

749. Торуючи нелегкий шлях : [експерти «Дня» : *Ю. Щербак, К. Гудзик, ... В. Панченко* та ін. про відзначення 1020-річчя хрещення Київської Русі] / *Георгій Шибанов* // *День*. – 2008. – 6 серп. – С. 4.
750. Убити голодом : розділ із повісті «Все тече» / *Василій Гроссман* ; пер. з рос. *Володимир Панченко* // *Кур'єр Кривбасу*. – 2008. – № 224–225. – С. 374–386.
751. Українська література : 11 кл. : підруч. для серед. загальноосвіт. шк. / *Р. В. Мовчан, Ю. І. Ковалів, ... В. Є. Панченко* [та ін.] ; за заг. ред. *Р. В. Мовчан*. – К. ; Ірпінь : Перун, 2008. – 492, [1] с. : іл. – Бібліогр. в кінці гл. та в підряд. приміт.
752. Феміністка : шлях *Наталі Кобринської* // *День*. – 2008. – 16 лют. – С. 23.
753. Чарівник, якому повірив світ [*Ч. Айтматов*] // *Літературна Україна*. – 2008. – 25 груд. – С. 4.
754. Шокова терапія від *Євгена Маланюка* // *Народне слово*. – 2008. – 18 берез. – С. 3.
755. Післям. : *Щербак Ю. М.* Хроніка міста Ярополя / *Юрій Щербак* ; післям. *В. Є. Панченка*. – Харків : Фоліо, 2008. – 254, [2] с. – (Сер. «Українська література»).
756. Ред. : *Іван Мазепа* та його доба : історія, культура, національна пам'ять : матеріали міжнар. наук. конф., [Київ – Полтава, 15–17 жовт. 2008 р.] / [редкол. : *В'ячеслав Брюховецький* (голова) *Юрій Мицик, Володимир Панченко* та ін. ; ред.-упоряд. *Віталій Щербак*] ; Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К. : Темпора, 2008. – 486 с.
757. Ред. : ЛітАкцент : альманах. – К. : Темпора, 2008. – Вип. 1. – 544 с., іл.
758. Ред. : ЛітАкцент : альманах. – К. : Темпора, 2008. – Вип. 2. – 492 с., іл.
759. Ред. : Наукові записки. Т. 85 : Філологічні науки / Національний університет «Києво-Могилянська академія» ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.* (голова) , *Агеєва В. П.*, ... *Панченко В. Є.* ... та ін. ; рец. : *Пономарів О. Д., Мойсієнко А. К.* ; упоряд. *Масенко Л. Т.*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2008. – 84, [3] с. – (Наукові записки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [заг. редкол. : *Брюховецький В. С., Моренець В. П., Панченко В. Є.* та ін.]).
760. Рец. : Від *Лазаря Барановича* до *Юрія Андруховича*, або Балак *Шевельова* // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 2. – С. 94–99. – Рец. на кн. : *Юрій Шевельов*. Вибрані праці : у 2 т. / упорядники *Лариса Масенко* та *Іван Дзюба* / *Юрій Шевельов*. – К. : Видавничий дім «Києво-Могилян. акад.», 2008.

761. **Рец.** : Генітальна література, або Дурдом *Софії Андрухович* // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 1. – С. 68–73. – Рец. на кн. : *Андрухович С. Сьомга / С. Андрухович.* – К. : Нора-Друк, 2007.
762. **Рец.** : Із погляду смерті // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 1. – С. 215–218. – Рец. на кн. : *Айтматов Ч. Когда падают горы (Вечная невеста) / Ч. Айтматов.* – СПб. : Азбука-классика, 2006.
763. **Рец.** : «Край Скіфії душа моя стояла...» // Київ. – 2008. – № 5–6. – С. 183–186.
764. **Рец.** : Мандри лабіринтами сучасної прози // Вітчизна. – 2008. – № 5–6. – С. 163–164. – Рец. на кн. : *Харчук Р. Б. Сучасна українська проза. Постмодерний період / Р. Б. Харчук.* – К. : Академія, 2008. – 248 с.
765. **Рец.** : Шокова терапія від *Євгена Маланюка* // ЛітАкцент : альманах. – 2008. – Вип. 1. – С. 334–339. – Рец. на кн. : *Маланюк Є. Нотатники (1936–1968) / Є. Маланюк.* – К. : Темпора, 2008.
766. **Упоряд.** : *Коцюбинський М. М.* Листи до *Олександри Аплаксіної / М. М. Коцюбинський* ; [упорядкув. *В. Панченка* ; відп. ред. *В. Дудко* ; Укр. наук. Ін-т Гарвард. ун-ту, Ін-т критики, Наук. т-во ім. Шевченка в Америці]. – К. : Критика, 2008. – 639 с., [24] арк. іл., [1] арк. портр. – Текст укр., рос. – Бібліогр. : с. 622–625. – Показж. : с. 581–621.

2009

767. *Василь Гроссман* і «Біси». Письменник розгадав міф про «загадкову російську душу» // Екстракт 150 : у двох частинах / за заг. ред. *Лариси Івиної.* – К. : Укр. прес-група, 2009. – [Ч. 1]. – С. 861–870.
768. *Василий Гроссман.* Голодная казнь [передм. до глави з повісті *В. Гроссмана* «Все течет»] // Екстракт 150 : у двох частинах / за заг. ред. *Лариси Івиної.* – К. : Укр. прес-група, 2009. – [Ч. 1]. – С. 831.
769. Від роздвоєння свідомості до одужання : на Полтавщині вулицю *Леніна* перейменували на вулицю *Касьяна* : [комент. *Євгена Головахи*, заступника директора Інституту соціології НАН України і *Володимира Панченка*, доктора філол. наук, проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилян. академія»] // День. – 2009. – 13 листоп. – С. 1–2.
770. *В. Панченко*: Все залежить від того, якою буде концепція пам'ятника *Троцькому* [комент. доктора філол. наук, проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилянська академія» *В. Панченка* стосовно рішення Бобринецької міської ради про надання дозволу на спорудження пам'ятника землякові *А. Троцькому*] // Народне слово. – 2009. – 17 листоп. – С. 1, 6.

771. Все залежить від того, якою буде концепція пам'ятника *Троцькому* // *Чесць хлібороба*. – 2009. – 21 листоп. – С. 2.
772. *Гоголь* : клопоти з національною ідентичністю // *Микола Гоголь*. Інтерпретації : [зб. ст.] : зб. на основі матеріалів міждисциплінарної наук. конф. «Інтерпретація творів М. Гоголя в ХХ–ХХІ ст.», проведеної Центром кінематограф. студій 8 квіт. 2009 р. в НаУКМА / упоряд. *Лариса Брюховецька* ; [Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія», Центр кінематограф. студій НаУКМА]. – К. : Задруга, 2009. – С. 31–40.
773. Гриф забуття знято : документальний цикл на Першому повертає українцям забуті імена. На черзі – *Олександр Шумський* : [за матеріалами розмови з *Іриною Шатохіною, Володимиром Панченком і Юрієм Шаповалом*] / *Маша Томак, Ігор Самокиш* // *День*. – 2009. – 4 верес. – С. 17.
774. Два кольори *Дмитра Павличка* // *День*. – 2009. – 2 жовт. – С. 18.
775. «Для творчості *Загребельного* характерна колізія – “*Моцарт*” і “*Сальєрі*”» : люди яскравого обдарування і войовничої агресивності – найулюбленіші типи героїв письменника : [проф. НаУКМА *В. Є. Панченко* про творчість письменника] / підготувала *Надія Тисячна* // *День*. – 2009. – 7 лют. – С. 1, 6.
776. «Добрий ангел». Життєвий шлях друга *Тараса Шевченка* // *Екстракт 150* : у двох частинах / за заг. ред. *Лариси Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2009. – [Ч. 1]. – С. 679–690.
777. «Екстракт 150» : топ-продукт українських інтелектуалів : у Львові в рамках Форуму видавців представлено нову книгу із серії «Бібліотека газети «День» : [за матеріалами розмови з проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилян. академія» *В. Панченком* про перше враження від видання «Екстракт 150»] / *Маша Томак* // *День*. – 2009. – 12 верес. – С. 2.
778. «Кожна інтелігентна родина повинна мати у своїй бібліотеці книги “Дня”» : відтепер «Екстракт 150» – у книгарні Києво-Могилянської академії та «Є» : [за матеріалами розмови з проф. Києво-Могилянської академії, доктором філол. наук *В. Панченком*, директором книгарні Києво-Могилянської академії *Н. Павлюк* і консультантом книгарні «Є» *С. Дячуком*] / *Олена Рябець* // *День*. – 2009. – 28 жовт. – С. 17.
779. *ЛітАкцент* // *Дивослово*. – 2009. – № 1. – С. 59.
780. «ЛітАкцент» роздав слонів і «Золоту бульку» : в Україні з'явилася нова літературна премія та антипремія : [за матеріалами розмови з гол. ред. інтернет-видання «ЛітАкцент», проф. Києво-Могилянської академії *В. Панченком*] / *Юрій Рудницький* // *Вечірній Київ*. – 2009. – 10 лют. – С. 10.

781. Майбутнє України вирішуватиметься у сфері культури : 24 листопада в інформаційному агентстві УНІАН відбулася прес-конференція, на якій представники вітчизняної інтелігенції оприлюднили відкритий лист до прем'єр-міністра *Юлії Тимошенко* : [комент. : *Юрія Кочубея, Юлії Олійник, ... Володимира Панченка* та ін.] / *Наталка Білоцерківець* // Культура і життя. – 2009. – 27 листоп. – 4 груд. – С. 7.
782. Микола Васильович і два його полковники : ювілей класика як привід поговорити про історію та сьогодення // *День*. – 2009. – 1 квіт. – С. 1, 7.
783. Мій рік – мій «*День*» – 2009 : [на запитання новорічної анкети газети «*День*» відповідають : *Володимир Панченко, Сергій Грабовський, Євген Головаха*] // *День*. – 2009. – 22 груд. – С. 1, 6.
784. Небо Левка Мацієвича : нарис. – К. : Пульсари, 2009. – 49 с. , [1] с. : іл.
785. Не-лауреат. (*Василь Портяк* і його гупули) // *ЛітАкцент* : альманах. – 2009. – Вип. 1 (3). – С. 63–66.
786. Непасторське посланіє пасторського візиту : *Патріарх Кирило* і його суперідея : [міркування з приводу приїзду в Україну Патріарха Московського та всієї Русі *Кирила* висловили : *М. Попович, В. Панченко, М. Гриценко* та ін.] / *Маша Томак, Іван Капсамун* // *День*. – 2009. – 31 лип. – С. 9.
787. «Німці витягнули *Винниченка* з Мужена і запропонували стати главою уряду окупованої України...» : [доктор філол. наук, проф. Нац. ун-ту «*Кієво-Могилянська академія*» *Володимир Панченко* — про стиль В. В. – «морквоїда», художника та політика : [інтерв'ю] / [підгот. кор. «УМ»] // *Україна молода*. – 2009. – 25 лип. – С. 8.
788. «Нюрнберг–2» : [комент. : *Станіслава Кульчицького, Володимира Панченка*] / підгот. *Іван Капсамун та Ігор Самокиш* // *День*. – 2009. – 3 лип. – С. 5.
789. Парадокс *Мазени* // *Народне слово*. – 2009. – 7 лип. – С. 4.
790. «Під час “чисток” вітчима хотіли виключити з партії за те, що він виховав доньку націоналіста» : [розмова з донькою *Миколи Хвильового*] / розмову вів *Володимир Панченко* // Полювання на «*Вальдшнепа*» : розсекречений *Микола Хвильовий* / [упоряд. *Ю. Шаповал* ; передм. та комент. : *Ю. Шаповал, В. Панченко*]. – К. : Темпора, 2009. – С. 243–248.
791. Поема *О. Пушкіна* «*Полтава*» : текст і контекст // «*Полтавська битва 1709 року в історичній долі України, Росії, Швеції та інших держав*» : зб. матеріалів Міжнар. наук.-практ. конф. / [редкол. : *Білан Н. В.* ... та ін.] ; Полт. міська рада [та ін.]. – Полтава : [ФОП Толмачова Н. Ю.], 2009. – С. 380–391.

792. Про Янівку він згадував лише у вигнанні, або Церква у півній пляшці // *Честь хлібороба*. – 2009. – 14 листоп. – С. 3.
793. Проблема самодостатності і синдром утраченої величі : [комент. до ст. «Діалог двох правд?» *О. Решитилової* та *І. Кансамуна*] // *День*. – 2009. – 15 квіт. – С. 4.
794. Продукт «лабораторії» європейського мислення : думки та враження авторів і перших читачів «Екстракту 150» : [за матеріалами розмови з *В. Панченком*, *П. Кральноком*, *Є. Сохацькою* та ін.] / *Маша Томак* // *День*. – 2009. – 18 верес. – С. 6–7.
795. *Пушкін* як міфотворець : поема *Олександра Пушкіна* «Полтава» : текст і контекст // *День*. – 2009. – 26 черв. – С. 22–23.
796. *Пушкін* як міфотворець : поема *Олександра Пушкіна* «Полтава» : текст і контекст // *Екстракт 150* : у двох частинах / за заг. ред. *Лариси Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2009. – [Ч. 1]. – С. 1012–1028.
797. Самотність на верхів'ях. Поезія *Ліни Костенко* в часи «відлиги» і «заморозків» // *Екстракт 150* : у двох частинах / за заг. ред. *Лариси Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2009. – [Ч. 2]. – С. 50–72.
798. «Сила чорноземна наш *Чубинський...*» // *Історія в школах України*. – 2009. – № 5. – С. 40–44.
799. Слово до читачів // *ЛітАкцент* : альманах. – 2009. – Вип. 1 (3). – С. 11–12.
800. Стеблівські історії // *День*. – 2009. – 23 січ. – С. 22–23.
801. Стеблівські історії // *Екстракт 150* : у двох частинах / за заг. ред. *Лариси Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2009. – [Ч. 2]. – С. 409–421.
802. «Страх втратити свої позиції на Україні». (про дискусію українських і російських марксистів: рік 1913) // *Екстракт 150* : у двох частинах / за заг. ред. *Лариси Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2009. – [Ч. 1]. – С. 918–932.
803. Тисячолітній *Загребельний* (сторінки спогадів і подорожні нотатки з «малої батьківщини» письменника) // *ЛітАкцент* : альм. – 2009. – Вип. 1 (3). – С. 111–122.
804. Тисячолітній *Загребельний* (сторінки спогадів і подорожні нотатки з малої батьківщини письменника : до недожитого 85-річчя *Павла Загребельного*) // *Дивослово*. – 2009. – № 7–8. – С. 62–67.
805. Ще раз про Київ, який «здає» Полтаву // *День*. – 2009. – 18 берез. – С. 4.
806. Комент. : Коментарі // Полювання на «Вальдшнепа» : розсекречений *Микола Хвильовий* : [документи і матеріали ГПУ] / [упоряд. *Ю. Шаповал* ; передм. та комент. : *Ю. Шаповал*, *В. Панченко*]. – К. : Темпора, 2009. – С. 206–242.

807. **Передм. : Хвильовий : історія ілюзій і прозрінь** // Полювання на «Вальдшнепа» : розсекречений *Микола Хвильовий* / [упоряд. *Ю. Шаповал* ; передм. та комент. : *Ю. Шаповал, В. Панченко*]. – К. : Темпора, 2009. – С. 46–81.
 808. **Ред. : ЛітАкцент : сучасна література в колі твого читання : альманах.** – К. : Темпора, – 2009. – Вип. № 1 (3) – 579, [1] с. : іл, фото.
 809. **Ред. : Наукові записки. Т. 98 : Філологічні науки / Національний університет «Києво-Могилянська академія» ; [редкол. темат. вип. : *Моренець В. П.* (голова) , *Агеєва В. П.*, ... *Панченко В. Є.* ... та ін. ; упоряд. *Моренець В. П.* ; рец. : *Шумило Н. М., Білоус В. П.*].** – К. : [АГРАР МЕДІА ГРУП], 2009. – 97, [3] с. – (Наукові записки / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія» ; [заг. редкол. : *Брюховецький В. С., Моренець В. П., ... Панченко В. Є.* ... та ін.]).
- 2010
810. Акценти і бульки : *Володимир Панченко* про місію критики, інтернет-літературу і взаємність : [інтерв'ю з гол. ред. «ЛітАкценту», проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилянська академія»] / *Катерина Паньо* // Дзеркало тижня. – 2010. – 20 лют. – С. 20.
 811. Базова травма : роман *Ліни Костенко* – діагноз цілій нації // Український тиждень. – 2010. – № 52. – С. 43.
 812. «Без згоди і без відома поетеси...» // Слово і час. – 2010. – № 3. – С. 67–69.
 813. *Богдан Хмельницький*. Катарсис [фрагмент післям. *В. Панченка* до перевидання роману *Л. Костенко* «Берестечко» (Київ : «Либідь», 2010 р.)] // День. – 2010. – 19–20 берез. – С. 18.
 814. Винниченків конкордизм // Наукові записки Кіровоград. держ. пед. ун-ту ім. В. Винниченка. Серія : Філолог. науки (літературознавство, мовознавство). – Кіровоград, 2010. – Вип. 92. – С. 213–217.
 815. Відкритий лист до Президента України *В. Ф. Януковича* / від імені Народного комітету захисту України : *Іван Дзюба, Дмитро Павличко, ... Володимир Панченко* [та ін.] // Літературна Україна. – 2010. – 16 верес. – С. 2.
 816. *Володимир Панченко* : Логіка всіх конкурсів полягає в тому, що широке стає вузьким : [розмова із засновником рейтингу «ЛітАкцент року 2009», проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилянська академія» про те, чому одна книжка стає найкращою в одному конкурсі і найгіршою в іншому та інші парадокси укр. літ.] / *Валентина Клименко* // Україна молода. – 2010. – 3 лют. – С. 10.

817. Голос за важких часів : шанувальники *Ліни Костенко* знають, що її мовчання ніколи не було марним // Український тиждень. – 2010. – № 51. – С. 14.
818. Дорога до *Хвильового* // День. – 2010. – 5–6 лют. – С. 1, 10–11.
Комент. : (Комент. до публікації «Дорога до *Хвильового*» *Володимира Панченка*, «День» № 19, 5 лютого 2010 р.) / *Сергій Глущенко* // День. – 2010. – 19–20 лют. – С. 13. – Надруковано в рубриці «Резонанс».
819. Дорога до *Хвильового* // Екстракт + 200 : у двох частинах / за заг. ред. *Лариси Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2010. – [Ч. 4]. – С. 649–675.
820. «Екстракт + 200» та «ФМ Галичина» : [експерти газ. «День» *В. Панченко*, літературознавець, проф. Києво-Могилянської академії та *С. Харчук*, підприємець рекомендують різну л-ру для чит.] / *Володимир Панченко, Сергій Харчук* ; підгот. *Надія Тисячна* // День. – 2010. – 29–30 жовт. – С. 23.
821. Загадка таланту : *Ліна Костенко*: «В глухі часи загострюється слух...» // Літературна Україна. – 2010. – 18 берез. – С. 1.
822. «Законопроект “Про мови”» – це проголошення війни українцям» : [розмова з проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилян. акад.» *Володимиром Панченком*] / *Анастасія Власенко* // Україна молода. – 2010. – 8 жовт. – С. 6.
823. Звернення до співвітчизників / *В. Брюховецький, Ю. Щербак, ... В. Панченко* [та ін.] // Свобода. – 2010. – 25 черв. – С. 3.
824. *Леонід Кожара* лукавить... // День. – 2010. – 19–20 лют. – С. 6.
825. Лизоблюдство : із *Віктора Януковича* ліплять «вождя // Український тиждень. – 2010. – № 29. – С. 12.
826. Між сучасною поезією і літературознавством: книжкова серія «Бібліотека ЛітАкценту». *Володимир Панченко* : «Зараз кожна нова книжка є продовженням тривання України» / *О. Коцарев, В. Панченко* // День. – 2010. – 19–20 листоп. – С. 20.
827. Мудрець : Виповнилося 115 років від дня народження *Максима Рильського* // День. – 2010. – 26 берез. – С. 23.
828. «Навколо нас – кати і кустодії» : тріумф і трагедія *Миколи Зерова* // День. – 2010. – 19–20 лют. – С. 14.
829. Небо *Левка Мацієвича* // Історія в школах України. – 2010. – № 1. – С. 43–46 ; № 2. – С. 45–47.
830. Ні – антиукраїнській гуманітарній політиці! : звернення до української громадськості / підписали : *Ігор Лосєв, Володимир Панченко* [та ін.] // День. – 2010. – 14–15 трав. – С. 12.
831. Обґрунтоване «ні» законопроектів «Про мови в Україні» / *Василь Василенко, Володимир Панченко* // Свобода. – 2010. – 15 жовт. – С. 3.

832. Особливості національного божевілля // День. – 2010. – 24–25 груд. – С. 10.
 833. Пекло *Холодного* // ЛітАкцент : альманах. – 2010. – Вип. 2 (4) [2009]. – С. 39–50.
 834. *Петро Мартос*, видавець «Кобзаря» : 170 років тому коштом *Петра Мартоса* побачило світ перше видання Шевченкового «Кобзаря». А хто він — той *Петро Іванович Мартос*? // День. – 2010. – 10–11 верес. – С. 8.
 835. Попередники *Табачника* : з історії українофобства (*Михайло Юзефович і Валентин Маланчук*) // День. – 2010. – 30–31 груд. – С. 9.
 836. «Поразка – це наука...» : роман «Берестечко» // Дивослово. – 2010. – № 3. – С. 39–43.
 837. Ржищів Ліни Костенко. Язичницьке дитинство // Історія в школах України. – 2010. – № 3. – С. 45–48.
 838. «Серед безликості зберегти обличчя» : сьогодні *Борису Іллічу Олійнику* 75 років // День. – 2010. – 22–23 жовт. – С. 14.
 839. Слово до читачів // ЛітАкцент : альманах. – 2010. – Вип. 2 (4) [2009]. – С. 11–12.
 840. Творець інтелектуального майданчика для неоднаково мислячих : інтерв'ю / розмовляла *Оксана Хмельовська* // Українська літературна газета. – 2010. – 30 квіт. – С. 6–7.
 841. Топ-10 найуспішніших письменників України: рейтинг «Главреда» : [комент. : *Володимира Панченка*, проф. НаУКМА, *Дмитра Дроздовського*, літ. критика, співробітника Прес-центру НаУКМА, *Ростислава Семківа*, філолога, викладача НаУКМА та ін.] / *Марія Семенченко* // Главред. – 2010. – № 51. – С. 14–20.
 842. Три прислів'я // Одкровення в кафе «Пегас» : Письменники про себе. Анекдоти. Кулінарні рецепти : збірник / передм., упоряд. *М. Слабоштицький*. – К. : Ярославів Вал, 2010. – С. 319–323.
 843. Троцький у Кіровограді // Народне слово. – 2010. – 25 лют. – С. 1.
 844. Тюремна одісея *Володимира Винниченка* // Невідомий Винниченко / авт. проекту *А. В. Толстоухов* (за підтримки депутат. групи Верховної Ради України «Спадщина»). – К. : Фонд сприяння розвитку мистецтв, 2010. – С. 513–516.
 845. Убивці мови : «Законопроект *Єфремова – Симоненка – Гриневецького*» чесніше було б назвати «Про русифікацію України»... / комент. : *Олег Зарубінський, Володимир Зубанов* // День. – 2010. – 28 верес. – С. 1, 4.
- Відгук :** Не випробовуйте наше терпіння : відгук на статтю *В. Панченка* «Убивці мови» та комент. до неї *В. Зубанова*

- («День» № 174, 28 верес. 2010 р.) / *Іван Ющук* // День. – 2010. – 1–2 жовт. – С. 13.
- Комент. :** [Коментар до статті «Убивці мови» *В. Панченка*, «День», 28 верес. 2010 р.] / *Сергій Глущенко* // День. – 2010. – 1–2 жовт. – С. 13.
846. Убивці мови : «Законопроект *Єфремова – Симоненка – Гриневецького*» чесніше було б назвати «Про русифікацію України»... // Універсум. – 2010. – № 9–10. – С. 22–23.
847. «Усе чекаю на вихід книжок...» : бліц-інтерв'ю : [на запитання «Дня» відповідають *Оляна Рута*, укр. поетеса, перекладачка, ілюстраторка та *Володимир Панченко*, літературознавець, гол. ред. сайту «ЛітАкцент», проф. Києво-Могилянської академії] / *Людмила Таран* // День. – 2010. – 10–11 груд. – С. 23.
848. Утомлений Сізіф // Український тиждень. – 2010. – № 31. – С. 10–11.
849. «Чорна рада – 2» / *Володимир Панченко*, *Дмитро Дроздовський*, *Олег Коцарев* // День. – 2010. – 28 квіт. – С. 1–2.
850. *Шевченко і Хрущов* // День. – 2010. – 24–25 верес. – С. 8.
851. Як виглядає свобода : «Не треба думати мізерно... Безсмертя є ще де-не-де...» : [за матеріалами презентації перевидання книги *Л. Костенко* «Берестечко»] / *Ольга Решетилова* [та ін.] ; виступи *В. Панченко* [та ін.] // День. – 2010. – 26–27 берез. – С. 6–7.
852. «Я знаю и люблю *Шевченко*...» : (заочний «діалог» *Миколи Гоголя* і *Тараса Шевченка*) // День. – 2010. – 3–4 груд. – С. 14.
853. «Я нічого в житті не просила...» : до 80-річчя видатної української поетеси *Ліни Костенко* / *І. Дзюба*, *М. Жулинський*, *В. Панченко* [та ін.] // Науковий світ. – 2010. – № 3. – С. 12–13.
854. «Як побачите *Табачникова*, то заплуйте йому всю його собачу морду!» : чому *Тарас Шевченко* не поселився в Україні? // Український тиждень. – 2010. – № 29. – С. 50–53.
855. **Наук. ред. :** *Чикаленко Є.* Листування: 1902–1929 роки / *Євген Чикаленко*, *Володимир Винниченко* ; уклад. та вступ. ст. *Н. Миронець* ; наук. ред. *В. Панченко* ; ред. *Леся Марченко* ; НАНУ [та ін.]. – К. : Темпора, 2010. – 447 с. : 4 л. фото, портр. – Анот. покажч. імен та назв : с. 395–440. – Наук. ред.
856. **Передм. :** Від упорядника // Траєкторії доль / *Наталя Кузякіна* ; [авт. вступ. ст. та упоряд. *В. Панченко*]. – К. : Темпора, 2010. – С. 6–8.
857. **Післям. :** *Богдан Хмельницький*. Катарсис // Берестечко : істор. роман / *Ліна Костенко*. – К. : Либідь, 2010. – С. 207–217.
858. **Ред. :** ЛітАкцент : альманах. – К. : Темпора, 2010. – Вип. 2 (4) [2009]. – 603 с., іл.

Згадка : Класик-шоу : ринок уже задовольняє всі смаки / ред. сторінки *Костянтин Родик* // Україна молода. – 2010. – 30 січ. – С. 10.

859. **Ред.** : Магістеріум. Вип. 38 : Літературознавчі студії : [зб. наук. студій] / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія», Магістерські програми ; [заг. редкол.: *Брюховецький В. С., Моренець В. П., Панченко В. Є.* ... [та ін.] ; редкол. темат. вип.: *Моренець В. П., Агеєва В. П., ... Панченко В. Є.* [та ін.] ; упоряд. *Моренець В. П.*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2010. – 94 с.
860. **Упоряд.** : *Кузякіна Н. Б.* Траєкторії доль / *Наталя Кузякіна* ; [авт. вступ. ст. та упоряд. *В. Панченко*]. – К. : Темпора, 2010. – 639 с. : іл. – (Бібліотека «ЛітАкценту»). – Включ. покажч.
- 2011
861. Атака на «ДНК» : [своїми думками про збереження руїн Десятинної церкви поділилися: *В. Панченко, Є. Сверстюк, М. Маринович* та ін.] / підготували *Марія Томак, Іван Капсамун* // День. – 2011. – 27–28 трав. – С. 4.
862. Біля *Тараса* : кілька слів щодо правил поведінки на Чернечій горі : [думка експерта «Дня» професора НаУКМА *Володимира Панченка* і читачки *Галини Білошицької*] / *Ольга Решетилова* // День. – 2011. – 24 трав. – С. 2, 6.
863. Бути почутим: *Володимирові Бровченку* – 80 // Літературна Україна. – 2011. – 2 черв. – С. 7.
864. Висота *Івана Дзюби* // Літературна Україна. – 2011. – 25 серп. – С. 6–7.
- 864а. Від Єлисаветграда до Мужена : (біографія *В. Винниченка*, укладена *В. Панченком*) // *Володимир Винниченко* : «Бо я – українець» : [дайджест-конспект життя і творчості за матеріалами досліджень *Володимира Панченка* / авт. проекту : *Колісник С. О., Яровенко Т. С.*]. – [Кіровоград : Імекс-ЛТД, 2011]. – С. 12–14.
865. Вільне місто та загроза мракобісся, або як Одесу перетворюють на антиукраїнський центр «руського духа» : [думки експертів: *С. Кульчицького, В. Панченка, М. Голубєва, В. Фесенка*] / *Павел Ковальов* // День. – 2011. – 22 лют. – С. 4.
866. Вільний в ув'язненні : моральний імператив *Валерія Марченка* // Український тиждень. – 2011. – № 20. – С. 44–47.
867. Вічна *Кассандра* : у Києві презентували розкішне зібрання драм *Лесі Українки* : [комент. професорів НаУКМА *В. Панченка, В. Агеєвої*] / *Валерія Шевченко* // Україна молода. – 2011. – 25–26 лют. – С. 20.

868. Влада підступно і методично підриває престиж української мови як державної : заява координац. ради з питань захисту укр. мови при київ. міській організації т-ва «Меморіал» ім. В. Стуса з приводу завершення XI міжнар. конкурсу з укр. мови ім. Петра Яцика / *Володимир Василенко, Лариса Масенко, Володимир Панченко* [та ін.] // *Українське Слово*. – 2011. – 18–24 трав. – С. 4.
869. *Владимир Панченко* : о времени и о себе : [інтерв'ю з проф. Києво-Могилянської академії *В. Панченком*] // *Украина-центр*. – 2011. – 24 марта. – С. 8.
870. *Володимир Винниченко*: «Бо я – українець» : [дайджест-конспект життя і творчості за матеріалами досліджень *В. Панченка* / автор проекту : *Колісник С. О., Яровенко Т. С.*]. – Кіровоград : Імекс-ЛТД, 2011.– (Сер. «Стилет і стилос трьох степовиків»; т. 1).
871. Воїтелі з фалосами, або Прокурорсько-міліцейський абсурд // *День*. – 2011. – 18 січ. – С. 4.
872. *Володимир Панченко*: «Довелося побувати в кількох іпостасях!» : [інтерв'ю з відомим літературознавцем, письмен., проф. Києво-Могилянської академії та постійним автором «Дня»] / розмовляла *Надія Тисячна* // *День*. – 2011. – 2–3 верес. – С. 7.
873. Головне – наша рішучість і згуртованість : [інтерв'ю з президентом НаУКМА *С. М. Квіттом*] / розмовляв *В. Панченко* // *Час «дешевого клоуна» : українська освіта: випробування горереформами* / [упоряд. *В. Панченко*] ; Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К. : [Аграр Медіа Груп], 2011. – С. 9–16.
874. Гуманітарна посилка : автори та експерти «Дня» [*В. Панченко, І. Лосєв, Л. Фінберг* та ін.] висловлюють свої літературні рекомендації – для тих, хто прагне глибше пізнати Україну / *Марія Томак* // *День*. – 2011. – 17–18 черв. – С. 17–18.
875. Два банти *Хвильового* : роздвоєність поглядів провідника «націонал-комуністів» не могла не закінчитися для нього трагічно // *Український тиждень*. – 2011. – № 15. – С. 44–46.
876. Драма *Лесі Українки* «Руфін і Прісцилла» як антиутопія // *Матеріали наукової конференції 15 лютого 2011 року «Творчість та особистість Лесі Українки в історичному, культурологічному та філософському аспектах» : до 140-річчя від дня народження Лесі Українки* / [упоряд. : *І. Щукіна*] ; Музей видатних діячів укр. культури *Л. Українки, М. Лисенка, П. Саксаганського, М. Старицького*. – К. : [б. в.], 2011. – С. 172–185.
877. Експертний висновок щодо законопроекту «Про мови в Україні» / *В. А. Василенко, В. Є. Панченко* // *Час «дешевого клоуна»* :

- українська освіта: випробування горе-реформами / [упоряд. *В. Панченко*] ; Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К. : [Аграр Медіа Груп], 2011. – С. 93–96.
878. Елізіум чи казарма? : *Франко* та його візії ХХ століття // Український тиждень. – 2011. – № 35. – С. 48–51.
879. Життя без ілюзій [*Єфремов Сергій Олександрович*] // Український тиждень. – 2011. – № 42. – С. 48–51.
880. Запам'ятайте ІМ'Я своє... : на Львівському форумі з успіхом представлено нову книжку «Дня» – «Сила м'якого знака» [комент. *В. Панченко*, літ. критик, літературознавець, доктор філолог. наук, проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилянська академія» та ін.] // День. – 2011. – 16–17 верес. – С. 4.
881. Заява Координаційної ради з питань захисту української мови при Київській міській організації товариства «Меморіал» імені В. Стуса : з приводу завершення XI Міжнар. конкурсу з укр. мови ім. Петра Яцика / *Володимир Василенко, Лариса Масенко, Володимир Панченко* [та ін.] // Літературна Україна. – 2011. – 19 трав. – С. 3.
882. *Зеров* і шантрапа // Український тиждень. – 2011. – № 12. – С. 54–57.
883. Золота нить історії: ми – з Київської Русі : майже півстоліття тому *Павло Загребельний* написав роман «Диво», в якому ожив Київ часів *Ярослава Мудрого* // День. – 2011. – 15–16 лип. – С. 9.
884. Золота нить історії: ми – з Київської Русі : майже півстоліття тому *Павло Загребельний* написав роман «Диво», в якому ожив Київ часів *Ярослава Мудрого* // Сила м'якого знака, або Повернення Руської правди / за заг. ред. *Лариси Івшиної*. – К. : Укр. прес-група, 2011. – С. 281–289.
885. *Іван Дзюба*: «Я не тільки шістдесятник» : [інтерв'ю] / взяв *Володимир Панченко* // День. – 2011. – 22–23 лип. – С. 13.
886. Ідеологічна повість II половини ХІХ ст. і генеза соцреалізму // Слово і час. – 2011. – № 2. – С. 58–63.
887. Кільця на дереві : [вступ. ст.] // Дикий мед / *Леонід Первомайський* ; [упоряд., авт. вступ. ст. *Володимир Панченко*]. – К. : Либідь, 2011. – С. 5–32.
888. Кларнет і дудка : історія генія, який відмовився від свободи // Український тиждень. – 2011. – № 27. – С. 46–49.
889. Коментарі [до ст. : *Яхно О.* Ювілей на тлі автозаків, «День», № 150–151, від 26–27 серп. 2011 р.] / *Володимир Панченко, Григорій Перепелиця, Володимир Макеєнко* ; підгот. *Ігор Самокиш* // День. – 2011. – 26–27 серп. – С. 5.
890. Кров та іржа // Драми та інтерпретації / *Леся Українка* ; [передм., упоряд. *В. П. Агеєва*]. – К. : Книга, 2011. – С. 528–534.

891. Магеллан *Шевченко* // Український тиждень. – 2011. – № 5. – С. 40–43.
892. *Марко Павличин* : «Україніст в Австралії – птах дуже рідкісний...» : [інтерв'ю] / розпитував *Володимир Панченко* // Мандрівець. – 2011. – № 1. – С. 21–24.
893. Менеджер українського руху [*Чикаленко Євген Харламович*] // Український тиждень. – 2011. – № 52. – С. 52–54.
894. «Молодих авторів заганняють у видавничий конвеєр і щороку вимагають від них книжку» : [розповідає голова журі конкурсу «ЛітАкцент року–2010» літературознавець, д-р філософ. наук, проф. НаУКМА *Володимир Панченко*] / *Олена Павлова* // Країна. – 2011. – № 34. – С. 22–23.
895. Монах : У нас узагалі не судять – ми скоро його, суд, вообщє відмінимо, за ненадобність... // Український тиждень. – 2011. – № 37. – С. 16–17.
896. «Незважаючи на політико-економічну ситуацію, вийшло багато цікавих книжок»: *Володимир Панченко* – про літературні підсумки 2011 року : [інтерв'ю з відомим літературознавцем, письм., проф. Києво-Могилянської академії та постійним автором «Дня»] / *Надія Тисячна* // День. – 2011. – 23–24 груд. – С. 2.
897. Олтар серед руїни («Руфін і Прісцилла» *Лесі Українки* як антиутопія) // Людина в часі – 2 (філософські аспекти української літератури ХХ–ХХІ ст.) / [наук. ред. *В. Моренець* ; упоряд. *Л. В. Пізнюк*] ; Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К. : [Унів. вид-во Пульсари], 2011. – С. 33–51.
898. Олтар серед руїни («Руфін і Прісцилла» *Лесі Українки* як антиутопія) // Обрії особистості : книга на пошану *Івана Дзюби* / [упоряд. : *Оля Гнатюк, Леонід Фінберг*]. – К. : Дух і Літера, 2011. – С. 147–165.
899. Олтар серед руїни : уперше вийде друком окреме видання драми *Лесі Українки* «Руфін і Прісцилла» // День. – 2011. – 25–26 лют. – С. 8–9.
900. Письменник в облозі : як нонконформізм став чинником сили творчого «Я» *Григора Тютюнника* // Український тиждень. – 2011. – № 32. – С. 48–51.
901. Підсумковий документ учасників круглого столу «Небезпеки нової концепції літературної освіти» (10 лют. 2011 р.) / учасники : *Володимир Панченко, Віра Агєєва, Володимир Моренець* [та ін.] // Час «дешевого клоуна» : українська освіта: випробування горе-реформами : [збірник] / [упоряд. *В. Панченко*] ; Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К. : [Аграр Медіа Груп], 2011. – С. 97–99.

902. Поліфонія шевченкознавчих інтерпретацій // Просторинь Шевченкового Слова, текст – контекст, семантика – структура / *Юрій Барабаш* ; [наук. ред. *В. Панченко*]. – К. : Темпора, 2011. – С. 7–14.
903. Попередники *Табачника* : з історії українофобства (*Михайло Юзефович* і *Валентин Маланчук*) // Час «дешевого клоуна» : українська освіта: випробування горе-реформами : [збірник] / [упоряд. *В. Панченко*] ; Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К. : [Аграр Медіа Груп], 2011. – С. 66–77. – Вперше опублік. в газ. «День» 30 груд. 2010 р.
904. Посильна допомога експертів «Дня» Президенту, який замислився над проблемами гуманітарної політики / *Андрій Єрмолаєв, Оксана Пахльовська, Володимир Панченко* [та ін.] // День. – 2011. – 8–9 лип. – С. 6–7.
905. Примітки // Спогади (1861–1907) / *Євген Чикаленко* ; [ред. *І. Давидко* ; передм. *В. Панченка*]. – К. : Темпора, 2011. – С. 313–322.
906. Принцип ластівки : 150 років тому народився *Євген Чикаленко* – один із тих, хто «ліпив» українську націю // День. – 2011. – 28 груд. – С. 7.
907. Про літературу – в широкому контексті : [розмова з гол. ред. «ЛітАкценту», проф. НаУКМА *Володимиром Панченком* з нагоди святкування 4-річчя інтернет-видання «ЛітАкцент»] / *Надія Тисячна* // День. – 2011. – 15 груд. – С. 6.
908. *Таня Малярчук* : «Українська мова – це мій дім» : [інтерв'ю з укр. письменницею і журналісткою] / *Володимир Панченко, Ірина Троскот, Роксоляна Свято* // Мандрівець. – 2011. – № 6. – С. 23–25.
909. Українська версія соцреалізму // Слово і час. – 2011. – № 7. – С. 23–26.
910. Убивці мови // Мандрівець. – 2011. – № 1. – С. 18–20.
911. Утрачений голос : як неоромантик *Юрій Яновський* став співцем соцреалізму // Український тиждень. – 2011. – № 37. – С. 50–53.
912. Філософська проза, що «прикидається» пригодницькою // Зроби або помри : морські історії / *Джозеф Конрад* ; [упоряд. : *В. Панченко, О. Купріян*]. – К. : Темпора, 2011. – С. 4–10.
913. «Ця книжка – стратегічного значення», – *Володимир Панченко* : книжка «Сила м'якого знака» викликає продуктивний моральний дискомфорт, бо своїм життям ми ще не дорівняли до себе : [за матеріалами розмови з учасниками презентації книжки в Палаці мистецтв у Львові : *І. Калинцем, Н. Гумницькою, В. Панченком* та ін.] / *Тетяна Козирева* // День. – 2011. – 23–24 верес. – С. 6.

914. Чи поширюється влада **Януковича** на міністра **Табачника**? // Час «дешевого клоуна»: українська освіта: випробування горереформами: [збірник] / [упоряд. **В. Панченко**]; Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К.: [Аграр Медіа Груп], 2011. – С. 50–65. – Вперше опублік. в газ. «День» 18 лют. 2011 р.
915. Чи поширюється влада **Януковича** на міністра **Табачника**? // День. – 2011. – 18 лют. – С. 14–15.
Відгук: Відгук на статтю **Володимира Панченка** «Чи поширюється влада **Януковича** на міністра **Табачника**?» («День», № 29–30, 18 лют. 2011 р.) / **Іван Гордієнко** // День. – 2011. – 11–12 берез. – С. 13.
Комент.: Комент. до статті **Володимира Панченка** «Чи поширюється влада **Януковича** на міністра **Табачника**» («День», № 29–30, 18 лют. 2011 р.) / **Юрій Сорока** // День. – 2011. – 25–26 лют. – С. 13.
916. «Шосте чуття підказує, що наступний літературний рік обіцяє чимало цікавого»: літературознавець **Володимир Панченко** – про підсумки 2011-го і перспективи 2012-го: [інтерв'ю з відомим письм., проф. Києво-Могилянської академії] / **Надія Тисячна** // День. – 2011. – 30–31 груд. – С. 31.
917. Як не зрізати київських пагорбів?: розмова з українським інтелектуалом **Володимиром Панченком**, [проф. Нац. ун-ту «Києво-Могилян. академії»] / **Юлія Яручик** // День. – 2011. – 19–20 серп. – С. 17–18.
918. Якою має бути літературна критика: [бліц-інтерв'ю з **В. Панченком**, **С. Руденком**, **І. Андрусяком** та ін.] / розмовляв **Олег Коцарев** // День. – 2011. – 18–19 лют. – С. 21.
919. **Ярослав Мельник**: «Я є людина лісу»: [інтерв'ю з литовсько-українським письм., літературним критиком і філософом] / взяв **Володимир Панченко** // Мандрівець. – 2011. – № 5. – С. 15–19.
920. Наук. ред.: **Барабаш Ю.** Просторінь Шевченкового Слова, текст – контекст, семантика – структура / **Юрій Барабаш**; [наук. ред. **В. Панченко**]. – К.: Темпора, 2011. – 506 с.: портр. – Показж. імен: с. 499–506. – Бібліогр. у прим. в кінці глав.
921. Передм.: Літописець **Чикаленко** // Спогади (1861–1907) / **Євген Чикаленко**; [ред. **І. Давидко**; прим. **В. Панченка**]. – К.: Темпора, 2011. – С. 9–19.
922. Післям.: Олтар серед руїни // Руфін і Прісцилла: драма у п'яти діях / **Леся Українка**; [упоряд. та прим. **В. Панченка**; іл. **С. Якутовича**]. – К.: Либідь, 2011. – С. 191–198.
923. Упоряд.: Зроби або помри: морські історії / **Джозеф Конрад**; [упоряд.: **В. Панченко**, **О. Купріян**]. – К.: Темпора, 2011. – 525 с.: портр.

924. Упоряд. : *Первомайський Л.* Дикий мед / *Л. Первомайський* ; [упоряд., авт. вступ. ст. *Володимир Панченко* ; ред. : *Світлана Головка, Олександр Вітрученко*]. – К. : Либідь, 2011. – 606 с. : іл.
925. Упоряд. : *Українка Л.* Руфін і Прісцилла : драма у п'яти діях / *Л. Українка* ; [упоряд., післям. та прим. *В. Панченка* ; іл. *С. Якутовича*]. – К. : Либідь, 2011. – 198, [1] с. : іл. – Бібліогр. : с. 199.
926. Упоряд. : // Час «дешевого клоуна» : українська освіта: випробування горе-реформами : [збірник] / Нац. ун-т «Києво-Могилянська академія». – К. : [Аграр Медіа Груп], 2011. – 99 с.

2012

927. Автори тижня про 2013-й / *Джон Лукас, Ростислав Семків, Володимир Панченко* [та ін.] // Український тиждень. – 2012. – № 52. – С. 62–66.
928. «Блакитні й червоні мрії мої...» : мінає 120 років від дня народження *Миколи Куліша* // День. – 2012. – 21–22 груд. – С. 21.
929. Важливі для суспільства і влади сигнали мали пролунати вже зараз // День. – 2012. – 13–14 квіт. – С. 4.
930. *Валентина Чорновіл*: «Я завжди намагалася наслідувати брата» / записали *Володимир Панченко, Ярослав Панченко* // День. – 2012. – 25 груд. – С. 6.
931. Відкритий лист до Президента України / *Володимир Василенко, Лариса Масенко, Володимир Панченко* // Свобода. – 2012. – 27 лип. – С. 1, 13, 15.
932. Відкритий лист до Президента України *Віктора Януковича* / *Володимир Василенко, Лариса Масенко, Володимир Панченко* // Юридичний Вісник України. – 2012. – 21–27 лип. – С. 11.
933. «Він був одним з батьків українського театру» // Театр як доля : *Іван Тобілевич (Карпенко-Карий)* / *Софія Русова* [та ін.] ; [упоряд. *О. В. Чуднов*]. – Кіровоград : Імекс, 2012. – С. 309–328. – (Сер. «Єлисаветградське коло»). – Текст укр. та рос.
934. *Володимир Панченко*: «Зупинімо тотальний наступ на українське слово!» : [інтерв'ю] / розмовляв *Олесь Ганущак* // Літературна Україна. – 2012. – 27 груд. – С. 5.
935. *Володимир Рутківський* : «Дитячого письменника “жаба” не душить» : розмова з героєм літературного року / розмовляв *Володимир Панченко* // Літературні Акценти – 2011. На переправі. Молодь шукає незатертих слів? : підсумки 2011 року / [гол. ред. *Володимир Панченко*]. – К. : Темпора, 2012. – С. 61–66.
936. Втеча до свободи (літературний дебют *Юрія Андруховича*) // Після постмодернізму? / [упорядкув. та наук. редагування *В. Агеєвої* ; редкол. : *В. Моренець, В. Агеєва, В. Панченко, ...*

- Б. Шалазінов та ін.]. – [К. : НаУКМА ; Аграр Медіа Груп, 2012]. – С. 56–67.*
937. 2012 – «Список Сандармоху» : [комент. : *В. Панченка* проф. Нац. ун-ту «Кієво-Могилянська академія», д-ра філолог. наук, *Ю. Щербака*, Надзвичайного і Повноважного Посла України] / *Ігор Сюднюков* // *День*. – 2012. – 11 січ. – С. 1, 4.
938. 2012 рік: яким ми його запам'ятали? : Україна, світ, події та люди – у сприйнятті читачів і партнерів Дня : [анкета] / *В. Юткін, А. Умланд, В. Панченко* [та ін.] // *День*. – 2012. – 28–29 груд. – С. 2, 5, 7, 14–15, 19–20, 23, 26–27.
939. «Європейська хартія проти європейських цінностей» : [комент. : *В. Панченка, О. Ройтбурда, С. Глузмана, І. Дзюби*] / *Надія Тисячна* // *День*. – 2012. – 24 трав. – С. 1, 2, 8.
940. Звернення до лідерів опозиційних партій / *В'ячеслав Брюховецький, Володимир Панченко, Лариса Масенко* [та ін.] // *Літературна Україна*. – 2012. – 2 серп. – С. 2.
941. Історична пам'ять і нові «види зброї» : автори «Дня» [*Т. Чухліб, В. Панченко, Л. Івшина* та ін.] полемізували про те, чи потрібно переосмислювати концепцію української історії, якою повинна бути політика пам'яті та чи готові науковці «йти в народ» / *Вадим Лубчак, Вікторія Скуба, Ігор Сюднюков* // *День*. – 2012. – 14–15 груд. – С. 4–5.
942. Інтелектуальний світ української еміграції: пріоритети, пошуки, прозріння : [за матеріалами розмови з учасниками круглого столу, присвяченого інтелектуальному світу провідних діячів зарубіжного українства ХХ століття : *В. Бойко, Л. Івшиною, В. Панченко*] / *Ігор Сюднюков, Марія Томак* // *День*. – 2012. – 27–28 квіт. – С. 4–5. ✱
943. Її дзвінкий, майже дитячий сміх // «У мерехтінні найдорожчих лиць» : згадуючи *Михайлину Коцюбинську* / [упоряд. і відп. ред. *Е. Соловей* ; Нац. ун-т «Кієво-Могилянська академія», Центр європейських гуманітарних досліджень, Укр. католицький ун-т та ін. ; видавці *Леонід Фінберг, Костянтин Сігов*]. – К. : Дух і Літера, [2012]. – С. 232–237.
944. Край блакитних веж // *Соломонова Червона Зірка* / [ідея, упорядкув. та ред. *Лесь Белей*]. – К. : Темпора, 2012. – С. 179–200. Згадка : *Гринь Є.* «Соломонова Червона зірка» / *Є. Гринь* // *Музейний простір*. – 2012. – № 1 (3). – С. 62–63.
945. Лицар слова : До 75-річчя з дня народження *Володимира Базилевського* // *Народне слово*. – 2012. – 9 серп. – С. 10.
946. «Морські вовки» в степах України : чому неоромантик *Юрій Яновський* став соцреалістом // *Літературна Україна*. – 2012. – 9 серп. – С. 6–7.

947. Не допустіть прийняття ганебного законопроекту! : [листи голові Верховної Ради України *В. М. Литвинку*, голові Ради Об'єднаної опозиції *А. П. Яценюку* та керівникові Центр. виборчого штабу Об'єднаної опозиції *О. В. Турчинову*] / *Володимир Василенко, Лариса Масенко, Володимир Панченко* // Літературна Україна. – 2012. – 21 черв.
948. Не *Микола Азаров*, а *Микола Зеров*! // День. – 2012. – 27–28 квіт. – С. 13.
949. Панцир для Гамлета: шляхи *Миколи Бажана* // День. – 2012. – 16–17 берез. – С. 21.
950. Пекло *Холодного*. *Володимир Панченко* про *Миколу Холодного* // Літературна дефіляда : сучасна українська критика про сучасну українську літературу / [ред., упоряд. : *Володимир Панченко*]. – К. : Темпора, 2012. – С. 366–385.
951. Перехресні стежки «Літературної України» : [розповіді *В. Панченка*, *В. Губарця*, *Р. Семківа* та *Д. Дроздовського* про те, як прийшла газета «ЛУ» в їхні долі і яку роль відігравала в житті укр. суспільства] / спілкувалася *Тала Прутькова* // Літературна Україна. – 2012. – 1 берез. – С. 4–5.
952. Підсумки року : критика як нагальна необхідність // Літературні Акценти. На переправі. Молодь шукає незатертих слів? : підсумки 2011 року / [гол. ред. *Володимир Панченко*]. – К. : Темпора, 2012. – С. 5–7.
953. «Пігулки» демократії : автори «Дня» – про своє прочитання «Броньбійної публіцистики» / *Андрій Григоренко, Оксана Пахльовська, Володимир Лис, Володимир Панченко* // День. – 2012. – 7–8 груд. – С. 6–7.
954. Припинити розкол України : відкритий лист до Президента України *Віктора Януковича* / *Володимир Василенко, Лариса Масенко, Володимир Панченко* // Слово Просвіти. – 2012. – 19–25 лип. – С. 1, 6.
955. Про перспективи суспільного оздоровлення : *Володимир Панченко* : Університетське середовище могло б стати джерелом опору деградації, але наразі ним не є : [інтерв'ю з літературознавцем, проф. НаУКМА] / *Вікторія Скуба* // День. – 2012. – 4 верес. – С. 10.
956. Провідник у світ Скіфії // Український тиждень. – 2012. – № 13. – С. 48–50.
957. «Простір свободи» і тяглість історії : [про *Олександра Герцена*, про «систему координат» його духовного світу, про внесок *Герцена* у справу української свободи розмірковують *В. Панченко, Л. Івшина, І. Дзюба* та ін.] / підгот. *Марія Томак* [та ін.] // День. – 2012. – 6–7 квіт. – С. 4–5.

958. «Самовидець» Салига // Слово і час. – 2012. – № 1. – С. 41–42.
959. «Солидарне поле» в «глухонімі часи» : [9 квіт. в «Мистецькому Арсеналі» відбулася презентація кн. *І. Дзюби* «Є поети для епох», присвяченої творчому шляху та мистецькій індивідуальності *Ліни Костенко*] / *Надія Тисячна, Ігор Сюдюков* ; комент. *І. Лосева, В. Панченка* [та ін.] // День. – 2012. – 11 квіт. – С. 8.
960. Сон розуму породжує чудовиськ // День. – 2012. – 7–8 верес. – С. 2.
961. Суть : з якою метою? : [полілог докторів наук з приводу актуальних проблем укр. літературного процесу] / *Віталій Дончик, Володимир Панченко, Лукаш Скупейко* // Слово і час. – 2012. – № 4. – С. 33–36.
962. «Тотальний диктант» у Росії: 60 % – «двійки» / *Ігор Самокиш* ; комент. проф. НаУКМА *Володимира Панченка* // День. – 2012. – 25 квіт. – С. 3.
963. Чи існує запит на критику? // Літературна дефіляда : сучасна українська критика про сучасну українську літературу / [ред., упоряд. : *Володимир Панченко*]. – К. : Темпора, 2012. – С. 6–12.
964. «Шанс не розминутися із розумними попередниками» : [комент. : *С. Кульчицького* заступника дир. Ін-ту історії України НАНУ, *О. Пахльовської* проф. Римськ. ун-ту «Ла Сап'єнца», *В. Панченка* д-ра філолог. наук, проф. НаУКМА, *Є. Сверстюка* громад. діяча] // День. – 2012. – 7–8 верес. – С. 6–7.
965. «Що може зробити простий громадянин, котрий прагне приєднання до ЄС?» : [на запитання «Дня» відповідають: *Володимир Панченко*, літературознавець, проф. Києво-Могилян. акад. та ін.] / *Лариса Осадчук* [та ін.] // День. – 2012. – 20–21 лип. – С. 4–5.
966. «Я – кривавих шляхів апостол» : *Євген Маланюк* у ролі «українського Фрейда» // Український тиждень. – 2012. – № 6. – С. 48–51.
967. Феміністка [*Кобринська Наталія Іванівна*] // Дивослово. – 2012. – № 12. – С. 43–47.
968. **Передм.** : *Юрій Шевельов* і український «Карфаген» // Москва, Маросейка. Ми і ми / *Юрій Шевельов* ; [упоряд. : *І. Сюдюков, М. Томак, Н. Тисячна* ; за ред. : *А. Івшина*]. – К. : Укр. прес-група, 2012. – С. 3–4. – (Бронейбійна публіцистика) (Б-ка газети «День» «Україна Incognita»).
969. **Ред.** : Літературні Акценти. На переправі. Молодь шукає незатертих слів? : підсумки 2011 року / [гол. ред. *Володимир Панченко*]. – К. : Темпора, 2012. – 91, [10] с. : фотоіл.
970. **Ред.** : **Упоряд.** : Літературна дефіляда : сучасна українська критика про сучасну українську літературу. – К. : Темпора, 2012. – 541 с. : іл. – (Б-ка «ЛітАкценту»).

Згадка : Протасова Г. Критична дефіляда: автори та герої / *Г. Протасова* // Літературна Україна. – 2012. – 18 жовт. – С. 14.
Згадка : Родик К. Ієрархічні екзерсиси : хто в літературному домі хазяїн? / *Костянтин Родик* // Україна молода. – 2013. – 17 січ. – С. 13.

971. **Ред. : Літературні Акценти.** На переправі. Молодь шукає незатертих слів? : підсумки 2011 року / [гол. ред. *Володимир Панченко*]. – К. : Темпора, 2012. – 91, [10] с. : фотоіл. – (Б-ка «ЛітАкценту»).

972. **Ред. : Після постмодернізму? / [упорядкув. та наук. редагування В. Агеєвої ; редкол. : В. Моренець, В. Агеєва, В. Панченко, ... Б. Шалазінов та ін.].** – [К. : НаУКМА ; Аграр Медіа Груп, 2012]. – 202 с. – Член. редкол.

2013

973. **Братство Януковича :** влада провалює підготовку до відзначення 200-річчя від дня народження *Тараса Шевченка* // Український тиждень. – 2013. – № 12. – С. 44–45.

974. Великий Хорс // *День*. – 2013. – 18–19 січ. – С. 15.

975. **Володимир Винниченко (1880–1951) / [Панченко В. Є., Кузьменко М. В.]** // Історія української літератури : ХХ – поч. ХХІ ст. : навч. посіб. / [авт. кол.: *В. І. Кузьменко, О. О. Гарачковська, М. В. Кузьменко, ... В. С. Брюховецький, ... В. Є. Панченко* та ін.] ; за ред. *В. І. Кузьменка*. – К. : Академвидав, 2013. – Т. 1. – С. 160–171.

976. **Володимир Моренець:** «Я прожив життя між Богом даних поетів...» : розмова напередодні ювілею : [інтерв'ю з д-ром філолог. наук, проф., першим віце-президентом, віце-президентом з наук. роботи Нац. ун-ту «Києво-Могилянська академія» *Володимиром Моренцем*] / розпитували *Володимир Панченко* і *Тарас Пастух* // Слово, яке тебе обирає : збірник на пошану професора *Володимира Моренця* / [упоряд. *В. Є. Панченко*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2013. – С. 5–16.

977. **До історії української літератури ХХ століття : два етюди** // Слово, яке тебе обирає : збірник на пошану професора *Володимира Моренця* / [упоряд. *В. Є. Панченко*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2013. – С. 188–203.

978. «Дядьки отечества чужого...» : *Тарас Шевченко* – про українську квазіеліту та «козака безверного» // *День*. – 2013. – 11–12 січ. – С. 21.

979. **Експерти та автори Тижня про виклики 2014 року / В'ячеслав Брюховецький, Юрій Терещенко, ... Володимир Панченко** [та ін.] // Український тиждень. – 2013–2014. – № 52. – С. 10–19.

980. Журналу «Слово і Час» – 75 років / *Ярослав Яцків, Микола Жулинський, ... Володимир Панченко* [та ін.] // Слово і час. – 2013. – № 12. – С. 3–12.
981. *Капсамун І.* «Які рядки *Тараса Шевченка* у вас найбільше асоціюються з сучасною українською реальністю?» : [на запитання «Дня» відповідають *В. Панченко*, д-р філолог. наук, проф. Києво-Могилянської академії та *А. Лук'яненко*, Герой України, гром. діяч] / *Іван Капсамун* // День. – 2013. – 12 берез. – С. 4.
982. «Легка і світла, як роса» [Про *Жиленко І. В.*] // День. – 2013. – 6 серп. – С. 2.
983. *Микола Зеров* : формування української ідентичності // Мандрівець. – 2013. – № 2. – С. 50–57.
984. Молоді літа *Миколи Зерова* : розділи з майбутньої книги // Кур'єр Кривбасу. – 2013. – № 281–282–283. – С. 277–322.
985. Не забувати вартісне [Про *М. Куліша*] // Кіно-Театр. – 2013. – № 2. – С. 2–3.
986. Про що думаєте? Що відчуваєте? : [новорічна анкета «Дня»-2013] / *В. Юткін, ... А. Умланд, ... В. Панченко* [та ін.] // День. – 2013. – 27–28 груд. – С. 15.
987. Про книжки та політику : *Володимир Панченко*: «Минулорічна Бронейна публіцистика» і цьогорічна «Підривна література» – спосіб достукатися до мислячих людей» : [інтерв'ю] / *Надія Тисячна* // День. – 2013. – 30–31 серп. – С. 7. – Надруковано у рубриці «Дзвінок імениннику».
988. Про особистість у політиці : *Володимир Панченко*: «Відхід *Левка Лук'яненка* від політики не повинен стати причиною для забуття» : [розмова з доктором філолог. наук, проф. Києво-Могилянської академії *В. Панченком* про роль *Левка Лук'яненка* в політ. житті країни] / [записала] *Юлія Лучик* // День. – 2013. – 17 квіт. – С. 4.
989. *Сергій Гальченко*: «Я – державний колекціонер» : [інтерв'ю з укр. літературознавцем, канд. філолог. наук *Сергієм Гальченком*] / записав *Володимир Панченко* // Кур'єр Кривбасу. – 2013. – № 287–288–289. – С. 3–27.
990. Сонячний годинник : книга пілігрима – К. : Темпора, 2013. – 411, [4] с. : іл.
 Згадка : *Володимир Панченко* презентував нову книгу у Кіровограді / *О. Сидорова* // Кіровоградська правда. – 2013. – 29 жовт. – С. 8 : фото.
 Згадка : Презентували друкований «Сонячний годинник» // Новини Кіровоградщини. – 2013. – 31 жовт. – С. 10 : фото.
 Згадка : *Любарський Р.* Сонячний годинник не зупинити / *Роман Любарський* // Народне слово. – 2013. – 31 жовт. – С. 10 : фото.

991. Українська мрія *Тараса Шевченка* // Слово Просвіти. – 2013. – 28 берез. – 3 квіт. – С. 1–2.
992. «Україно! Ти – моя молитва...» : 50 років тому не стало *Василя Симоненка* // Український тиждень. – 2013. – № 51. – С. 44.
993. Чого не зрозумів *Янукович* // День. – 2013. – 3 груд. – С. 5.
994. Червоно-чорна торбинка з попелом // Український тиждень. – 2013. – № 47. – С. 20.
995. *Юрій Барабаш*: «Такий біль очищує, оновлює – сповідь на фініші...» : [інтерв'ю] / [записав] *Володимир Панченко* // День. – 2013. – 4–5 жовт. – С. 22.
996. «Як упав же він...» : у Києві знесено пам'ятник *Леніну* // День. – 2013. – 10 груд. – С. 4.
997. Як «відбутися Україні у великій історії?» : «День» представляє серію «Підбивна література». «Прем'єра» – 13 вересня на Форумі видавців : [комент. : заст. декана ф-ту журналістики Львів. нац. ун-ту ім. І. Франка *Б. Тихолоз*, проф. Остроз. акад. *П. Кралюк*, проф. Києво-Могилянської академії, шеф-ред. «ЛітАкценту» *В. Панченко*, дир. Чернігів. центру перепідготов. та підвищ. кваліф. працівників органів держ. влади, органів місцевого самовряд., держ. підприємств, установ, орг. *В. Бойко*] / підготувала *Надія Тисячна* // День. – 2013. – 10 верес. – С. 5.
998. *Упоряд.* : Слово, яке тебе обирає : збірник на пошану професора *Володимира Моренця* / [упоряд. *В. Є. Панченко*]. – К. : Києво-Могилянська академія, 2013. – 391 с. – Включ. бібліогр. – До 60-річчя від дня народження.